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REPORT

ReviEW No. 11-7565

The Board of the Office of Congressional Ethics, by a vote of no
less than four members, on January 27, 2012, adopted the fol-
lowing report and ordered it to be transmitted to the Committee on
Ethics of the United States House of Representatives.

SUBJECT: Representative Vern Buchanan

NATURE OF THE ALLEGED VIOLATION: Representative Vern
Buchanan’s former business partner claims that Representative
Buchanan made a $2.9 million lawsuit settlement agreement con-
tingent on the business partner signing a false affidavit to be filed
with the Federal Election Commission (“FEC”). The affidavit was
related to allegations that individuals who contributed to Vern
Buchanan for Congress received reimbursements from automobile
dealerships owned by Representative Buchanan.

If Representative Buchanan attempted to influence the testimony
of a witness in a proceeding before the FEC in the manner alleged,
he may have violated 18 U.S.C. §§201, 1505, and 1512, and House
Rule 23, clause 1.

RECOMMENDATION: The Board of the Office of Congressional
Ethics recommends that the Committee on Ethics further review
the above allegations because there is substantial reason to believe
that Representative Buchanan attempted to influence the testi-
mony of a witness in a proceeding before the FEC in violation of
18 U.S.C. §§201, 1505, and 1512, and House Rule 23, clause 1.

VOTES IN THE AFFIRMATIVE: 6

VOTES IN THE NEGATIVE: 0

ABSTENTIONS: 0

MEMBER OF THE BOARD OR STAFF DESIGNATED TO
PRESENT THIS REPORT TO THE COMMITTEE ON ETHICS:
Omar S. Ashmawy, Staff Director & Chief Counsel.
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FINDINGS OF FACT AND CITATIONS TO LAW

Review No. 11-7565

On January 27, 2012, the Board of the Office of Congressional
Ethics (the “Board”) adopted the following findings of fact and ac-
companying citations to law, regulations, rules, and standards of
conduct (in italics).

The Board notes that these findings do not constitute a deter-
mination that a violation actually occurred.

I. INTRODUCTION

1. On October 2, 2008, Representative Buchanan’s attorney sent
to Representative Buchanan’s Former Business Partner a seven-
page Confidential Settlement Communication. The settlement was
related to various legal disputes between Representative Buchanan
and Former Business Partner concerning their automobile dealer-
ships.

2. The settlement agreement was signed by Representative
Buchanan and included an affidavit for Former Business Partner’s
signature. The affidavit concerned reimbursements given to indi-
viduals who contributed to Representative Buchanan’s campaign
committee, Vern Buchanan for Congress.

3. The affidavit required Former Business Partner to state that,
prior to September 2008, he had no knowledge of any reimburse-
ments given to individuals who contributed to Vern Buchanan for
Congress. The affidavit also required him to consent to Representa-
tive Buchanan filing the sworn statement with the Federal Election
Commission (“FEC”).

4. Former Business Partner refused to sign the affidavit because
he said it was not true. Former Business Partner claims that Rep-
resentative Buchanan continued to pressure him to sign the affi-
davit and he continued to refuse to sign.

A. SUMMARY OF ALLEGATIONS

5. Representative Buchanan’s former business partner claims
that Representative Buchanan made a $2.9 million settlement
agreement contingent on Former Business Partner signing a false
affidavit. The affidavit was to be filed with the FEC. If Representa-
tive Buchanan attempted to influence the testimony of an indi-
vidual in proceedings before the FEC, he may have violated federal
law and House rules.

6. The Board finds that there is substantial reason to believe
that Representative Buchanan violated 18 U.S.C. §§201, 1505, and
1512, and House Rule 23, clause 1, by attempting to influence his
Former Business Partner’s sworn statement to be filed with the
FEC.

6))



B. JURISDICTIONAL STATEMENT

7. The allegations that are the subject of this review concern
Representative Vern Buchanan, a Member of the United States
House of Representatives for the 13th District of Florida. The Reso-
lution the United States House of Representatives adopted creating
the Office of Congressional Ethics (“OCE”) directs that “[nJo review
shall be undertaken . . . by the board of any alleged violation that
occurred before the date of adoption of this resolution.” 1 The House
adopted this Resolution on March 11, 2008. Because the conduct
under review occurred after March 11, 2008, the OCE has jurisdic-
tion in this matter.

C. PROCEDURAL HISTORY

8. The OCE received a written request for a preliminary review
in this matter signed by at least two members of the Board on Sep-
tember 28, 2011. The preliminary review commenced on September
29, 2011.2 The preliminary review was scheduled to end on October
28, 2011.

9. At least three members of the Board voted to initiate a second-
phase review in this matter on October 28, 2011. The second-phase
review commenced on October 29, 2011.3 The second-phase review
was scheduled to end on December 12, 2011.

10. The Board voted to extend second-phase review for an addi-
tional period of fourteen days on December 2, 2011. The second-
phase review ended on December 26, 2011.

11. The Board voted to refer the matter to the Committee on
Ethics and adopted these findings on January 27, 2012.

12. This report and findings were transmitted to the Committee
on Ethics on February 9, 2012.

D. SUMMARY OF INVESTIGATIVE ACTIVITY

13. The OCE requested and received testimonial and, in some
cases, documentary information from the following sources:

(1) Buchanan Automotive Group Chief Financial Officer;
(2) Former Business Partner;

(3) Hyundai of North Jacksonville Chief Financial Officer;
(4) Hyundai of North Jacksonville Comptroller;

(5) Sarasota Ford Finance Director;

(6) Venice Nissan Dodge Finance Manager 1;

(7) Venice Nissan Dodge Finance Manager 2; and

(8) Venice Nissan Dodge Finance Director.

14. The following individuals consented to an interview with the
OCE, but declined to produce documents in response to Requests
for Information and were determined to be non-cooperating wit-
nesses:

(1) Shelby Curtsinger, Co-Owner, Venice Nissan Dodge; and

1H. Res. 895, 110th Cong. § 1(e), as amended (the “Resolution”).

2A preliminary review is “requested” in writing by members of the Board of the OCE. The
request for a preliminary review is “received” by the OCE on a date certain. According to the
Resolution, the timeframe for conducting a preliminary review is thirty days from the date of
receipt of the Board’s request.

3 According to the Resolution, the Board must vote on whether to conduct a second-phase re-
view in a matter before the expiration of the thirty-day preliminary review. If the Board votes
for a second-phase, the second-phase begins when the preliminary review ends. The second-
phase review does not begin on the date of the Board vote.
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(2) Dennis Slater, Chief Operating Officer, Buchanan Auto-
motive Group.

15. The following individuals declined to produce documentary
and testimonial information in response to Requests for Informa-
tion and were determined to be non-cooperating witnesses:

(1) Representative Vern Buchanan;

(2) Don Caldwell, Sales Manager, Venice Nissan Dodge;
(3) Kenneth Lybarger, Comptroller, Suncoast Ford;

(4) Gary Scarbrough, Co-Owner, Suncoast Ford; and

(5) John Tosch, President, 1099 Management Co., LLC.

II. REPRESENTATIVE BUCHANANS FORMER BUSINESS
PARTNER WAS ASKED TO SIGN A FALSE AFFIDAVIT TO
BE FILED WITH THE FEC DURING SETTLEMENT NEGO-
TIATIONS WITH REPRESENTATIVE BUCHANAN

A. LAW, REGULATIONS, RULES, AND STANDARDS OF CONDUCT

18 U.S.C. §1505

16. Pursuant to 18 U.S.C. § 15056, “[w]hoever corruptly, or by
threats or force, or by any threatening letter or communication in-
fluences, obstructs, or impedes or endeavors to influence, obstruct,
or impede the due and proper administration of the law under
which any pending proceeding is being had before any department
or agency of the United States, or the due and proper exercise of the
power of inquiry under which any inquiry or investigation is being
had by either House, or any committee of either House or any joint
committee of the Congress . . . [s]hall be fined under this title, im-
prisoned not more than 5 years . . . or both.”

18 U.S.C. §1512

17. Pursuant to 18 U.S.C. § 1512, “[w]hoever knowingly uses in-
timidation, threatens, or corruptly persuades another person, or at-
tempts to do so, or engages in misleading conduct toward another
person, with intent to— influence, delay, or prevent the testimony of
any person in an official proceeding . . . shall be fined under this
title or imprisoned not more than 20 years, or both . . . [w]hoever
corruptly . . . obstructs, influences, or impedes any official pro-
ceeding, or attempts to do so, shall be fined under this title or im-
prisoned not more than 20 years, or both.”

18 U.S.C. §201

18. Pursuant to 18 U.S.C. §201(b)(3), “[w]hoever . . . directly or
indirectly, corruptly gives, offers, or promises anything of value to
any person, or offers or promises such person to give anything of
value to any other person or entity, with intent to influence the testi-
mony under oath or affirmation of such first-mentioned person as
a witness upon a trial, hearing, or other proceeding, before any
court, any committee of either House or both Houses of Congress, or
any agency, commission, or officer authorized by the laws of the
United States to hear evidence or take testimony, or with intent to
influence such person to absent himself therefrom . . . shall be
fined under this title or not more than three times the monetary
equivalent of the thing of value, whichever is greater, or imprisoned
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for not more than fifteen years, or both, and may be disqualified
from holding any office of honor, trust, or profit under the United
States.”

House Rule 23, clause 1

19. Under House Rule 23 clause 1, Members “shall behave at all
times in a manner that shall reflect creditably on the House.”
B. REPRESENTATIVE BUCHANAN ASKED HIS FORMER BUSINESS PART-

NER TO SIGN AN AFFIDAVIT TO BE SUBMITTED TO THE FEDERAL
ELECTION COMMISSION

20. On October 2, 2008, Representative Buchanan’s attorney,
Roger Gannam, emailed a “Revised Binding Settlement Term
Sheet” to Former Business Partner’s attorney, James H. Post.4 The
stated purpose of the letter was to “resolve existing claims among
[tﬁle pa;‘ties] with respect to all past and current business relation-
ships.”

Lindell &Farson, P.A. Ser Kz
Allornes and Corselors ct Law e e Leiie
12276 San Juse Boulevard, Suite 126 Page o1t
Jacksonville, FL 32223-8630 & h
Telephone: (504) 590 M
Fax: (904) 880-4003
gﬁl:_z:;ljﬂ;::::l:" I R_Iloward Walion
e o
G o 6 Roger K. Gancm
October2, 2008 [ e
James A. Farson
proyrier

Via c-mall o: J@smithbulsey.com b g L

Sam Kazran CONFIDENTIAL SETTLEMENT
/o James B, Post, Esquize COMMUNICATION

Smith Hulsey & Busey /L\
225 Water Sircet, Sudte 1800 A L
Jacksonvilic, FL 12202 FRNOWE SpdiiANAN

RE: REVISED Binding Settlement Term Sheet
Dear Mr. Kazran

“The puipose of this leiter is (0 vonflan de terns upon whish our elients have agreed o
resolve existing claims among them with respect 10 all past and curzent business rela‘ionships.

The core terms agreed upon are as follows:

1 Wirhin 48 hours of the comslets execution of this agreemtent, 1099 Management
Ca., LLC, a Florida limited liability company (“1099") will place into essraw with the law frm
of Lindell & Farson, P.A. the total sum of $2.9 million (lhe “Escrow Amowunt") to be appliec as
‘provided below.

2. Ofthis amount, SLU million will be paid by 1099 at closing for the purghase of _
the assets of Premier Automotive on Atlantic, LLC [“Premier Atlantic"), Premier Automotive at
the Aveuves, LLC (“Premier Avenues”) and Premier Preperties on Atlantic, LLC (Premier
Propotties”) inictuding, bur not limired to, all rights of those companies to condut business o5 &
Kia deslership e (ue addresses of 940 Atlantic Bivd. and 10845 Phillips Highway, Jacksonville,
Florids and spocifically indluding all el cstale, pans invensory, fixed assets and all new,
previously undeliversd, 2008 Kia autorobiles (with less than 5,000 miles thereon), free snd
clear of ail claime and encumbranccs whetsoever.

3. The conditi the olosk 1099's purchase of the are:

21. Among other things, the settlement agreement provided that
Representative Buchanan’s company, 1099 Management Co., LLC,
would transfer $2.9 million to certain dealerships owned by Former
Business Partner and retire the debts of other dealerships.6

22. In return, the agreement required Former Business Partner,
within 48 hours of execution of the agreement, to “cause all exist-
ing litigation against Vernon G. Buchanan (‘Buchanan’), 1099 and
any of their affiliated businesses or entities to be immediately dis-
missed with prejudice and within that same time frame will fur-
nish a copy of the notices of dismissal that have been forwarded to
the respective courts for filing.” 7

4 Letter from Roger Gannam, Counsel for Representative Buchanan, to Former Business Part-
ner, dated October 2, 2008 (“Binding Settlement Term Sheet”) (Exhibit 1 at 11-7565_0002—
0008).

51d. at 11-7565_0002.
61d. at 11-7565_0002—0003.
71d. at 11-7565_0003.
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23. Also, pursuant to the agreement, Representative Buchanan
would release Former Business Partner “and his affiliated interests
from all claims other than those contemplated by this agreement.”8

Affidavit for the Federal Election Commission

24. The agreement provided that “further conditions to the dis-
bursement of the [$2.9 million]” required Former Business Part-
ner’s “execution of the Affidavit attached hereto as Exhibit A.”®

Affidavit of Sam Kazran a/k/u Sam Khazrwan 8. I consent to Buchanan filing this Affidavit with the Federal Election Conmission and
using information contained serein in conneetion with campaign for ru-clection matters.

1, Sam Kazean, under penaicy of perjury, state that to the best of my knawledge:

L. Y have been the person in charge of the operations of the automobile dealerships known
as Premier Dodge (“P'remier Dodge™) which is awned by Gwinnett, LLC, a Flocids
limited lisbility company and Hyundai of North Jacksonville (“Hyundai®y owned by | | Sam Kazran
112001 LLC, a Florida limited liability company, during #ll periods relevant to the
matters set forth befow.

. o STATEOF

2. Vemon G. Buchanan (“Buchanan”), directly or indireetly through 1099 Management Co
LLC., a Florida limited lisbility company, had an economic ownership in each | [ county oF
dealorship, althosigh Buchanan's sconomic armangements, and continuity of awnership, in
each dealership changed aver the years of my involvement. T'he foregoing instrument was acknowledged before me this __ day of Outober, 2002,

by Sam Kazvan, He is personally knewn to me or has produced

as identification,

3 Due in part to the economic circumstances that existed in the automobile indusiry, cach
of these dealerships experienced 2 financial downtum, and certain amounts that T, or the
respective. dealership, owed Buchanan or entities controlled by him were definquent in
payment, and the setationship between Buohsnan and me deteriorated becanse of such
delinguencies, commencing primarily in early 2008, (SEAL)

4. During the course of tense and scmewhat hostile negotiations between my lawyers and
me, and representauives for Buchanan, | advised a representative of Buchanan that vnie or
more of the dealerships of which | was in operational control had reimbursed certain
individuals who had contributed to the Buchanan for Congress campaign.

Notary Public- State of

Commission Number:

»sousien_t

5. Before Septemaber, 2008 neither 1, nor to my knowledge, any other persan who had sver
advised Buchanan or any of his represeatatives had any information that one or both of
the dealerships referred to in | above reimbursed certain individuals for comrisutions
made (o the Vemon G. Buchanan for Congress campaigs.

6. Since my relationship with Buchanan first comemenced. { attended various meatings of
other general managers or “partners” of Buchanan who were involved in other
dealerships in which Buchanan, or comapanies controlled by him, had a direct or indirect
awnership interest. At no time wes there any statement or any form of encouragemant to
make a campaign contribution based upon 2 threat of job discriminerion, financial
reprisal, or other detriment for failure to maks & conibution discussed, disseminated or
suggested by Buchanan, & Buchanan reprosentative or anyone under his or their
direction. Furti:ermore, there never was a discussicn, statement or other action which
would have implied that a person who made 2 contribution ® the Vernon G, Bushanan
for Congress cempaign would be retmbursed by someone o would receive a spooial
benefit

7. Noone has advised me that Buchanan or any representative of his knew of any inuention,
plan or arrangement by 2nyone to make a roimbursement, directly o indirectly, 10 &
persor; in exchange for making 2 contribution to the Buchanan far Congruss campaign

1 2

EXHIBIT A EXHIBTF A

25. Exhibit A of the settlement agreement was an affidavit titled
“Affidavit of Sam Kazran a/k/a Sam Khazrwan.” 10

26. The affidavit stated that “[dJuring the course of tense and
somewhat hostile negotiations between my lawyers and me, and
representatives for Buchanan, I advised a representative of
Buchanan that one or more of the dealerships of which I was in
operational control had reimbursed certain individuals who had
contributed to the Buchanan for Congress campaign.” 11

27. The affidavit consisted of eight paragraphs. Former Business
Partner was to sign the affidavit, under the penalty of perjury,
swearing that it was true to the best of his knowledge.12

28. Finally, the affidavit required Former Business Partner to
consent “to Buchanan filing this Affidavit with the Federal Election
Commission . . ..”13

29. Former Business Partner told the OCE that he signed the
Revised Binding Settlement Agreement, but did not sign the affi-

81d. at 11-7565 0005.

oId.

10]d. at 11-7565_0007-0008.
11]d. at 11-7565_0007.

12]d. -

13]d. at 11-7565 0008.
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davit.14 He said that after he signed the Revised Binding Settle-
ment Agreement, Representative Buchanan called him to congratu-
late him and invite him to dinner to celebrate with him and John
Tosch.'> Mr. Tosch is the President of Representative Buchanan’s
company, 1099 Management Co., LLC and one of the parties to the
settlement agreement.16

30. According to Former Business Partner, Representative
Buchanan asked him to sign the affidavit at the dinner.1” Former
Business Partner refused to sign the affidavit and Representative
Buchanan got “very frustrated and got up and left.” 18 Mr. Tosch
then told Former Business Partner that he had five minutes to sign
the document, but he did not sign it.19

31. Former Business Partner said that Representative Buchanan
called and left a voicemail message the next day.20

32. This voicemail message attributed to Representative
Buchanan, stated, “Sam, Vern . . . we’re willing to save what we
got and work with you. But I think the threatening of political stuff
and all that you got more liability that you know if you start telling
people that you reimbursed people because technically you have the
liability.” 21

33. Former Business Partner told the OCE that Representative
Buchanan left another voicemail message a few days later.22 That
message stated, “Sam, it’s Vern. I'm just calling to see how you
made out with the bankers and the lawyers after I didn’t hear any-
thing. Again, I hope that we can work something out.” 23

34. The message also stated, “but again, I hope we can restruc-
ture it, and it will preserve your reputation there in Jacksonville.
You don’t want to go through two years of litigation.” 24

35. Former Business Partner did not sign the affidavit and the
parties did not enter into the settlement agreement.

C. THE AFFIDAVIT TO BE FILED WITH THE FEDERAL ELECTION COMMIS-
SION CONTAINED FALSE STATEMENTS

Paragraph 5 of the Affidavit

36. The affidavit included statements concerning Former Busi-
ness Partner’s involvement in reimbursing certain individuals who
contributed to Vern Buchanan for Congress.25

14 Memorandum of Interview of Former Business Partner, December 6, 2011 (“Former Busi-
ness Partner MOI”) (Exhibit 2 at 11-7565_0013).

15]d.

16 Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0006).

17Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0013).

18]d.

19]d.

20]d.

21 Audio of the voicemail is publicly available and the FEC deposition of Former Business
Partner includes a transcript of the voicemail. Virginia Chamlee, Listen: Buchanan Voicemails
Shed Light on Campaign Reimbursement Dispute, The Florida Independent, Sept. 22, 2011,
http:/floridaindependent.com/48504/listen-buchanan-voicemails-shed-light-on-campaign-reim-
bursement-dispute (“Buchanan Voicemails”); Federal Election Commission Investigative Deposi-
tion of Former Business Partner, November 6, 2009 (“Former Business Partner FEC Deposi-
tion”) (Exhibit 3 at 11-7565_0095-0100).

22 Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0013).

23 Buchanan Voicemails.

24]d.

25 Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565 0007).
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37. Specifically, paragraph 5 of the affidavit required Former
Business Partner to swear that he did not know about the reim-
bursed contributions until September 2008, after the reimburse-
ments first occurred.26

5. Before September, 2008 neither I, nor to my knowledge, any other person who had ever
advised Buchanan or any of his representatives had any information that one or both of
the dealerships referred to in 1 above reimbursed certain individuals for contributions
made to the Vernon G. Buchanan for Congress campaign.

Paragraph 5 of the Affidavit Was False

38. Former Business Partner admitted to the OCE that para-
graph 5 of the affidavit was false.2?

39. Former Business Partner told the OCE that in late 2005 he
began asking certain employees of Hyundai of North Jacksonville
(“HNJ”) to contribute to Vern Buchanan for Congress.28 He said
that he had HNJ reimburse these employees for the campaign con-
tributions.29

40. Former Business Partner told the OCE that during the pe-
riod from 2005 to 2007, he directed the following HNJ employees
to make contributions to Vern Buchanan for Congress and receive
reimbursements: Stephanie Champ, Gayle Lephart, Dee Smith, Joe
Cutaia, Eric Khazravan, Vincent Sams, and Josh Farid.3°

41. Former Business Partner estimated that the total amount of
HNJ reimbursements for campaign contributions to Vern
Buchanan for Congress was approximately $100,000.31

26 Id.

27Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0011).
28 Id.

291d. at 11-7565_0012.

30 Id -

s1]d.
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42. Former Business Partner provided copies of checks to the
OCE that corroborate his statement that HNJ employees received
reimbursements for campaign contributions to Vern Buchanan for
Congress.32 For example, there is a check from one HNJ employee
to Vern Buchanan for Congress that is on the same day and in the
same amount as a payment from HNJ to the employee.33

L LA TR VR U IR B LRTUIL A GHOWT 1B P0Fs 1

HYUNDAI OF NORTH JACKSONVILLE CHECK® 35420
3333 N, MAIN STREET P : :
JACKSONVILLE, FLORIDA 32208 _."'-' — .
04-364-1224 Py 35420
) .

- Py **NINE THOUSAND TWO HUNDRED DOLLARS AND (0/100%*

‘TOTHE
ORDER
OF

GAYLE LEPHART

. | | s
aane eeraen oo [ g L2483
i IR AF02

43. HNJ Comptroller corroborated Former Business Partner’s
testimony that he was involved in the reimbursements to HNJ em-
ployees who contributed to Vern Buchanan for Congress in 2005,
2006, and 2007.34

44. HNJ Comptroller was responsible for all of the company’s
banking, including payroll payments.35 She told the OCE that she
wrote the HNJ checks to reimburse the employees who contributed
to Vern Buchanan for Congress.36

32 Collection of Checks Payable to Vern Buchanan for Congress and Checks Payable to HNJ
Employees (‘HNJ Campaign Contributions”) (Exhibit 4 at 11-7565 0113-0114).

33]d. The checks include a payment of $4,600 from Stephanie Champ to Joe Cutaia. Based
on the testimony of HNJ Comptroller, this payment was made because Ms. Champ wrote a
$9,200 check to Vern Buchanan for Congress and received a reimbursement of $9,200 from HNJ.
However, Vern Buchanan for Congress returned the check because Ms. Champ could only con-
tribute $4,600 pursuant to contribution limits. Ms. Champ then contributed $4,600 to Vern for
Congress. Mr. Cutaia also contributed $4,600 to Vern for Congress and Ms. Champ gave him
the $4,600 that she had been overpaid by HNJ. Memorandum of Interview of HNJ Comptroller,
December 9, 2011 (“HNJ Comptroller MOI”) (Exhibit 5 at 11-7565_0118).

3¢HNJ Comptroller MOI (Exhibit 5 at 11-7565_0118-0119).

35

i,
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45. HNJ Comptroller stated that the first occasion Former Busi-
ness Partner told her to reimburse the campaign contributions to
Vern Buchanan for Congress was in 2005.37

46. She explained to the OCE that Former Business Partner told
her to write a personal check to Vern Buchanan for Congress.38
She did this and then wrote a check to herself from HNJ, making
sure to “gross up” the amount of the payment from the company.39
This meant that the gross amount HNJ paid accounted for income
taxes and the net amount was the amount of the campaign con-
tribution.40

47. HNJ Comptroller explained that Former Business Partner
told her which HNJ employees to reimburse for their contributions
to Vern Buchanan for Congress and she handled each accord-
ingly.41

48. HNJ CFO also corroborated Former Business Partner’s testi-
mony that he was involved in the reimbursements to HNJ employ-
ees who contributed to Vern Buchanan for Congress.42

49. HNJ CFO told the OCE that he made multiple contributions
to Vern Buchanan for Congress around 2006 and that he received
reimbursements from HNJ.43 He told the OCE that Former Busi-
ness Partner told him that he was to receive the reimbursements.44

50. The Board notes that the FEC investigated Former Business
Partner’s involvement in the reimbursements and “found that there
is probable cause to believe” that he and HNJ reimbursed individ-
uals for their contributions to Vern Buchanan for Congress.45

D. THERE IS SUBSTANTIAL REASON TO BELIEVE THAT REPRESENTATIVE
BUCHANAN KNEW THE AFFIDAVIT WAS FALSE

51. The affidavit stated that neither Former Business Partner
nor Representative Buchanan or their representatives became
aware that reimbursements had occurred at HNJ until September
2008.46

52. Contrary to paragraph 5 of the affidavit, Former Business
Partner was aware of the reimbursements prior to 2008, and Rep-
resentative Buchanan and his representatives first knew Former
Business Partner’s involvement no later than September 8, 2008.

Former Business Partner’s September 8, 2008 Email

53. On September 8, 2008, Former Business Partner sent Mr.
Tosch an email titled “documents for . . . review.”4?7 Mr. Tosch is
the President of Representative Buchanan’s company, 1099 Man-

371d.

38 d.

39]1d.

407d.

41]d.

42Memorandum of Interview of HNJ Chief Financial Officer, December 5, 2011 (“HNJ CFO
MOT”) (Exhibit 6 at 11-7565_0122-0123).

43]1d.

44]d.

45Letter from Mark Allen, FEC Assistant General Counsel, to Former Business Partner,
dated September 28, 2010 (Exhibit 7 at 11-7565_0125).

46 Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0007).

47Email from Former Business Partner to John Tosch, dated September 8, 2008 (“September
8, 2008 Email”) (Exhibit 8 at 11-7565 0127-0129).



14

agement Co., LLC and one of the parties to the settlement agree-
ment. 48

54. The email included attachments of “check copi_es” that
Former Business Partner appears to have received from his former
assistant at HNJ, Stephanie Champ.4?

From: kazran52 <BE@ac!.com>
To: john Jll@buchananautogroup.com>
Sub] ect: documatationsfor....to review
Date: Mon, Sep 8, 2008 6:38 pm

Attachmants: scan0001{11 (2}Jpg (865K). scan0002[1]_(2).jpg (586K), 5can0003{1]_(2)jpg (599K}, 5can0004[1]_{2).jpg (767K), check_copies-
vem128[1].pdf (178K)

this this 15 the lst set of checks, there are more to follow, It gives

me great regret to have dane this for

Vern when he doezn’'t even hesitates for a second to sue me and my wife

over 20k.. Maybe he can considexr

taking psrt of this 80kt as one month of payment so ny wife doesr't cry
out. of fear cZ loosing our home. I thank Vern for giving me permjission

to set aside my mcral character,..

1. L.3million ¢ loan on Hyundai that was never disclosed nor mentioned

in agreemen:

2.purposly deceiving lender by injecting cash and taking it right back

to qualify for a loan, "fraud”

3.borrowing money as capital comtributien when that's a direct lender

violation

4. 1.4 million in gwinette in outstanding bills plus l.€émillion in

lease payments

5. a total of 2.2million of capital required by Vern as per our

agreement and manufacture reguirementz

6. a total of 15million in damages caused by lack of capital in

companigs that Vern contributed

7. major reason for the loss of 423 employees and their families

because I made a bad deciszions and believed Vern at his word.........

8. I am sure the other 5 partnecs can add ¢n to this list...,

lets dissolve cur partnership and remain friends...... if Vern wants to
take Kia stores it will be L.5million..
what's not optional is qwinette.... based on my agreement the best way

to resolve this is to go back to what we agreed..he is owed 10k per
month as a partner, all other money needs to be paid back to te..once
that is done we bcth can work together and dissolve the company as
partners..... cther option is wait until tomarraw ta find out if

55. The check copies attached to the email include checks from
HNJ employees to Vern Buchanan for Congress.59 These checks are
also included in the documents that Former Business Partner pro-
vided to the OCE to establish that HNJ employees were reim-
bursed.51

56. The email states that “[t]his is the 1st set of checks, there
are more to follow, It gives me great regret to have done this for
Vern when he doesn’t even hesitates [sic] for a second to sue me
and my wife over 20k. Maybe he can consider taking part of this
80K+ as one month of payment . . . .”52 .

57. As of September 8, 2008, Former Business Partner had in-
formed Representative Buchanan’s representative that: (1) the re-
imbursements had occurred; (2) Former Business Partner had doq—
umentary evidence of the reimbursements; and (3) Former Busi-
ness Partner personally knew of the reimbursements prior to Sep-
tember 2008.53

48 Binding Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0006).
49]d.

50]d.

51 HNJ Campaign Contributions (Exhibit 4 at 11-7565_0106—0115).
52 September 8, 2008 Email (Exhibit 8 at 11-7565_0127).

53]d.
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Additional Contact with Representative Buchanan Regarding
Contributions

58. Prior to the September 8, 2008 email, two other emails were
sent to Representative Buchanan or his representatives referencing
contributions from HNJ.

59. Former Business Partner’s September 8, 2008 email had been
preceded by a related email from HNJ CFO to Mr. Tosch, dated
August 27, 2008.54

60. HNJ CFO told the OCE that he sent Mr. Tosch, a representa-
tive of Representative Buchanan, an email concerning the money
taken55out of HNJ’s operating fund for the reimbursed contribu-
tions.

61. In the email, HNJ CFO states that Mr. Buchanan asked for
%amlléanggl contributions and HNJ supported him “to a tune of

80K.”

62. One day before the August 27, 2008 email from HNJ CFO to
John Tosch, Former Business Partner sent an email to Representa-
tive Buchanan regarding the $80,000 in contributions from HNJ.

63. On August 26, 2008, Former Business Partner sent an email
to Representative Buchanan, stating that “I am the only one in our
group that has donated over 80k” to Vern Buchanan for Con-
gress.57

64. Although two of the three emails referenced above were sent
to Mr. Tosch, Representative Buchanan’s knowledge of the commu-
nications is illustrated by the content of the voicemail that is at-
tributed to him.58

65. The message begins, “Sam, Vern. Sorry I didn’t get your mes-
sage, but, Sam, Mike Lindell told me the other day that you’re
going to sue us or threatening to sue us.”5? It continues, “[blut I
think the threatening of political stuff and all that you got more
liability than you know if you start telling people that you reim-
bursed people because technically you have the liability.” 60

Conclusion

66. Former Business Partner’s testimony, the testimony of HNJ
employees, and the documentary evidence discussed above estab-
lish that Former Business Partner was involved in reimbursing
HNJ employees who contributed to Vern Buchanan for Congress.

67. Representative Buchanan and his representatives were aware
of Former Business Partner’s years of involvement in reimbursing
HNJ employees no later than September 8, 2008.

68. Therefore, there is substantial reason to believe that Rep-
resentative Buchanan knew on October 2, 2008, at the time that
he made the settlement agreement contingent on the affidavit,
that: (1) Former Business Partner had information concerning the
reimbursements prior to September 2008; and (2) paragraph 5 of
the affidavit was false.

54FEC MUR 6054, General Counsel’s Report #9 (“FEC OGC Report”) (Exhibit 9 at 11—
7565 0131-0159).

55HNJ CFO MOI (Exhibit 6 at 11-7565_0123).

fs;‘;lc OGC Report (Exhibit 9 at 11-7565_0146).

58 See Buchanan Voicemails.

591d.

601d.
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69. The Board notes that following the FEC’s investigation of the
reimbursements of campaign contributions from Representative
Buchanan’s automobile dealerships, the Commission found that
“[clontrary to [Representative Buchanan’s] claims, the affidavit is
not ‘entirely true.” 61 It further found that paragraph 5 of the affi-
davit “contradicts one of [Representative Buchanan’s] key claims in
the case—that Kazran alone directed reimbursements at HNJ dur-
ing the 06 and 08 cycles.”62 The FEC concluded that “[i]t is im-
probable that Buchanan’s attorneys drafted the affidavit and pre-
sented it to Kazran without Buchanan’s involvement .

III. THE AFFIDAVIT INCLUDED ADDITIONAL STATEMENTS
THAT MAY BE FALSE

70. In addition to Representative Buchanan having knowledge of
Former Business Partner’s involvement in reimbursing the HNJ
employees for campaign contributions, he may have had personal
knowledge of the reimbursements and directed such reimburse-
ments.

71. If Representative Buchanan had personal knowledge of the
reimbursements to HNJ employees prior to September 2008, state-
ments in the affidavit, in addition to paragraph 5, were false.

72. In addition to paragraph 5 of the affidavit, paragraphs 6 and
7 may be false.

73. Paragraph 6 required Former Business Partner to swear that
“I attended various meetings of general managers or ‘partners’ of
Buchanan . . . . At no time was there any statement or any form
of encouragement to make a campaign contribution based upon a
threat of job discrimination, financial reprisal, or other detriment
for failure to make a contribution discussed, disseminated or sug-
gested by Buchanan . . . . Furthermore, there never was a discus-
sion, statement or other action which would have implied that a
person who made a contribution to the Vernon G. Buchanan for
Congress campaign would be reimbursed by someone or would re-
ceive a special benefit.” 63

74. Paragraph 7 stated that “[nJo one has advised me that
Buchanan or any representative of his knew of any intention, plan
or arrangement by anyone to make a reimbursement, directly or in-
directly, to a person in exchange for making a contribution to
Buchanan for Congress campaign.” 64

75. According to Former Business Partner and several other wit-
nesses, Representative Buchanan intended to have individuals re-
imbursed for campaign contributions to his campaign.6>

76. Former Business Partner told the OCE that around June
2006, Representative Buchanan told him to collect at least $25,000

61FEC OGC Report (Exhibit 9 at 11-7565_0149). The FEC investigation of Representative
Buchanan was limited to determining whether there were violations of 2 U.S.C. §§441f (con-
tributions in the name of another) and 441a(f) (prohibited contributions and expenditures). The
FEC investigation, unlike this Review, was not to determine whether there may have been vio-
lations 18 U.S.C. §§201, 1505, and 1512 and House Rule 23, clause 1. The FEC determined
to take no further action agamst Representatlve Buchanan with respect to violations of 2 U.S.C.
§§ 441f and 441a(f)

21d.

63 Bmdmg Settlement Term Sheet (Exhibit 1 at 11-7565_0007).
4]1d.

65 Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565 0011); HNJ CFO MOI (Exhibit 6 at
11-7565_0122); HNJ Comptroller MOI (Exhibit 5 at 11—756570118—0119).
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for his campaign. When Former Business Partner told him that he
could not get $25,000, Representative Buchanan asked, “don’t you
have someone you can trust to run it through the company, like
your brother or something?” 66

77. Former Business Partner understood this to be an explicit di-
rection to use the dealership to reimburse individuals for campaign
contributions.67

78. Former Business Partner told the OCE that although June
2006 was the first time that Representative Buchanan explicitly
told him to reimburse campaign contributions, he overheard a con-
versation between Representative Buchanan, Dennis Slater, and
David Long at a meeting of the Representative Buchanan’s busi-
ness partners in late 2005 or early 2006.58 Representative
Buchanan asked Mr. Long for a campaign contribution and Mr.
Long replied that he could not make a contribution. In response,
Representative Buchanan told him “don’t you know you’re going to
get it back.” 69

79. Dennis Slater, the former Chief Financial Officer of the
Buchanan Automotive Group, told the OCE that Representative
Buchanan did not offer to reimburse him for campaign contribu-
tions.70

80. HNJ Comptroller told the OCE that around 2005 she over-
heard Former Business Partner speaking with Representative
Buchanan over the telephone.’! Former Business Partner told Rep-
resentative Buchanan, “Vern, I'll handle it right now.”72 Imme-
diately following the call, Former Business Partner instructed her
to write a personal check to Vern Buchanan for Congress and then
to reimburse herself with a check from HNJ.73

81. She told the OCE that Former Business Partner asked her
later, around 2007, to make a second contribution and she did so
because she had the feeling that her employment could be termi-
nated by Representative Buchanan if she did not.74

82. HNJ CFO told the OCE that he made contributions to Vern
Buchanan for Congress and received reimbursements.”> He said
that it was his understanding that Representative Buchanan di-
rected Former Business Partner to reimburse employees who made
campaign contributions.”¢ HNJ CFO said that Former Business
Partner was on the phone with Representative Buchanan and
Former Business Partner put the phone to HNJ CFO’s ear.”” He
said that he heard Representative Buchanan say that “they could
get the managers to contribute to the campaign and the dealership

66 Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0011).
67]d.

68 ]d.

69]d.

70 Memorandum of Interview of Dennis Slater, October 25, 2011 (Exhibit 10 at 11-7565_0163).
71HNJ Comptroller MOI (Exhibit 5 at 11-7565 0118).

72]d.

3]d.

74]d.

75HNJ CFO MOI (Exhibit 6 at 11-7565_0122).

76]1d.

71d.
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to reimburse them.”78 He explained that the reimbursements oc-
curred prior to the end of 2006.79

83. Former Business Partner told the OCE that he allowed HNJ
CFO to listen to certain calls when Representative Buchanan asked
for campaign contributions but that Buchanan did not explicitly
discuss reimbursing campaign contributions during these calls.80

84. The Board notes that the FEC investigated whether Rep-
resentative Buchanan directed Former Business Partner to reim-
burse campaign contributions of HNJ employees and found that
“[t]he evidence in this case comes close to supporting a finding that
it is more likely than not that [Representative Buchanan, Vern
Buchanan for Congress, and Joseph Gruters] violated §§441f and
441a(f).”81 Due to a lack of corroborating evidence regarding
whether Representative Buchanan instructed Former Business
Partner to make reimbursements, the FEC decided to take no fur-
ther action against Representative Buchanan.82

85. The OCE was unable to discuss with Representative
Buchanan his involvement, if any, with directing reimbursements
of campaign contributions because he refused to cooperate with the
OCE Review.

86. The following witnesses, who also were identified as having
information relevant to determining Representative Buchanan’s in-
volvement in reimbursing campaign contributions, did not cooper-
ate with the Review: Don Caldwell, Shelby Curtsinger, Kenneth
Lybarger, Gary Scarbrough, Dennis Slater, and John Tosch (collec-
tively, “Non-Cooperating Third Parties”).

IV. CONCLUSION

87. Although permitted by House Resolution 895 and OCE rules
to draw a negative inference from the lack of cooperation of Rep-
resentative Buchanan and the Non-Cooperating Third Parties, the
Board judged the evidence adduced to be more than sufficient to
support its determination that there is substantial reason to be-
lieve that Representative Buchanan violated federal law and House
rules.

88. Based on the information before the OCE, Former Business
Partner was involved in reimbursing campaign contributions that
HNJ employees made to Vern Buchanan for Congress prior to Sep-
tember 2008, making the affidavit false.

89. Representative Buchanan and his representatives were made
aware of this fact no later than September 8, 2008.

90. There is substantial reason to believe Representative
Buchanan asked Former Business Partner to sign an affidavit to
be submitted to the FEC, that he knew to be false, and conditioned
a $2.9 million dollar legal settlement on the signature.

91. For the foregoing reasons, Board of the Office of Congres-
sional Ethics recommends that the Committee on Ethics further re-
view the above allegations because there is substantial reason to
believe that Representative Buchanan attempted to influence the

78]d.

79 Id.

80 Former Business Partner MOI (Exhibit 2 at 11-7565_0013).
81FEC OGC Report (Exhibit 9 at 11-7565_0158).

82]d.
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testimony of a witness in a proceeding before the FEC in violation
of 18 U.S.C. §§201, 1505, and 1512, and House Rule 23, clause 1.

V. INFORMATION THE OCE WAS UNABLE TO OBTAIN
AND RECOMMENDATIONS FOR THE ISSUANCE OF SUB-
POENAS

92. The following individuals, by declining to be interviewed by
the OCE, did not cooperate with the OCE’s review:

a. Representative Buchanan;

b. Don Caldwell, Sales Manager, Venice Nissan Dodge; and

c. John Tosch, President, 1099 Management Co., LLC.

93. The following individuals, by declining to provide documen-
tary evidence in response to the OCE’s Requests for Information,
did not cooperate with the OCE’s review:

a. Shelby Curtsinger, Co-Owner, Venice Nissan Dodge;

b. Kenneth Lybarger, Comptroller, Suncoast Ford;

c. Gary Scarbrough, Co-Owner, Suncoast Ford; and
Grd. Dennis Slater, Chief Operating Officer, Buchanan Automotive

roup.

94. As a result, the OCE was unable to obtain certain informa-
tion regarding Representative Buchanan’s involvement in the reim-
bursements given to HNJ employees who contributed to Vern
Buchanan for Congress.

95. The Board recommends the issuance of subpoenas to Rep-
resentative Buchanan, Don Caldwell, Shelby Curtsinger, Kenneth
Lybarger, Gary Scarbrough, Dennis Slater, and John Tosch.
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11-7565_0001
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Lindell & Farson, P.A. |

Attorneys and Counselors at Law
12276 San Jose Boulevard, Suite 126
Jacksonville, FL 32223-8630
Telephone: (904) $30-J
Fax: (904) 880-4013

J. Michael Lindell R. Howard Walton
Board Ceriified by the Florida Bar n: I Givelifarson.com
Civil Trial and Business Litigation Law
[@lindetifarson.com Roger K. Gannam
October 2, 2008 lindellfmm com

James A, Farson
Also Admitred in Kentucky

-.’liiiindgllrxgnn com H

Via e-mail to: Jilli@smithhulsey.com i
Sam Kazran CONFIDENTIAL SETTLEMENT i

¢/o James H. Post, Esquire COMMUNICATION
Smith Hulsey & Busey :
225 Water Street, Suite 1800 :
Jacksonville, FL 32202

RE: REVISED Binding Settlement Term Sheet

Dear Mr. Kazran:

The purpose of this letter is to confirm the terms upon which our clients have agreed to
resolve existing claims among them with respect to all past and current business relationships.

The core terms agreed upon are as follows:

L. Within 48 hours of the complete execution of this agreement, 1099 Management

Co., LLC, a Florida limited liability company (*1099™) will place into escrow with the law firm
of Lindell & Farson, P.A. the total sum of $2.9 million (the “Escrow Amount”) to be applied as

provided below. !

}

2. Of this amount, $1.1 million will be paid by 1099 at closing for the purchase of :
the assets of Premier Automotive on Atlantic, LLC (“Premier Atlantic”), Premier Automotive at !
the Avenues, LLC (“Premier Avenues”) and Premier Properties on Atlantic, LLC (“Premier i
Properties”) including, but not limited to, all rights of those companies to conduct business as a i
Kia dealership at the addresses of 9401 Atlantic Blvd. and 10845 Phillips Highway, Jacksonville, |
Florida and specifically including all real estate, parts inventory, fixed assets and all new, |
previously undelivered, 2008 Kia automobiles (with less than 5,000 miles thereon), free and ;
clear of all claims and encumbrances whatsoever.

3. The conditions to the closing upon 1099’s purchase of the foregoing assets are:

SK_0012
11-7565_0002
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Sam Kazran
c/o James H. Post, Esquire

October 2, 2008
Page 2 of §
(8)  Approval by the Kia manufacturer; |
(b)  Approval by the first mortgage holder with respect to the existing
mortgage on the 9401 Atlantic Blvd. real estate; and
() Clear title to all assets being conveyed (with the exception of the existing ;
first mortgage on the real estate.) i
4. Out of the Escrow Amount, $1.6 million will be applied, under the oversight of

Ira Silver, CPA, to retiring the obligations of Premier Dodge and Gwinnett, LLC, including
without limitation all obligations for floor plan sales out of trust and outstanding federal and state
tax liabilities related to the Premier Dodge operation, which out of trust and tax liabilities will be
satisfied before any other Premier Dodge liabilities. You, Sam Kazran, agree to hold Buchanan,
1099, and any other busincsses or entities affiliated with them, harmless for all damages, as well
as defense costs, associated with all obligations arising out of the Premier Dodge dealerships i
(hereinafter the “Premier Dodge Liabilities™).

s. The balance of the Escrow Amount in the sum of $200,000 is earmarked as a
reserve account to be applied to any remaining obligations to the lessor of the automobile
dealership facility located in Duluth, Georgia and currently occupied by the Premier Dodge
Dealership. Upon full satisfaction of that obligation, you, Sam Kazran, will be entitled to receive
any balance remaining on hand in that reserve account. Should satisfaction of the obligation to
the lessor require an amount greater than deposited into this reserve account, Kazran agrees to
hold Buchanan, 1099, and any other businesses or entities affiliated with them, harmless for all
damages, as well as defense costs, associated with final resolution of that obligation (hereinafter

the “Hendrick Lease Liability”).

6. Provided 1099 timely advances the Escrow Amount contemplated by paragraph 1
above, and otherwise tenders full performance hereunder, within 48 hours of the complete
execution of this agreement you, Sam Kazran, will cause all existing litigation against Vernon G.
Buchanan (“Buchanan”), 1099 and any of their affiliated businesses or entities to be immediately
dismissed with prejudice and within that same time frame will furnish a copy of the notices of
dismissal that have been forwarded to the respective courts for filing, i

7. With respect to the existing working capital loan incurred in connection with the
operation of the Premier Dodge Dealership in Duluth, Georgia payable to M & I Bank in the
approximate principal sum of $800,000 under which Buchanan and one or more of his related
entities may be obligated, you, Sam Kazran, agree that this obligation will be kept current with ;
the lender and that you will hold Buchanan and all of his related businesses and entities harmless |
for all damages as well as defense costs associated with that loan (the “Cap Loan Liability™).

8. Within ninety (90) days of the full execution of this agreement, you, Sam Kazran,
will repurchase from 1099 the assets of the Kia dealership located at 10845 Phillips Highway,

SK_0013
11-7565_0003
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Sam Kazran

c/o James H. Post, Esquire
October 2, 2008

Page 3 of 5

Jacksonville, Florida for the total sum, at closing, of $1 million, payable by promissory note
bearing interest at the rate of 6%, with a term of 42 months, interest-only payments due for the
first 12 months, principle and interest payments due for remaining 30 months calculated based
upon a 5-year amortization, and balloon payment due for all remaining principal and interest
after 42 months (the “Avenues Kia Note”). The conditions to the closing of the transaction will
be:

(2) Approval by the Kia manufacturer; and

(b) Clear title to all assets which shall specifically include the new parts
inventory, all new cars (subject to floor plan) and all fixed assets.

9. With respect to the required approvals by the Kia manufacturer contemplated by
paragraphs 3 and 8 above, the parties agree that they will diligently, and in good faith, take all
steps necessary, within their control, to satisfy the requirements of the Kia manufacturer for
approval.

10.  Provided you, Sam Kazran, fully perform hereunder, the promissory note dated
December 29, 2006 in the original principal sum of $700,000 under which you, your wife, !
Gwinnett, LL.C and 11-2001, LC are listed as makers, will be deemed fully paid and satisfied. i

1I.  In order to secure your obligations under the Hendrick Lease Liability, the
Premier Dodge Liabilities, the Cap Loan Liability, and the Avenues Kia Note, as defined above,
you, and any of your related or affiliated businesses will grant no less than a second priority,
enforceable security interest in the following described collateral no later than the first
disbursement of escrow funds as contemplated above:

(a) All assets used, or to be used, in connection with the business of Hyundai
of North Jacksonville both at its current location and at its anticipated new
Tocation in the vicinity of Interstate 95, Broward Road, and Dunn Avenue.

(b) All real estate owned by you, Sam Kazran, 11-2001, LLC, Jacksonville
Auto Mall, LLC, Aram Askarifar, and Onyyx. Development Group, LLC
in the vicinity of the new location of Hyundai of North Jacksonville,
including without limitation the 22 acres (tax parcel no. 022105-0000)
referred to during our negotiations; and

(¢)  All rights you, Sam Kazran, or any of your partners or affiliates have to
operate as a Hyundai dealer in the North Jacksonville area,

(d A local counsel, mutually agreeable to the parties, will provide an opinion
that the security interest described is enforceable according to its terms.

SK_0014
11-7565_0004
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Sam Kazran

¢/o James H. Post, Esquire
QOctober 2, 2008

Page 4 of 5

In the event any portion of the real property herein, including without limitation the 22 acres, tax
parcel no. 022105-0000, is conveyed to the Florida Department of Transportation (DOT) in
connection with the DOT Notice to Owner dated June 12, 2008, to 11-2001, LLC, Jacksonville
Auto Mall, LLC, and Aram Askarifar, then Buchanan and 1099 will cause any security interest
arising hereunder to be released as to the property conveyed to DOT; provided, however, that
any proceeds from such conveyance will be applied first to such purposes as required by Bank of
America in connection with the workout or restructuring of obligations to Bank of America, then
to the Cap Loan Liability, and then to the Avenues Kia Note, before such proceeds are used for
any other purpose.

12.  Further conditions to the disbursement of the Escrow Amount are as follows:
(a) Kazran’s execution of the Affidavit attached hereto as Exhibit A.

(b) Kazran’s provision to Buchanan and 1099 of written verification from
Bank of America that, as a result of the parties executing these settlement
terms, and provided that the Escrow Amount is disbursed in accordance
herewith, Bank of America will allow Hyundai of North Jacksonville to
continue its operations and will loan additional working capital for the
operation of the dealership.

13.  The parties contemplate that formal agreements will be executed among them
implementing these terms. Those agreements will include a release of all claims by Kazran and
his affiliated interests against Buchanan and his affiliated interests by reason of any known or
unknown set of facts arising before this date except for the obligations assumed under this
settlement. Likewise, assuming performance by Kazran, Buchanan and his affiliated interests
will release Kazran and his affiliated interests from all claims other than those contemplated by
this agreement.

14.  The parties agree (1) that the terms of this settlement will be kept strictly
confidential except where its disclosure is necessary in order to secure approvals from persons
whose consent is essential to accomplishment of the transactions described herein (2) not to
disparage one another and tp report to any public inquiry that “all disputes have been
satisfactorily resolved;” and (3) not to commence any new litigation against on¢ another, except
to enforce the terms of this scttlement.

Please indicate your agreement to these core terms by signing in the spaces provided
below.
Sincerely,

s/ Roger K. Gannam

Roger K. Gannam

SK_0015
11-7565_0005
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Sam Kazran

c/o James H. Post, Esquire
Qctober 2, 2008

Page 50f 5

SAM KAZRAN

Individually and on behalf of Premier Avenues,
Premier Atlantic, Premier Properties, Gwinnett,
LLC, 11-2001, L.C. and all other businesses and
entities controlled by him

1099 MANAGEMENT CO, L.L.C.
By: John Tosch, President

/B —
fERNO)/G. yI{ANAN

SK_0016
11-7565_0006
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Affidavit of Sam Kazran a/k/a Sam Khazrwan

1, Sam Kazran, under penalty of perjury, state that to the best of my knowledge:

1. 1 have been the person in charge of the operations of the antomobile dealerships known
i as Premier Dodge (“Premier Dodge™) which is owned by Gwinnett, LLC, a Florida

. limited liability company and Hyundai of North Jacksonville (*Hyundai™) owned by
11-2001 LLC, a Florida limited liability company, during all periods relevant to the
| matters set forth befow.

o

Vernon G. Buchanan ("Buchanan™), directly or indirectly through 1099 Management Co.
L.L.C., a Florida limited liability company, had an economic ownership in each
dealership, although Buct 's economic arrar and continuity of ownership, in
i each dealership changed over the years of my involvement.

' i 3. Due in part to the economic circumstances that existed in the automobile industry, cach
of these dealerships experienced a financial downturn, and certain amounts that I, or the
respective dealership, owed Buchanan or entities controlled by him were delinquent in
payment, and the relationship between Buchanan and me deteriorated because cof such
delinquencies, commencing primarily in early 2008,

4, During the course of tense and somewhat hostile negotiations between my lawyers and
me, and representatives for Buchanan, | advised a representative of Buchanan that one or
more of the dealerships of which 1 was in operational control had reimbursed certain
individuals who had contributed to the Buchanan for Congress campaign.

5. Before September, 2008 neither I, nor to my knowledge, any other person who had ever
advised Buchanan or any of his representatives had any information that one or both of
the dealerships referred to in 1 above reimbursed certain individuals for contributions
made to the Vernon G. Buchanan for Congress campaign.

6. Since my relationship with Buchanan first commenced, [ attended various meetings of
other general managers or “partners” of Buchanan who were involved in other
dealerships in which Buchanan, or companies controlled by him, had a direct or indirect
ownership interest. At no time was there any statement or any form of encouragement to
make a campaign contribution based upon a threat of job discrimination, financial
reprisal, or other detriment for failure to make a contribution discussed, disseminated or
suggested by Buchanan, a Buchanan representative or anyone under his or their
direction. Furthermore, there never was a discussion, statement or other action which
would have implied that a person who made a contribution to the Vernon G. Buchanan
for Congress campaign would be reimbursed by someone or would receive a special
benefit.

7. No one has advised me that Buchanan or any representative of his knew of any intention,
plan or arrangement by anyone to make a reimbursement, directly or indirectly, w a
person in exchange for making a contribution to the Buchanan for Congress campaign.

1

- EXHIBIT A

SK_0017
11-7565_0007
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8. I consent to Buchanan filing this Affidavit with the Federal Election Commission and
using information contained herein in connection with campaign for re-election matters.

Sam Kazran

STATE OF
COUNTY OF
The foregoing instrument was acknowledged before me this ___ day of October, 2008,

by Sam Kazran, He is personally known to me or has produced
as identification.

(SEAL)

Notary Public-State of
Commission Number:

4 5646820_v1

EXHIBIT A

SK_0018
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

IN RE: Former Business Partner
REVIEW NO.: 11-7565
DATE: December 6, 2011
LOCATION: 225 East Coastline Drive
Jacksonville, FL. 32202
TIME: 10:00 a.m. to 12:30 p.m. (approximate)
PARTICIPANTS:  Omar S. Ashmawy

Kedric L. Payne

SUMMARY: The witness is a former business partner of Representative Vern Buchanan. The OCE

request
followi

1.

MOI -

ed an interview with the witness and he consented to an interview. The witness made the
ng statements in response to our questioning;

The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 waming and consented to an interview. The witness
signed a written acknowledgement of the warning, which will be placed in the case file in this
review.

The witness is currently unemployed. He told the OCE that he is in litigation with Bank of
America that was commenced in 2008 by Representative Buchanan.

The witness was a partner with Representative Buchanan in several business: Hyundai of North
Jacksonville, Premier Dodge (legal name: Gwinnett, LLC), Premier Kia on Atlantic (legal name:
Premier Automotive Group, LLC) and Premier Kia at the Avenue (legal name: Premier
Automotive Group, LLC).

The witness was the managing director at these entities. He reported to Representative
Buchanan. Representative Buchanan ran these dealerships and others through an entity called
the “1099 Company” which owned everything. Representative Buchanan managed the
dealerships through monthly financial reports.

The first time campaign contributions in relation to Representative Buchanan came up was at
meeting of his various business partners meeting where Representative Buchanan gave a speech
and announced he was running for Congress. Right after the speech Representative Buchanan
talked to everyone. Representative Buchanan told the witness that he was depending on the
witness for contributions. It was the same conversation he had with all the partners in the room.

The witness’s first contribution to Representative Buchanan was $9200 from him and his wife.
The contribution was not reimbursed.

Page 1 of § OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS

11-7565_0010
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

7. Close to the end of a calendar quarter, Representative Buchanan would become aggressive
regarding contributions. Sometimes the witness would receive thirty or more calls in a week
from Representative Buchanan.

8. On one occasion, Representative Buchanan asked the witness to help raise $50,000 for his
campaign. This was not too long after the witness had made the $9200 contribution. The
witness could not raise additional money for contributions from others, so he wrote a $4,000
check to Representative Buchanan’s campaign. The check was returned by the campaign. This
was the first time the witness learned about contribution limits.

9. At that time, the witness’s contact at the campaign was a woman named Selena. A few months
afterwards Representative Buchanan set up a more formal campaign staff.

10. Representative Buchanan talked to the witness and all of his other business partners about
campaign contributions. The witness knew this because the partners would talk to one another
and joke about it — asking each other how much Representative Buchanan “hit them up for” and
then complain about it.

11. There was one partner meeting the witness recalled when Representative Buchanan was stressed.
The quarter was ending and Representative Buchanan said that he needed $1 million by the end
of the quarter. The witness recalled one partner asking Representative Buchanan “Hey boss,
why don’t you just use your money?” Representative Buchanan said that he could not because
he needed to have lots of people contribute because otherwise “it didn’t look good.”

12. The first time Representative Buchanan was explicit about reimbursing individuals for the
campaign contributions was sometime in June 2006. It was part of a conversation about buying
Representative Buchanan out of one of the dealerships. The witness was walking out of a
partners’ meeting with Representative Buchanan, Dennis Slater, John Tosh, and Josh Farid.

13. Representative Buchanan told the witness that if he could get at least $25,000 to his campaign by
the end of the quarter, Representative Buchanan would give the witness an additional two
months to get money to Representative Buchanan to buy him out of Gwinnett, LLC.

14. The witness told Representative Buchanan that he could not get $25,000 to his campaign.
Representative Buchanan then asked “don’t you have someone you can trust to run it through the
company, like your brother or someone.”

15. Although this was the first time Representative Buchanan explicitly discussed reimbursements of
campaign contributions with the witness, the witness was already clear that Representative
Buchanan wanted him to do this. It first dawned on him when his check for $4,000 was returned
and yet Representative Buchanan was still asking for contributions.

16. At another partners’ meeting in very late 2005 or early 2006, the witness overheard a
conversation between Dennis Slater, David Long, and Representative Buchanan. They were
talking about campaign contributions. Representative Buchanan asked David Long for a
contribution and Mr. Long said he could not make the contribution. The witness heard
Representative Buchanan say “don’t you know you’re going to get it back.”

MOI —Page 2 of 5§ OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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17.

19.

20.

2

22

23.

24,

25.

MOI -

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

The witness listed the following people as individuals who were reimbursed for the campaign
contributions: Stephanie Champ, Gayle Lephart, Dee Smith, Joe Cutaia, Eric Kazran, Josh Farid,
and Vincent Sams. Each individual was an employee of the Hyundai of North Jacksonville
dealership. The witness estimated that in total, they gave Representative Buchanan over
$100,000.

. The witness said that one occasion he had a meeting with the employees and told them that

Representative Buchanan asked him to get and reimburse contributions from them. At the
meeting one person said that he did not have the money to make the contribution and wait for a
reimbursement, so the witness had to write a check to the person first.

The witness also explained that on one occasion Representative Buchanan told the witness to
use the dealership’s corporate credit card and put approximately $18,000 on it, over the course of
several transactions. The witness was told to call Selena and have her “run it for Vern PAC.”

On another occasion in Summer 2008, Honda of North Jacksonville was having financial trouble
and cash flow was becoming tight. The witness asked Representative Buchanan and his
representative, John Tosh, for money. They said no. When Josh Farid heard this, he got angry
and called John Tosh. Mr. Farid told Mr. Tosh that they [the dealership] gave Representative
Buchanan

"all the money and we’ve been expecting it back.”

. Within a few minutes of that phone call, the witness received an angry call from Representative

Buchanan who wanted to know what was going on. The witness apologized for Mr. Farid and
Representative Buchanan said “what was it? A thousand? I’ll have Tosh send it to you.”

The witness stated that Representative Buchanan started out “normal,” but as time went on he
“constantly talked about money.” Representative Buchanan started out alluding to the idea of
reimbursements, but the witness thought that as the election approached and Representative
Buchanan became more concerned, he became “so stressed and needed the money” that he began
to ask for it explicitly.

The witness described Representative Buchanan as very vigilant about the financials of the
dealerships. Representative Buchanan would frequently catch minute — in the $100’s —
discrepancies and losses. On one occasion Representative Buchanan noticed that $230 was
missing from an account.

The funds used to reimburse individuals for campaign contributions were listed as a Vern
Buchanan Capital Contribution in the financial statements. No one was asked to explain them
and no one talked about it.

The witness said that there have been a handful of times when he would put Ms. Lephart or Mr.
Farid on the phone to let them overhear a conversation or put a call on speaker so they could hear
Representative Buchanan asking for campaign contributions. There was no instance when the
witness allowed someone to overhear a phone call with Representative Buchanan when
reimbursements were discussed. Anyone who said that is lying.

Page 3 of § OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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27.

28.

29.

30.

31.

32.

33.

34.

35.

36.

37.

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

5. Ms. Lephart was the comptroller for Honda of North Jacksonville and was therefore aware of all

the money going out for the reimbursements. Mr. Farid also helped with the finances and he was
therefore aware of money being used for reimbursements.

When asked about the affidavit Representative Buchanan asked him to sign, the witness
explained that in June 2008 the company was getting low on cash. Bank of America audited the
company and determined that Representative Buchanan removed $800,000 out of the company
early on in its existence.

Representative Buchanan was being distant with the witness and would not speak to the witness.
As a result, the witness was speaking with John Tosh. It was around this time that Mr. Farid
made the angry call to Mr. Tosh that resulted in a phone call from Representative Buchanan. As
a result of this phone call from Representative Buchanan to the witness, the two men began
speaking again.

Over the course of several conversations, the witness told Representative Buchanan “you’re not
in the car business anymore — let me buy you out.”

An agreement to buy Representative Buchanan out was proposed and eventually signed. The
day it was signed, Representative Buchanan called the witness to congratulate him and invited
him to Sarasota, FL to celebrate over dinner at a restaurant on Longboat Key.

When the witness arrived, Representative Buchanan showed him the affidavit and asked the
witness to sign it. The witness read it and was upset because it not only claimed Representative
Buchanan did not know about the reimbursements, but made the witness the “fall guy.”

The witness then called his wife and his attorney from the restaurant. He refused to sign the
affidavit, at which time Representative Buchanan got “very frustrated and got up and left.”

The following day, Representative Buchanan called the witness and left a voicemail. He called
again and left another voicemail a few days later. These are voicemails that were publically
released.

The witness went back and forth with Mr. Tosh to see if there was something they could agree
on, but they could not.

The last communication the witness had with Representative Buchanan was in 2008 or 2009
regarding the lawsuit. The witness has spoken with Representative Buchanan’s attorneys since
then.

Other dealerships were also reimbursing contributions. Those dealerships were: Sarasota Ford,
Venice Nissan, Suncoast Ford, Melbourne Toyota and Melbourne Lexus. Shelby Curtsinger of
Venice Nissan would complain a lot about the reimbursement to the witness.

The witness did not recall a time when Mr. Farid was privy to a phone call in which
Representative Buchanan mentioned reimbursements; however Mr. Farid “knew exactly what
was going on.” Mr. Farid was on at least two phone calls when Representative Buchanan was
asking for campaign contributions.

MOI —Page 4 of 5 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

38. Just about every time Representative Buchanan asked for money, the witness had to talk to Mr.
Farid and Ms. Lephart about it.

This memorandum was prepared on January 5, 2012 after the interview was conducted on December 6,
2011. T certify that this memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on
December 6, 2011.

Omar S. Ashmawy
Staff Director and Chief Counsel

MOI —Page S of 5 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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APDPEARANCES OF COUNSEL

On behalf of the Federal Election Commission:

JACK A. GOULD, Esguir:

WADE J. SOVQONICK, Investigator
8998 E Street, N.W.
Washington, DC 29463

202-¢94 -
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WITNESS: Sam Kazran

Page
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By Mr. Gould 3
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3
CONFIDENTIAL DEPOSITION OF SAM KAZRAN

November &, 2009

MR. GOULD: Let's go on the rscord.

Today is Friday, November 6. The time is
approximately 10:30. This is the deposition by
the Federal Election Commiszmion of Sam Kazran.
This is called an investigative deposition.

I will be asking you guestions and azk
for your hest rexollection. If you cannot
remember the exact words that were in part of a
conversation, give uz your best summary of the
gist of the conversation. If I ask you for
dates, if you don't know the exact date, vou can
tell us the wmonth. Do the best that you can.
And again, if you need any breaks, let us know
and we’'ll take a break.

SAM KAZRAN, having been first duly sworn,

wag examined and testified as follows:

EXAMINATION
BY MR. GOULD:
Q. Please state your name for the record.
A, Sam Kazran, K-a-z2-r-a-n.
Q. Mr. Kazran, what is your business, your

official business?

Tolt Free: 800.322
Facsimile: 904.355.6152

1605 Riverpiace Tower
F g )[IIRF 130¢ Riverpiace Boulsvard
o B 4 Jacksonville, FiL. 32207

nq Mesanter Gulke Compeay www.estulresoiutions.com

11-7565_0019



(8]

o>

ie

1l

20
2%
22

24

25

39

Sam Kazran November 6, 20089
CONFIDENTIAL
4
A. I own automobile dealerships.
Q. Por the recerd, provide us with the
address of your -- the dsalership where you maintain

vour office.

A. It would be 394901 Atlantic Boulevard,
Jacksonviile, Florida 32218.

Q. And what is your telephone number?

A. 904-874-l Would you like the
business number? I gave you direct cell number.
Would you like --

Q. Yes, let's havae your business number as
well.

A. so4-354 -

MR. GOULD: ©Please mark this as Exhibit

(FEC Exhibit 1 was marked for
identification.}

Q. Mr. Kazran, I'‘m going to hand you now a

document that has bsen marked for identification as
Exhibit 1. The document is a subpoena issued by the
Federal Election Commission that compels your
attendance at this depesition.

Okay. Mr. Kazran, I can see that there

is not an attorney here. Is that your choice not to

be represented by counsel?

Toi Free: 800.322
Facsimiler 904.3585.6152

oy g =1 1603 Riverpiace Tower
P S i EI{}:‘ 1301 Riverplace Bauievard
Fed ek Jacksonville, F1, 32207

an Abmsandee Geiin Campaty

www, esquiresolutions.com

11-7565_0020



40

Sam Kazran Novembsr 6, 2009

CONFIDENTIAL

A. Correct.

Q. Mr. Kazran, when did you become
acguainted with Vernon G. Buchanan?

A It was early 2004.

(e How did you becowme acquainted with
Mx. Buchanan?

a. I met Mr. Buchanan to discusgs a
partnership on an automobile dealership that he owned
in Jacksonviile, Florida. I met him through a
colleague cf ours by the name of Kevin Brodski,
Ber-o-d-s-k-1i.

Q. and who iz Mr. Brodski?

4. Mr. Kevin Brodski is a partner or former

partner of Mr. Vern Buchanan in another automobile

dealership.
Q. And the name of that dealership is?
A. It was Toyota and Lexus of Melbourne.
Q. That's Melbourne, Florida?
R Melhourne, ¥Florida, corr
Q. Ckay. It is our understanding that you

are the president of a company known as 11-2001 LLC,
is that correct?

A. Correct.

Q. When did you acquire your ownership

interest im 11-2001, LLC? And for the record, is

Tolt Free: 500,322
Facsimile: $04.355,6152

1609 Riverplaca Tower
HA4 S (I ]: RE 1301 Riverpiace Boulzvarg
Tacksonville, FL 32207

an Alersader Gk atianpeny www asquiresolutions. com
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CONFIDENTIAL

6
that buginess known as Hyundail of North Jacksonville?
A, Correct, yes. I started wmy partnership
with Mr. Vern Buchanan, I believe it was either April
or May of 2004.
Q. and did you acquire an ownership interast
in 1i-2001, LLC?

AL Correc

In May of -- April or May of
2004, I had had a winority share of the company. I
was the wanaging partner, and Mr. Buchanan had a

controlling share of the company.

Q. Do you recall what percentage of the
company -~
A, Yes, I was a 49 percent partner, and

Mr. Vern Bucharan was 51 percent.

Q. And that was in what year?

A, 2004, I believe it was April or May of
2004 .

Q. Okay. Did you and Mr. Buchanan have

subseguent business dealings?
AL Yes. Yes, we had two more automobile --
actually three more automobile dealerships,

partnerships. One was called Gwinnett, LLC, d/b/a

Premier Dodge, located in Duluth, Georgia, ocutside of
the Atlanta arsa. And we had two other dealerships

in Jacksonville, Florida, Kia -- Premier Automotive

Talt Frae: 800,322
Facsimile: $04.355.6152

- - . 1609 Riverpiace Tower

~ T -3
I{ S L‘ II{h 1301 Riverplace Boulevard
d / Jacksonviile, FL 32207

n Adnenxder Gabio Conpeay wywyw.esquiresolutions.com

11-7565_0022
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7
Group, d/b/a Kia on Atlantic, and a sister store, Kia

at The Avenues.

Q. Going to the Gwinnmett company, when did
you -- did you acquire an interest in that company?

A Correct.

Q. And Mr. Buchanan alge had a financial

interest in that company?

A. Correct., Mr. Buchanan and I both were
partners. I had 49 perceni controlling share, and he
had 51 percent controlling share in Gwinnett, LLC. I
believe the time was December of '05, January of 06
time period. With respect to the two Xia
dealerships, that was formed in December of ‘07, and
the partnership structure I was 75 percent partners
and hs was 2% pexcent.

Q. Okay. The Faderal Election Commission
records show that you contributed 54,200 to Vern
Buchanan's campaign for Congress in or about July of
2005. Do you recall making that contribution?

A, Correct.

Q. Who asked you to make this campaign
contribution?

AL Mr. Vern Buchanan.

Q. And tell me what you recall. Was there a

meeting er conversation in which he asked you?

Tolt Free: 500.322
Facsimile; 904.355.6152

1699 Riverplace Tower
Ei % ! IR Ei 1301 Rivarplace Boulevard
e Jacksanville, FL 32207

en Klenanhre Calfs Cumpiry www,esqiresoiutions, com
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2
AL Yes.
Q. Tell me what you
Al Mr. Buchanan and I had a discussion. He

had inforwed us that he would be running for
Congress, that he would like ocur help in raising
money for them. He had asked me to give him a check,
I believe the amount is $4,600. It might have bheen
two of thewm, one from me and one from my wife, I
can't guite remember, and which I did. I wrote him a

personal check and that was the end of

I -- vou know, he had asked me and I gave
him the check. &and throughout time after I
personally contributed to him, numerous times
Mr. Buchanan approached me again and asked for me to
raise monsy for him and contribute to his campaign,
but he told me that I could no longer write a check
myself.

Q. Okay. Did he say why you could not write

2k yourself?
A. This was later. I believe the first time
that I contributed he used to tell us it's the end of

the guarter, we need to have money. So it would be

the third and fourth and £ifth round of every time
that he was raising money, yes.

Q. Let's go back te the first time. Was

Toli Free: 800,322
Facaimiie: 804.355.4152

N g 1609 Riverplace Tower
F S i ]IRF 1301 Riverplace Boulevard
Ak 3 . - Jacksonville, FIL 32207

an Alasanesr Guita Cagpany www.eaquiressitions.com

11-7565_0024



W

o

-

2

I
()

oy
S

p ]
W

[
[

44

Sam Kazran November &, 2009
CONFIDRNTIAL

3
this in a mseting that he asked you to make this

contribution?

AL Both in a wmesting and also in private,
yes

Q. In the meeting, where did that wmeeting

place?

A We used to conduct a monthly partners

weeting in Sarasota, Florida. All partners would
meet once a month to discuss progress of cur
pusinassges.

s Who was present at this particulsy
meeting whers Mr. Buchanan asgked for the campaign
contribution?

A. We had several partners that attended
there on a regular basis. Kevin Brodski would be
one, I'm going to do my best to remember everyone.
Mr. Dennis Slatey was anothey, Steve Silverio was
another, Jeff King was another, Scott Tomasso is
another, Jim Gruiske was another, and several other
folks. Y have to write down and remember all of
them, but I'11 cerrainly do that.

Q. I can give you a note pad.

A. Yews, you would. I'm sorry. I
remember four more. Mr. John Tosch., Mr. Mark

orns

in was the company's attorney. Josh Farid,

4.355.6152

o - 1609 Riverpiace Tower
EE} D IR E-c 1301 Riverplace Boulsvard
b Jacksonville, FL 32267

20 Airesadar tatiu Campors wwiw esquiresoiutions.com
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10
which was a partner of mine, David Long, Scott
Tomasso, Tom Moore. Shelby -- I can't remember the
last name, Shelby's last name.

MR. SOVONICK: Is it possible it's
Curtsinger?

THE WITNESS: Correct.

MR. SOVONICK: C-u-r-t-g-i-n-g-e-r.

THE WITNESS: Yes. We had had -- there's
probably another handful of names that I can't
remember now, but asz we're talking I'll jot them
down and share that with you.

Q. Ckay. As I previously stated, the FEC
records indicate that this contribution, 84,200
contribution, was received by the campaign committee
in July of 2005. 1Is that the approximate time that
this meeting occurred?

A. Correct. Mr. Buchanan held several
meetings, and we discussed business, bhut as time went
along, his intensity, if you will, with raising funds
grows, so those discussions has taken place on
numerous occasions.

Q. Where did this meeting take place?

A, Sarascta in the corporate office for
Buchanan Enterprises. Sarasota, Florida. And the

onesg that him and I had in private would be in a

Yoil Free: 500,322
Facsimile: 904.355.6152

F ‘ 1609 Riverplace Tower
S IRE 1301 Riverplace Boulevard
- Jacksonvilie, FL 32207

an Alesamdsr Qoita Compay www,esquiressiutions.com

FEC00202
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11
restaurant arcund that area.

Q. Let's go back to the particular meeting
when Mr. Buchanan first asked you to make the
campaign contribution to his campaign committee, Vern
Buchanan for Congress.

A, Yes.

Q. Tell me what you can recall regarding his
request for the contribution.

AL Mr. Buchanan, he teold me that he's going
te be rumning for Congress, that he was very excited.
And he said, I'm going to be running for Congress,
and my next position would be the governor. I need
you to help me. I need to gather as much money as
possible. I'm going to put your name on $50,000 that
you've got to raise by the end of the guarter ~-- I
can't remember what wonth that was.

And bhe says, I need you to write me a
check for -- he first asked me, he says, You and your
wife both on the checking account? I said, I'm neot
sure. My wife writes all the checks. He says, Okay,
well, it's 9,000-something and change. And 1 did
that for him, no problem. And that was the snd of
it, but

Q. Let me stop you there. Did you write a

check during that meesting when he asked for the

Tolt Free: 800,322 I
Facsirmlie: 304.355.6152

1609 Riverplace Tower

-
ESQD IR li 1301 Riverplace Boulevard

Jacksonville, FL 32207
an Blexandes Dailo Canpay wesw.esqulresolutions.com

FECD0203
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12
contribution?
A. No. I went back to Jacksonville, and I
overnighted a check to him.
Q. To his office in Sarasota?
A. Correct, yes. What Mr. Buchanan did with
respect to payments, he would talk to us and someone

else would follow up in the event that the paymants,

you know -- they would sxpect it to be there the very
next day.
Q. Ckay. Let's go through the list of names

that were at this mseting where Mr. Buchanan asked

you to make contribution.

A. Okay.
Q. Okay. The first person?
Al Mr. John Togch, who is My. Vern

Buchanan's right-hand man, Mr. Mark Ornstein, Josh
Farid, David Long, Tom Moore, Shelby Curtsinger,
Scott Tcmasso, Dennis Slater, Kevin Brodski, Steve
Silverie, Jeff King, Josh Farid.

I would like to shars with you -~ as I
mentioned before, the level of intemsity, if you
will, of campaign contributions intensified as time
went on. We got to a point where the partners were
just joking around, we would walk in a meeting and

partners would talk about, Well, how much did he hit

Tolt Free: 500,322
Facsimile: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
F S UIRE 1301 Riverplace Boulevard
R Iacksonville, FL 32207

25 Alemunde: Gaila Comagany. www.esquiresolutions.com

FECO0204

11-7565_0028
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1 you for? I'm not going to make any money this month
2 so I won't be able to provide any money. Did anybody
3 -- did Vexn say to anybody I'm going to -- are you
4 going to get the money back? Do you know who's going
5 to be paying this money back, et cetera?
=3 The first round, I wrote the check to him
7 because he had asked me. I did not reimburse myself
a for that money. He asked we to do it and I did. But
g later he asked me to raise money, and when I told him
10 that I can‘t do that anymore, that's when he told me
1L -- in fact, I remember we were at a corporate office,
iz my partner and I. This is right about the time that
13 we were discussing the partnership for Dodge.
14 I had asked him -- he wanted -- 1'd asked
15 him to consider taking less for our partrnership's
16 buyout. And he said, Ckay, I'm going to do this, but
7 I need you teo raise -- I can't remember if it was 25-
18 or 50,000. And he says, By Friday I want you to
19 raise that.
20 And when I indicated to him that I don't
1 have that money, he said, Well, don't you have
22 somebody at the dealership you can trust? Just run
23 it through the corporation. And Josh Farid was
24 pregent with me. He was right behind me when he said
25 that.

Toll Free: 800.322
Facsimille: 804.355.6152
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50 we went to the dealership. I askesd
several key employees that I had trusted, had been
with us for a leng time, to write the check. They
all told me that they don'‘t have money, but I said,
Go ahead and reimburse yourself.

So that’'s what we did. They wrote a
personal check, but at the same time -- in fact,
before they -- the personal check went oubt, we issued
a check from the company tce them. We were not in a
position to write $9,000 checks and then get
reimbursed later, so we had to get the money up-
front.

Q. What was your understanding when
Mr. Buchanan told you: Run it through the company?
What did you understand he would be telling you?

B. My understanding was that he sald to have
someona write the check personally and then give them
back the money through the corporation.

Q. To your knowladge, did Mr. Buchanan tell
any of the other partners they should do the same?

A. Yes, I'm very confident that Mr. Buchanan
had individual talks with everyone juet like he did
with me. Cne of the things that -- a couple of
discussions that I overheard, and one particular

meeting I remember I was with Mr. Dennis Slater who

Toit Free: 800,322 JI
Facsimile: 904.355.6152
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is the company COO. And Vern came up to ug and he
sald, bennis, I haven't gotten your check vet. Aand
he wmentioned something like, Boss, I was hoping to
take a pass or something within that nature that no,
he had not. &nd Vern said, Don't worry. You know
you're going to get it back. And he kind of tapped
him on the shoulder and walked away.

And Dennis smiled and he said, You know,
this is just getting tco much. He's always pounding
ug, and he deesn’'t care, we just need to get that
money.

I also had several other discussions
pricr to the meeting starting, just having a cup of
coffee. Everyone would talk about, you know, the
intenglty, and how much money Vern needs to collect
from them. 8o Mr. Buchanan spoke more freely, 1if you
will, with the partners, and then that trickled down
£o the dealership.

Typically what would normally happen is
partners like me -- I was one of the partners that
did better than the rest with respect to our
cperationa, but the rest of them -- I would have
general managers or partners who would go to their
lower level managers and ask them to write a check

for $500 or a thousand dellars, and then they'd just

Toli Free; B00.322]
Facsimile: 904,355.6152

. 1608 Riverplace Tower
E S [Jl [{E 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonvilte, Fi. 32207
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1 reimburse them with cash. That was happening a lot.
2 Mr. Buchanan directly was mostly involved
3 with partners. And the general managers and lower

4 level managers were contacted for wmuch smaller

5 portions, with salespeople, financial managers, et

) cetera.

7 Q. Do you recall who it was that teld you

8 that they were reimbursing smployees with cagh?

g A, I can't remember which one of the

10 partners. I believe it was David Long at the Fozd

11 store in Sarasota. I had -- a part of my expertise
12 was finance departwent. And guite often I used to go
13 to other dealerships to train their finance

pergeonnel. And I'm also a unique operator, if vou

15 will. I was a partner but I was also very, very

16 involved as a hands-on partner.

17 And most other partners were not as

18 active as I am. So for that reason, 1 was very much
13 involved with everyone from lower level up. &And
20 discussions like that took place all the time. I
21 remember I was at a Ford dealership once, and the

22 finance manager was talking to another manager, and
23 he said, I got hit by a thousand bucks, and I'm not
24 giving him the meney -- I'm not going to give him a
25 check until they pay me up-front, because I'm not

ESQUIRE

an Alczandes Gallu Gomptny
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going tco wait for it.

This was probably -- I don't know if this
waa the first, the second election time at the Ford
store. With respect to other partners, we had
regular talks. I mean, in the partners meetings
behind closed doors we spoke pretty fresly about
My, Buchanan's campaign contributions.

Mr. Buchanan would -~ initially he asked
for meoney, and I think if we go back to records and
show, as we got closer to the campaign, he became
pretty aggressive and was just -- in my case, I'm not
sure with the rest of the partners, but right before
the end of a guarter or the close time, you would see
phone call after phone call after phone call after
phone call to me.

And Mr. Buchanan, he's not like that,
he's very reserved if you will. He does not -- he
does not have interactions with partners on a daily

basis. But for the campaign contribution, he was

just calling -- phones would ring off the hook. Aand
I'm sure -- I don't know when your quarter ends,
that's...

In one incident, one of the partners had
asked him, he says, Vern, you got a lot of money.

Why don't you put the money in yourself? 2And he

Toif Free: 800.322 I
Facsimite: §04.355.6152
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1 said, Well, you know, I can't do that. If I put the
2 meney out of me directly that I'm putting my own

3 meney in there, it doesn’t look a8 strong as if the

% money was raised. And he always talked about how he
5 needed to raise 3 million, then it went to 4 million,
& then it went to $5 million when the campaign got

7 closer to the actual election date.

8 Q. Let's go back to the list of partners.

3 Why don't you tell us what company they were

16 associated with and whether Vern Buchanan also had a
11 financial interest.

12 A. Yes, Mr. Buchanan was involved in every
13 dealership that the partners had come in. Bnd he had
14 a -- I don‘t know for certain, but the vast majority,
15 in fact, I'm pretty confident that 99 percent of

16 those he had controlling share in all the companies.
17 The only incident that I know that was

18 not the case was the most recent partnership that him
19 and I had in the Kia dealerships, so I'll go ahead

and share with you who they are.
David Long was at Sarasota Ford. Tom

22 Moore was initially at Ocala Honda and later into a
23 Ford and Chevy dealership. Ford store in Tampa area
24 and Chevy store alsc in the Tampa area. Shalby was a
25 partner at Venice Dodge and Nissan. Scott Tomasao

Tolil Free: 800322
Pacsimite; 904.355.6152

16808 Riverplace Tower
ES ' IRE 1301 Riverplace Boulevard
E Jacksonvilie, FL 32207

R Alovendss Qotta tompeny wwvi esquiresolutions.com

' FECD0210

11-7565_0034



w

~ W

10
it

12

14
15
16
17
18
19

21
22
23
24

54

Sam Kazran November &,
CONFIDENTIAL

2008

19
was a partner at the Honda store, I think Space Coast
it was called. Kevin Brodski was partners -- Kevin
was also one of the senior partnera, had involvement

in multiple dealevrships. Toyota and Lexus in

Melbourne, the Chevy store in Tampa -- the name has
changed a couple times -- a Toyota store in North
Carolina, and I believe there was another -- ch, and

Kevin Brodski was also partnersg with Scott Tomasso.
Steve Silverio was a partner at the Chevy
store in Tampa. Jeff Xing was a partner at the
Toyota store in Jacksonville, Florida. Dennis Slatevr
was chief operating officer of the company. He used
to travel to all the dealerships to help oub with the

business' ro formas, et cetera.
5

Q. You said Mr, Slater was a C...

A. 00, chief operating officer.

0. What company are you referring to?

A. Mr. Buchanan's. The company's name is

1092 Management Company.

Q. and you said it was My. Buchanan's
company. Do you know what percentage of the company
he ownsg?

A. I believe he owns 100 percent of 1098
Management Company. I'm not sure exactly how the

structure is. I do know that Mr. Buchanan is 100

Tolt Free: 800,322
Facsimite: 904,355,

6152

. ~ 1509 Riverplace Tower
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1 percent decision-maker of that, but normally after

2 the deals are done, then he puts up 1699 Management

3 Company. That wag the management company that all

4 the dealerships were reporting to and were paying

5 their fees to.

6 Q. You say paying fees. What do you wmean by
7 that?

8 A. Mr. Buchanan had various fees on each

9 dealership. For every car that was sold, the

10 corporate office collected money. The offshore

11 accounts that collected money for extended

12 warranties, et cetera, they had set up accounts, I

13 guess for tax purposes, They called it a Vern's PAC.
14 The partners joked arcund, it was for his jet, for

is his office staff, et cetera.

16 Anything that Mr. Buchanan 4id, he pushed
17 it down to the dealerships and raised the cost on it.
ig Q. Okay. The Federal Election Cowmmission

18 records ~- I'm sorry, were you done with the list of
20 partners?
21 A, Correct, yes. There may be a couple
22 mora, but I'm jotting them down as I go forward, but
23 fer the most part I gave you all that I remember

24 right now.
25 Q. The Federal Election Commission records

Toll Free: 800.322|
Facsimile: 904.355.6152
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show that on or about November 2005 some of the
employees at the MNorth Jacksonville Hyundai made
contributions to Mr. Buchanan's campaign for
Congress. The records show that Gail Lephart, Ernest
Lephart, Gary Smith and Diana Smith contributed a
total of 516,800 to Mr. Buchanan's campaign for
Congress.,

Did you ask any of these individuals to

make a contribution to Mr. Buchanan'sg campaign?

Al Yes, I did.
Q. Why did do you that?
A. I instructed them to write a check and

reimburse themselves for -- because Mr. Buchanan had
asked me to get money. And he specifically told me
get someone you trust and run it through the

corporation.

Q. Okay. And did you get somaone that you
trusted?
A, Yes, Ms. Gail Lephart and D. Smith, he's

no longer with us, they were the office managers.

Ms. Gail Lephart was our comptroller that I had known
and had a good relationship with. And she was going
to cut the check. She's the person that cuts the
check.

And the first time that -- and I think

Toll Free: 800.322 [
Facsimile; 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
ES l IRE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207
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3 she's contributed on multiple times, but the first

2 time that I did, I told her that we'd be getting this
3 money back from Mr. Buchanan. I said, I don't know

4 when, he just asked me to do it.

] But on the second time, in fact, she was
[ at the office when I was talking to Mr. Buchanan.

7 And at the time in 2007, I think, or 2008 was the

8 second cne, the company was not doing very good, so

9 -~ and she was not very happy about us writing those
10 large amount of checks.
11 D. Smith -- ancther person that

12 contributed was Josh Parid. I'd asked my brother,
13 Eric Kazran, to do so. He wanted -- Mr. Buchanan
14 wanted to get, I think it's nine thousand two or nine
15 thousand four hundred dellars, and he was always

16 wanting to make sure the perscnal checking account
17 has husband and the wife on it to do both.
iB Who elee was it? Oh, Joe Cutaia was

19 general manager of the atore. He also wrote a
20 personal check and was reimbursed afterwards. 2nd a
21 couple of times just several days before -- he always
22 used to call at the end of reporting time. He had
23 called and asked me how much money I have gotten for
24 him. And I told him -- I'm not sure if it was 25- or
25 30,000, And what he said, he said, I need more. I

Facsimile: 904.355.6152

g gy 1609 Riverplace Tower
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4 Jacksonville, FL 32207
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want you to charge $10,000 on the credit card that
you have and call it Vern's PAC. I'm not sure what
that wmeant, but that's what I did. I charged $13,000
on the company credit card, and I clamsified it as
Vern's PAC.

Q. And do you recall what year that was?

A. You know, I think it was -- I'm not sure
if it was ‘05 or *06. It might have been 07. I had
numerous discussions with Mr. Buchanan with regpect
to campaign contributions, so forgive me. I have to
give you blocks.

Q. I'1L help you with information from the
FEC database for campaign contributions. The FEC
records indicate that you contributed $4,600 to what
you've called Vern PAC on or about September 2, 2007.
Is this the contribution that you were just telling
us about?

A, Yes. I remamber with the credit card
he'd asked me to do $10,000. It's possible that we
used ancther credit card. I don't know where Vern
PAC goes. I had thought that money was going to his
managemant company, because it's called Vern‘®s PBC.
it's possible that the $4,600 might have changed.

They have sent checks back in the past

because it was for the wrong amount, and they said

Toll Free: 800,322 I
Facsimile; 904.355.6152
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this chaeck needs to be redone and send it for a
different amount.

Q. When you say "they sent it back," who are
you referring to?

A The folks that work with Mr. Vern
Buchanan. I remewber one incident was a check sent
out for 9,000 and change. They sent it back and
said, That's not correct, there's only one perscn on
that. ¥You need to change it to 4,000 and whatever.

Q. When you say the people that work for
Mr. Buchanan, are you speaking of the people that
worked at 1099 Management Cowmpany?

A. Yes, there was a -- I can't remember her
name. It was not Mr. Buchanan‘s assistant, it was
another lady that helps specifically with the
campaigns. And so what Mr. Buchanan would do, he
would -- I'm going to use me as an example.

He would talk with me, tell me how much
money I needed to send and by when. And then that
lady would call and follow up to make sure that the
check came out. And if the check was an hour late,
they would call and apply serious pressure on sending
that money.

Q. Now, just so I'm clear on this, the woman

who would call you, was she an employee of the 10839

Facsimile: 904,355.6152
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Management Company or was she a staff person for the
campaign?
a. I'm not sure. I don't know how
Mr. Buchanan did his deal with them. I don‘t know --
I do know that she became -- she came in the picture
after the campaign stuff started, sc my guess would

be she worked for the campaign part.

Q. Okay. I do not want you making any
guegses.

A, Yes.

Q. 1f you're not sure, you can say =o.

a. Okay.

Q. Do you recall her name?

Al I ¢o not. I apologize, I don'‘t know what

her name is,

Q. If it comes to you --

A, She was a spokesperson, I think. I read
in an article somewhere that she introduced herself
as a spokesperson. But 1f I recall the name, which
is very possible, I'11l give you that name.

Q. The campaign contribution checks that you
wrote, they were sent -~ do you recall the address
that they were sent to?

A. Yes, mostly they would go to the Sarasata

address that they would give us. I'm not guite sure

Toll Free: 800,322,
Facsimiie: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
F S | IRE 1301 Riverplace Boulevard
Hed Jacksonvilie, FL 32207

&n Kineanies GatlnCarssasy www.esquiresolutions.com

FECO0217

11-7565_0041



61

Bam Kazran November €, 2009
CONFIDENTIAL
26

1 of the exact one, but the initial address wam 707

2 something. I can’'t remember that. They relocated

3 sinca, so that address is not... But I know that

4 it*s been sent to Sarasota. 1 also know that it has
5 been sent to another address where they had -- it's

[ possible it was Washington, but I'm not sure. But I
7 do know I have sent to two separate addresses.

8 g. Do you know whether or not the address in
9 Sarasota is the Ford dealership in Sarasota?

10 A. Correct, yes. The Ford dealership is

11 where Mr. Buchanan used to stay before they moved. I
12 don‘*t know how their mail got there, but I do know

13 that Vern had an office upstairs in the Ford

14 dealership. That's how I met him for the first time.
15 Q. And youw said they moved later on. Do you
16 know where they moved to?

17 A, They moved also in Sarasota, somewhere

i8 downtown in a geparate builiding.

19 MR, GOULD: Mr. Sovonick has some

20 guestions,

21 BY MR. SOVONICK:
22 Q. Mr. Kazran, first off, do you know a
23 person named Vincent Sams?

24 A. Yes.

25 Q. Whe is that?

Totl Free: 800,322 I
Facsimile; 804.355.6152
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that I worked with, and he might be another one of
the folks that I dealt with when I was asked to help
with the campaign. Vincent Sam was -- I met Vincent
Sam several years agce. We worked together, and we
purchased a dealership together in Waycross, Georgia.

Q. Okay. According to FEC records, Vincent
BSams contributed $4,200 to Vern Buchanan's campaign
on January 2, 2006,

A, Yes.

Q. Was he a person that was aleso reimbursed
for his contribution?

A, Correct, yes.

Q. Was he reimbursed through funds from

2. The company, Yyes.

Q. ~-- from your company? From Hyundai of
North Jacksonville?

A. Correct. None of the people that
contributed to Mr. Buchanan, with the exception of
me, which he asked me for the first time, he said
Write the check, they were all reimbursed the same
day. Actually, they got -- the money was deposited
into their personal account so that the checks could
<ash, because none of thess folks -- these are

ordinary folks that make 2-, $3,0600 a month. They

Sam Kazran November &, 2009
CONFIDENTIAL
27
A. Vincent Sam is a former partner of mine

Tail Free: 800.322
Facsimiia: 804.355.56152
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would not be in a position to write that.
Q. With regard to Vincent Sams, did you ask

him to do that?

A. Corract .

Q. And did you tell him that he would be
reimbursed?

A. Corract. Yes, Vincent Sam, because he

was a partner, I spoke freely with him and he was

aware.
Q. Do you know who Patricia Sams is?
A, Patricia Sams is Vincent Sams® wife.
a. Do you know if she also made

contributicns?

A. You know, I think the check that Vincent
wrote had both of them. That was one of the things
that I was told you got to make sure there's two
pecple on the check to get the most amount.

Q. So did you discuss with him that his wife
should contribute as well and be reimbursed?

B, Ko, what I told him is, I said, Do you
have a checking account that has both your names on
it? He said, Yes. I saild, Okay, so this will work.
Then write the check for that.

Q. You mentioned when you were talking about

the partners of Vern Buchanan's earlier, you

Toit Free: 800,322
Facsimilia: 904.355.6152
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1 mentioned a person named David Long.

2 A, Yes.

3 Q. And you also mentioned that you might

4 have had a conversation with him about reimbursing

5 employees at his dealership?

& A. Yes. David Long and I had -- as I said
7 before, in partners meeting during break and

8 afterwards, before, as time went along, the partners
3 were not too happy about this money we were giving.
10 aAnd David was not very happy about that, you know.

11 Him and I discussed, I said, vou know -- I asked him,
12 I said, How much are you writing this time? How wmuch
13 is this costing you?

14 And he goes, Man, I'm getting tired of

15 this every day. I'm getting phone calls, and I just
16 don‘t have that kind of money.

17 With respect to David Long, I know he had
18 employees that -- there was a finance manageyx, I

1s think, and a couple of other pecple. I know there's
20 a lot more, but in a couple of incidents I was made
21 aware of it because I understand that they had a
22 problem with one and that employse came out and -- I
23 don't know 1if they hadn't paild him the amount of

24 money or he had a prchlem with his paycheck. Aand

25 once that came out, then Mr. Buchanan was kind of put

Yol Free: 800.322 I
Facsimile: 504,355.6152
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-~ distanced himszelf. He still talked with us, his
inner circle, if you will, but with respect to David
Long, I did not talk to him. I was in the finance
department, and he had a couple of people in there,
and one of them were saying, I'm not going to give
him any money until they pay me up front.

Q. Do you remember who that person was?

A, He was the finance director. This was
several years ago.

Q. Of the dealersghip that David Long was
managing?

A Correct,

Q. Okay. We'll get back to that.

TIa it possible that the person's name was
Joe Keezer? Does that ring a bell?

A, Yes, it is Joe. He was the finance
manager. Now, I think he had a couple positions.
Joe was kind of a five-seven, five-eight gentleman.
Yes, I think it'e Joe.

Q. Did you ever have any conversations with
David Long specifically regarding reimbursing any of
his employeea? Did he ever mention that he was asked
to do it ox if he hadn't done it?

A. We all -- this is -~ the discussion I

remember having with Dave, he was just tired. We

Toll Frea: 800.322.
Facsimile: 904,355,
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just don't have this kind of money. We're getting
pounded all the time about get money, get money, get
money. Our cash flow is bad. He was frustrated.

My store was one of the more profitable
ones, so cash flow was not as big a deal. Obviously
I -- but I thought from the beginning that we're all
going to get reimbursed for this money.

Q. Do you know what Long's relationship with
Vern Buchanan is now?

A, I don't know. I haven't spoken to him in
gome time., The last I talked with him was maybe a
year ago, two years ago.

Q. Are theve any other of the partners that
you have a clear recollection of them acknowledging
that they reimbursed any of their employees for
contributions they made to Buchanan's campaign?

A. Yeas, Mr., -- I was in a partners meeting,
I was talking to Mr. Dennis Slater. I can’'t remember
what it was, pyo formas, et cetera, and Mr. Buchanan
approached and said, Dennis, I‘ve not gotten your
check yet.

And he said, Boss, I'm hoping to take a
pass on it. He loocked at him and smiled, Don't
worry, you know you're going to get it back. He

tapped him on the shoulder and left.
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Mr. Josh Farid is my partner. We were
walking out of the hallway when Mr. Buchanan asked me
to ralse -- he told me -- I don't remember what day
it was, but that Friday was the end of quarter. Aand
he said to me, he says, Get somebody you trust and
get the money cut of the corxporation.

He had asked me to get money, I told him,
I said, I thought you said that I'm maxed out? I've
already given you that money. And he said, well,
just get somebody you trust and run it through the
corporation.

Q. Do you have -- do you recall ever having
any conversations with this person Kevin Brodski?

A. Kevin -- with respect to specifics, no,
but Kevin Brodski was alsc, you know, he was one of
the more profitable dealerships. But we all talked.
I mean, the discussions that we had, it was a result
of repeated and numercus regueste for money. And
they were expressing digappointment of it, you know,
but I did not have a specific talk with him, Xevin
Brodski.

BY MR. GOULD:

Q. Mr. Kazran, you used the term "at the end
of the guarter." Was this fiscal, financial gquarter?
A. You know, it's a good guestion. To this
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day I don't know, but I know that Mr. Buchanan used
to say, I've got to report this money by this date,
and we got to have wore than the other candidate.

And that's what he said. This is the end
time, this is the end time. It's a reporting. The
first couple of times I thought that this was the end
for him, there's no more campaigning but, you know,
the following day, Well, we got another one that
we're starting.

But whatever that is, I don't know if
it's fiacal year or quarters or whatever that is.

Q. Did Mr. Buchanan ever say "this is the
and of the quartern?

A. Yes, yes.

Q. okay. Let's go back to the credit cards
you made contributions with. Was this your personal
credit card or was it the company credit card?

A It was the company's credit card. There
were a couple of times we attempted to contribute to
it, one time I know the credit card was maxed out and
we weren't able to do that. But all of the
reimbursements were through the company with the
exception cf the first time that he asked me and I
gave him the money cut of my own pocket, which really

came out of my paycheck.
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Q. Okay. Now, going back to the bime frame

when Mr. Buchanan was asking ycu to make these
contributions and asking you to gek your employees to
make contributions, what was the business
relationship with Mr. Buchanan?

2, I have had a great relationship with
Mr. Buchanan up until June of '08. That's when I
discovered that he had taken some %800-or-sc thousand
cut of the company without my consent of the
partnerahip in Gwinnett. At the time the company was
not doing good. Him and ¥ had a bad -- once I
discovered that that was the case, then our
relationship became sour.

Q. Okay. &And I believe I read this
somewhere -- and you can correct me if I'm wrong --
the agreement that you entered intec with Mr. Buchanan
to buy an interest or Mr. Buchanan's interest in
Gwinnett, LLC, was in June of 20067

A, That's correct.

Q. Now, as we've sald, the Federal Rlection
Commission records show that a lot of contributions
were made by employees' relatives in June of 2006.
Did the contributions have any connection with your
business dealings?

A. That's the time that he had talked with

Facsirmiia: 304.35
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me when we were walking in the hallway. The reason
you'll see a lot of contributions at that time is
that's when I think the corporate office wanted to
add another $10,000 of fee into the dealership, and I
didn't want to do that. 8o we just discuss it. I
said, Let me just buy you out. And I was supposed Lo
give him 300,000, I think, or 400,000, but I didn‘'t
have the money at the time. 8So I said I nseded to
cut that down and do lower amounts and pay you on
payments,

That's when he told me, he said -- in
fact, that Tuesday before the end of the month on
that June, I bet you it's one of the close of time,
because he told me, he sald, Priday is the end and I
need you to raise ~-- I don't vemember if it was 25-
or 850,000,

And he said, If you do that, then I'm
going to take care of that payment. So instead of
paying him all at once, he agreed to let me make
payments on his buyout portion, but I had to raise
that money.

If you go back and check, I bet you that
whatever that end of June is, my agreement was in
June, I don‘t know what, but it's probably going to

be towards the end of June, or maybe beginning, I'm
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not sure, but I remember clearly that's when he asked
me .,

a. And just for the record, as I said
before, this is based on information in the FEC
database, these contributions were reported as
received by the Buchanan campaign commititee on
June 28, 2006.

A, Correct.

Q. Ckay. That's your understanding that
that's the time frame in which you had these
discussions with Mr. Buchanan about him not requiring
you to make these payments to his --

A, Correct. The way I can remember, I don't
know what the FEC report says, but the way I can
remember is while we were negotiating to buy him out
out of the Gwinnett Place Dodge, that's when he asked
me, he said, I will agree to take payments instead of
one lump sum, but you got to raise that money for me.
And when I teld him that I don't have it, he says,
Well, get someboedy you trust and run it through the
corporation.

BY MR. SOVONICK:

Q. Can I ask you a question. You said that

he instructed you to get people you could trust,

A, Uh-huh.
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Q. What did you understand that to mean?
Al When I told him that -- he said he wante

more money, I think he had assumed that I already
know what to do. And I said, You already told me I
can't give any money. He says, Don't you have
gomebody, like your hrother or someone you trust that
you can get them to write a check for me? And I said
sure. That -- and the date that we were walking out
of the hall is when he said, Run it through the
corporation.

So my understanding was: Get someone you
can trust, have them write & persconal check and
reimburse them.

Q. Well, what I'wm getting to is the trust
ispue. Was it ever -- was he -- did Buchanan ever
instruct you or did he ever imply to you that what
thig -~ what was going on, what he was asking you to
do was something that you should keep quiet or not
discuss?

A. After that day, I got it. I knew that
we're not supposed to be discussing this, that that's
-- there's -- you have to know, I'm ignorant about
this stuff up to that point. I've never contributed
to any campaign. I don't know what the laws and

procedures are.
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I became very aware once we had a problem
at the Ford store, But Vern and I had a very, very
close relationship. And I think when he told me
apout trust, I think he just assumed I know what I'm
suppoged to do.

BY MRE. GOULD:

Q. You said something about a problem at the
Ford stoxe. Can you elaborate.
A, Yes. Well, the -- a couple of people in

the Ford store starkted to talk about this publicly.
And they, vou know -- and they were upset at
something. And then later it escalated where then
the partners were talking about it. And ever since
that then, vou know, things became very different,
Mr. Buchanan, to my knowledge, never

would go and talk to entry-lavel salespeople or all
that. If it was a manager that had been with the
company for a long time, he would go and talk with
them. He would ask them for contribution, but he
would promise things, vyou know. He'd always have
gsome sort of carrot out there, you know. A weekend

on my hoat or a promotion, things like that. He's

always selling.
I know that when he was at our

dealerships with ocur senior management, he'd always
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tell them, you know, You guys stay with us. You're

going to do very good. You know, Sam, why don't you
maybe want to get the jet and bring them out and
we'll take them out and show them. Then right
afterwards, you know, You need to go get money from
these people, you know. We need to raise money.

Q. You sald "raimse money." Was it your
understanding it was for the campaign?

A Campaign, absolutely.

[+ Joing back to the Ford dealership, you
said that there was a problem with it. Do you recall
the names of any of the individuals who were going
public with the --

AL I know Joe was one, but the day that I
was talking -- the Ford store, those two folks were
talking, it was the finance director, Joe, and
ancther person. They were just pissed. They said,
I'm net going to give him any more money. I need to
get that money up front.

And for the most part, I would aay the
vast majority of people, they didn't care, you know.
Their boss is telling them to write the check and
they'll do it as long as they get reimbursed. But I
would be willing to bet that as far as -- I know for

certain that with respect to my dealershipe, no one
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would have extra 500 or a thousand dollars or two --

in my case is was $9,000 -- to contribute. These
folks were just -- they're not in that -- thay can't
do that.

Q. You said that Joe was talking to someone

else. Was that person a man or a woman?
A. He was -- nw, the two people in the

office, they're both men, yes.

[N Do you recall the name of that other
person?
A, No, I do not. I apologize. You know,

that was the only incident that I heard myself, but

there was -- after a while there was rumors
everywhere. In fact, I know that it got so bad that
Mr. John Tosch had an emergency meeting and says, you
know, in the event of possible litigations that are
coming and challenges that we have, we're changing
company policies.

He wanted all the partners to get there
and discuss this to -- you know, he said he wants to
change some rules of the company. And I know that we
discussed the lawsuit in the partners meeting. I
can’t remember when it was,

I'm trying to remember if it was in 07

or '06. I can't remembsr what the date was.
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The lawsuit, what lawsuit was that?
Well, Mr. Tosch sent out a memo, and he
says, In light of all poasible litigations, we ave
changing some policies. And it was kind of an
important unexpected meeting that he wanted to talk

to everyone aboub what's going on.

Q. 8¢ it was basically an invitation to a
meeting?

A. Correct.

Q. Aud did this meeting take place?

A. Yes. I did not go to that meeting. I
had an arvangement with a manufacturer that -- those

days before that.

Q. Did anyone who attended the meeting tell
you what had happened at the meeting?

A. I know that Mark Ornstein had come by -~
Mark is the company's attorney. He represented
various dealerships for variocus matters. And he had
-~ I guess my recollection is that he had come by and
told them -- he had told them that this guy is pilased
off, we need to he more careful. From now on we're
not hiring people that are ~-- have money problems.

He indicated that this guy had been fired

somewhere else for running his mouth and trying to

sue people. I don't know who he was referring to. I
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1 wasn't there, but this is kind of a trickle-down
2 rumor.
3 Q. Do you know who this person -- this guy
4 wha was being referred to?
5 A, I'm not sure. At the time I was much
6 more focused on dealing with my own business affairs,
? and I've never actively looked or investigated oz
8 learned more about this. In fact, guite to the
9 contrary, I always wantsd to be as far away as

io possible.

11 I wouldn't even be here if Josh, my

12 former partner, did not expreas to John Tosch how

13 frustrated he was with this campaign stuff and,

14 obviously, a phone call from you folks. This is not
15 the type of things that I like to do.

is so you folks had called one of my

1 employees or gent him a letter, I don't know which
ig one it was, and they were very scared. They =said,
18 you know, they didn't even know who fedsral campaign
20 caommission was. They just heard *federal® and they
21 got scared, so that's why I wanted to make sure that
22 I c¢leared they had nothing to do with this.

23 Q. Now we can go back on the record.

24 Mr. Kazram, you had mentioned a gentleman
25 by the name of Shelby Curtsinger. Remind me, which
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dealership was he associated with?

A. Curby was a partner in Venice Dodge and
Venice Nissan. Curby is a store that they had -- I
think that's the one that they had paid cash -- I

can’t remember if it was a GM or GSM that had spoken
to their salespeople and the lower level management

and they just give them cash to write the check for

Mr. Buchanan's campaign. 1I'm serry, go ahsad.
Q. You used the term GSM or GM?
A, Yes, general sales managers, I apologize,

and general managers. They're senior management.
Typically speaking, the partners would have the
general managers who are their right-hand man, and
cbvicusly they probably work together for some time.
And they're the ones who would help raise money and
run the company.

So, you know, in that particular instance
I know that there was a problem because they were too
open about it. I can't quite vecall, but I think
that's when one of the senior managers had gone to a
meeting and said, We're raising money for Vern and
write me a check. &And he was reimbursing them right
there and then. And this type of thing was happening
pretty often.

And again, as I said before, these are
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regular folks. We're not involved in this type of
thing. It's no big deal. I mean, all along up to
the very last few months that Mr. Buchanan becaae
very aggressive and threatened me, I thought he just
doesn't want anybody to kmow that it's his own money.
He told me that if I use my own money it's not going
to look good, I've got to have other people, you
know, write wme checks to show that -- you know.

He says, I know I've got my own money,
but it's just never going to loock as good. He even
used an example. Some other guy, he said, put his
own money in there but he didn't win because it was
not the people.

So that was my impression of why he
wanted to do all this stuff. Ag far as it being
illegal, I'm very confident no one knew that these
type of things are federal viclations.

Q. Did you ever have any conversations with
Mr. Curtsinger about these contributicns and the
reimbursements?

AL Specifically after that, no. As I said,
once these things -- you know, there was a couple of
problems that blew up and they were all over the
media, the finance director in Sarasota, Florida, I

know a ccuple at Venice Nissan. But once that
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happened, Vern -- I know he spoke with me, John Tosch
was also speaking, it kind of stopped. We cannct be
doing it in this open manner.

I think Vern applied too much pressure on
the partners, and it just -- you know, when your boss
tells you you need to get this money for me, you just
go get it, you know. And at any given time every
partner or general manager or general sales manager
is either hoping to get a promotion or a new
partnership and that was always laverage, so...

Q. At any of the partners meetings that vou
attended, was there a discussion about these problems
about people talking about the reimbursements?

A, Yes. We -- you know, we kind of had off
racord and on record talk. Mark Ornstein normally
would be the person who explains the rules, Off
record, you know, with Shelby, I remember cone time
him, me and a couple -~ I want to say it was Steve
gilverio and Dennis. And Shelby was expressing --
because cash flow was really, really bad, we're not
going to be doing this, plus all the headaches and
problems with the store. He expressed he was pretty

much done with it.

Steve Silveric was another guy that had a

talk with me, and he said -- I think he was one of
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the guys that gave Varn some mon®y. [ don't know how
much, but he told me, he says, I am not -- he says,
Vern has got plenty of money himself. If he wants to
give mwe the money upfront, then I'11 do it, but I'm
not advancing the money upfront anymore.

BY MR. SOVONICK:

Q. Yes, you said that during this
conversation that you remember with Curtsinger he
said that he's not going te be deing this anymore,
was he referring to relmbuvxsing his employees?

A, Yes. We used to joke a lot about this
before the meetings, having coffee, you know. I

remember the partner in Bowling Green from Mercedes

Benz being -- I can't remember what his name was.

Q. Is that in Kentucky?

A. Correct. Scott -- I don't know what his ‘
name is, because it's been guite some time. That

dealership had several partners, but he said, So how
much are you guye getting hit for? You know, I got
hit for five grand last week or ten grand. Numbers
like this. And we would just joke around about it.
But as I said, I think this was kind of a
favor for Mr. Buchanan at first, but then nobody got
their money, and then pressure applied and, you know,

after a while everybody was just kind of fed up with
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it.
BY MR. GOULD:

Q. Let me go back to something that we've
discussed a little bit, and that's the use of the
company credit card to make contributions. I helieve
you told us that you made a contribution to a
committee called Vern PAC with the company credit
card. Do you recall contributions to other political
committees where you used the credit card?

A. No. The only person I've ever donated
money to with -- is what Mr. Buchanan told me. Just
for his. I know he's been involved in several other
ones. I don't know much of the detail. I know that
he was actively involved with Senator Mel Martinsz.

I know he had several discussions about him helping
Senator Mel Martinez and that, you know, he said he's
going to be genator, I'm going to be governor, but I
don't really know the details in that.

Q. And just so I'm clear on this, did
Mr. Buchanan tell you to use the credit card?

AL Himself, ves. Mr. Buchanan had direct
discussions with me every single time. He would have
somecne te call. I don't know what discussions they
had, but they would say, Mr. Buchanan told me that

you would be sending a check. I want bto make sure
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you have the address. Have you sent it?

2 But he would call me directly and talk
3 with me. What he said to me with respect to the

4 credit card, he says, I want you to get the card --
5 whomever it was, the lady, I gave them my caxrd

[ numbear, but Vern said ten grand.

7

There was another time that I give credit

8 card. She called me and said the credit card wasn't
9 -~ the limit on it was maxed out at the time, but we
10 would just give this lady the credit card. I don't
11 know how, where they charged it for, but what he told
1z me, he said, Classify it as Vern's PAC.

[V Can you give me -- to the hest of your
14 recollection, how much of the Hyundal of North
15 Jacksonville Company money was usaed for contributions
i8 to Mr. Buchanan's 2006 campaign?
17 A. Well, it wasn't just Hyundai of North
i8 Jacksonville. It was other -- specifically Gwinnett
19 Place Dodge as well. What happens is we had a
20 centralized accounting with almost everything, the
21 payroll, the insurance, et cetera, would go through
22 Hyundai. 8o Hyundail would pay, then the other storxe
23 would do an intercompany transfer.
24 Over all, I believe we were over
25 $100,000. I know that at one point when I was
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talking with Mr. Tosch, I sent him an e-mail, had

in
some $80-something thousand did not include the
credit card and it did not include the money that I
wrote, which I never expected to get back. But very,
very close to $1C0,000 is what...

G. Were there any employees at Gwinnett who
made the contributions and then were reimbursed?

A. Well, Vincent Sams and Josh were helping
-~ and Gail Lephart, they worked for both the
dealerships. They had -- Gail was oversseing the
office there. Josh also would help me with that, and
so did Vincent Sams. And, as you know, we don't have
access to our records new with the receivership, but
I'm pretty confident that it's close to 100,000. I
don't know how much the ones we gave you, so thers is
possibly two or three more names there.

If you folks give me -- I don't know if
you guys keep track of the people that donate money
to -- if you have the names, I can read them and I
can share with you if I recognize any of them.

. Were there any of those partners that --
you had said before if you thought -- if you could
remember any other names that you would tell us.

A. ¥Yes. Well, here's a couple. I shared

with you the conversation Vern had with Dennis

Teit Free: 300,322
Facsimiie: $04.355.6152

~ NTE TT 1609 Riverplace Tower
ESOUIRE 150t s v
e Jacksonville, FL 32207

4n Aiskander Guflo Cumpany www.esquiresolutions.com

FECO0244
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slater. I know the partner in North Carolina,
Gruigko, I believe that's Jim, and I know that Jim
had spoken to someone, to ancther partner whoe shared
with me. He saild, You know, Jim went out and paid
Vern, but he turned around and bought furniture for
himself.

Q. Can you explain. He bought Ffurniture for
himself with -- why don't you explain that.

A. Yes. So after this, you know, the level
of intensity that went up, and when this -- these
things happened with Sarasota Ford and the managers
complaining, the contributions were -- Jim Gruisko
apparently, frowm my understanding, that he
contributed to the campaign and then went out and
bought furniture for himself for the company.

See, what happens ig Vern's a percentage
partner and the other partners are percentage. Well,
if you take $10,000 or $5,000 out of the company, his
shares are not going to be there too. But it's my
understanding that the money that was contrihbuted to
the campaign, he paid for himself with his check and
then he went out and got the money out of the company
and bought furniture with it.

I don't know what kind of furniture, all

that, I just overheard that's what Jim had done.

sr Alesazder Galih Sampeny www.esquiresolutions.com

Toli Free: B00.322
Facsimile: 904.355.6152

1608 Rivarplace Tower
S LTIRE 1301 Riverplace Boulevard
I : \ Jacksonville, FL 32207

FECO0242
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BY MR. SOVONICK:
Q. Mr. Kazran, I'm going to take you back to

Josh Farid, how do you spell his last name?

AL It's Fr-a-r-i-d.

[N Do you know his wife's name?

A. ¥es, it's A-t-e-f-e-h,

a. Do you know approximately when Josh
contributed?

A, Well, I know when we went back from the

partners meeting in '06, but it's very possible that
he contributed later too. As I mentioned,

Mr ., Buchanan freguently talked ta me about this so,

you know. . .

Q. Do you know 1f his wife contributed as
well?

A. Well, the check that they wrote, Josh was

very well aware because he knew Mr. Buchanan and
several discussions I had on the phone, Josh had been
with me, so he knew that he was -- it was supposed to
be two checks.

Josh was very frustrated, and he sent out

an e-mail to Mr. John Tosch expressing he was very

mad at me when Mr. Buchanan -- whan he took this
money out of the bank -- not the campaign but several
hundred thousand dollars, we -- our company was

2 Airxgades Gadio Company

Tolt Free: 800,522 I
Facsimile: $04.355.6152

- - e 1609 Riverplace Tower
F S UIR F 13031 Riverplace Boulevard
p ol Jacksonvilie, FL 32207

www.esquiresolutions.corn

FECO0243

11-7565_0067
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1 having cash problems. And Josh several times told
2 me, You need to go to Vern and ask to pay this money
3 back. We need it. And then John Tosch really made
4 Josh upset, he never was paid any of his...
s Q. Just one other question about Josh, then
6 I'm done, Jack. Do you happen to know where he
7 lives? What his home address ig?
8 AL He lives in Jacksonville. I don't know.
9 He lives on Scuthside. I don't know his exact
10 address, but it's right -- Southside, Deer Creek
i1 area.
12 MR. SOVONICK: Okay, greabt.
13 BY MR. GCULD:
14 (o If at a later time you recall his
15 address, will you please contact us?
16 AL Yes, of course. I just have to call him.
17 He does not actively work with me anymore, but we...
18 Q. Okay. Getting back to centributions made
19 by your employees, the FEC records show that you
20 contributed $4,600 te Vern Buchanan for Congress on
21 oxr about September 2, 2007. Was this contribution
22 made in connection with any of your business dealings
23 with Mr. Buchanan?
24 A. Correct. All of every contribution
a5 made to Mr. Vern Buchanan was not because we wanted

Tolf Free: 8c0.322 I
Facsimtie: 904.355.6152

TR ST TV 1609 Riverplaca Yower
" ¥

E‘:’ EJ IRI{ 1301 Riverplace Boulevard
o ek Jacksonville, Fi. 32207

 Alsxsnec Guiln Lampany www gsquiressiutions.com

FECDO244
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1 to ~-- I mean, the first check that I wrote, I had

2 assumed that he wanted me -- you know, my senior

3 partner wants me to write a check, so I'm not going

4 to guestion it. But afterwards, every money that we
5 gave him, we had to -- we reimbursed out of the

[ company .

7 Q. What business dealings did you have going
8 on with Mr. Buchanan in that time period, which again
9 is the end of 20077

10 A, Well, Mr. Buchanan had a first right of
11 refusal with me when the CGwinnett Place Dodge was a
1z dealership that was awarded to me by Chrysler

13 Corporation for free. But when I went to purchase

14 it, Mr. Buchanan said that I have a first right of

15 refusal and I can’'t have it, so I was forced to give
1is him 51 percent. But then later when I wanted to buy
17 it, he says, You can pay me a million dollars, but in
18 lieu of doing payments, he wanted me to commit to

18 money to the campaign.
20 And that -- and the second time that he
21 was running, we were in the process of buying the Kia
22 dealership. But, you know, I was a pretty good
23 partner, if you will, with Mr. Buchanan, so he always
24 -- he always said, I'm counting on you now. You're
25 the only cne that can raise this kind of money. Make

ot Feee: 500,322
Facsimite: 904.355.6152

1609 Riverplace Tower
[-i S t IRE 1301 Riverpiace Boulevard
Jacksonvilie, FL 32207

ss Aleauntus Gatla Compuny www.esguiresolutions.com

FECD0248

11-7565_0069
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There would be times that Mr. Buchanan
would call me in a week's time several times. I
mean, very aggressively too. I mean, I remember
having two, three phone calls in a two, three-day
period.

Now, if you guys go and check the close
of reporting, that quarterly reporting, you'll see
that, you know, at the beginning you get a small
amount, but then towards the end of it he would
always expect us to do more.

{FEC Exhibit 2 was marked for

identification.)

Q. Mr. Kazran, I'm going to hand you a
document that has been marked for identification
Exhibit 2. It is a five-page document and the first
page has a heading that says Confidantial Settlement

Communication. PFlease take a look at that document.

A, Yes, I recognize this.
Q. Please tell us what this document is.
A This document 1is an agreewent batwean me

and Mr. Vern Buchanan after I discovered that he had
embezzled money from the company. And the e-mail to
Josh had said he came in the picture, and prior to

that he hadn't spoken to me.

Sam Kazran Wovember &, 2009
CONFIDENTIAL
54
sure you get it. Make sure you get it

ESQUIRE

<0 Alntander DaflaGrmgang

Toit Free: 800.322 I
Facsimile: 804.355.6152

1609 Riverplace Tower
1301 Riverplace Soulevard
Jacksonvilie, FL.
www.esquiresshutions.com

32207

FECO0246

11-7565_0070
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And just to make a long story short, he
agreed to pay me back the one and a half million
dollars that was a result of the damage that was
caused to the company from 8- or $900,000 of money he
had taken out plus the payments that I had made to
him. Plus at the time I did not want ta have any
more partnership with him. And I wanted him to buy
out the partnership from the Kia store. 8o he agreed
to pay me $2.9 million. This was shortly -- thisz was
right hefore the election.

But I decided not to go through this,

2.2 million, and I'm glad you brought this up because
I want to put on reccrd at no time I sver acted to
financially benefit from this. In fact, quite the
contrary, I've been doing my best to avoid this.

But Mr. Buchasan told me that he will pay
the money that he owes, and he will buy out his
portion of the company and we were going to split the
company. He signed the contract, and this is what he
wanted me to do.

Q. Mr. Kazran, will you turm to the last
page of Exhibit No. 2, the signature lines.

A, Yes.

Q. Do you recognize the zignaturs of -- tell

me which signatures you recognize.

Folt Free; 500,322 I
Facsimite: 904.355.6152

160% Riverplace Tower
[4 S [ ]’ IRF 1301 Riverplace Boulevard
%, v, 4 Jacksonville, FL 32207

am Aloxnodar fstia Compnny www.esquiresolutions.com

FECO0247

11-7565_0071
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A. It's Mr. Vern Buchanan's signature and

Mr. John Tosch.

Q. And how is it that you recognize these
signatures?

A, I have seen these slignatures several
cimes. Mr. Buchanan and I have had several contracts
together. I'm confident that's his. Plus this
document came from thelr attorneye, and I have an
e-mail that says Mr. Buchanan signed the documents.
We nsed Mr. Kazran to sign so that we can proceed
with funding.

[oR Mr. Kazran, Exhibit 2, does this appear
te be a true and correct copy of the Confidential
Settlement Communication that was given to you by

Mr. Buchanan‘s attorney?

A. Correct.
Q. Do you know who prepared this document?
A, Yeg, Mr. Vern Buchanan's attorneys, their

name is Lindell & Farmon and Mr. Mike Lindell.

Q. Was Mr. Buchanan present during the
settlement negotiations?

2, I had spoken to him several times on the
phone. We did discuss on a conference call this
agreement and the dellar amounts of it. Most of ocur

communications were on the phone,

Toll Free: 800,322 I
Farsimile: 904,355.6152

T —y 1609 Riverptace Towar

ES [ H IREJ 1301 Riverplace Boulevard
J Jnacksonville, Fl. 32207

e Mexaoder Gakls Comspuy www. egsgulresoiutions.com

FEC00248
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1 Q. Was this agreement important to you?

2 A Yes. This agreement would have saved my
3 company and almost 500 employees that were working.

4 I was very, very much in need of this money.

5 Q. Qkay. Mr. Kazran, I would like you to

6 turn to page 4 of Exhibit No. 2, and I want to draw

7 your attention to what appears to be paragraph No.

g 12.

g A, Okay.

10 Q. For the record, paragraph 12 says:
11 Further conditions to the disbursement of the escrow
12 amount are as follows: Subparagraph R, Kazran's

13 executlion of the affidavit attached hersto as Exhibit
14 A.
15 And you had seen this paragraph in this
16 agreement?
17 A, Yas, but that was -- I thought the
18 affidavit that they're talking about -- and, in fact,
19 there should be an affidavit that described the

2¢ schedules of the ceontract. But the reason I chose

21 not to sign this contract was because... I'm sorry.
22 I apologize. I didn't mean to talk over you.

23 (FEC Exhikit 3 was marked for

24 identification.)

25 Q. Would you mark this as Exhibit 3.

Yol Free: 800.322 I
Facsimile: 904.358.6152

" 1609 Riverplace Tower
F g I TIRE 1331 Riverplace Boulevard
RSV LNS A S Jacksonvilie, FL 32207

0 Ajskanier Gaiia Ceapsny www.esguiresolutions.com

FECD0249

11-7565_0073
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Mr. Kazran, I'm handing to you a document
that has been marked for identification as Exhibit
No. 3. It is a two-page document. The heading of
the deocument ias, it saye Affidavit of Sam Kazran,
a/k/a and it has a different spelling of your last
name .

W Correct .

Q. mnd at the bottom of this document,
Exhibit No. 3, the word Exhibit A. Would you take a
moment to look at this document.

A, Yes. Yes, I remember this.

Q. Okay. This Exhibit No. 3 you've seen

this before?

A, Yes.

Q. Is this the affidavit that is referred to
in Exhibit No. 2 with the Confidential Settlement
Communication?

h. No, thig was an affidavit that
Mr. Buchanan did not want to talk, in fact --

Q. Hold on. Mr. Kazran, maybe I'm all wrong
about this. This talke about the attachment --

This right here.
Right. Which is --

Thig affidavit. I'1ll show it to you.

© 2o ¥

Well, I'm just telling you, Mr. Kazran,

Toi Free: 500,322
Facsimlle: 504.355.6152

1808 Riverpiace Tower

[-1 q {J‘]’RF 1301 Riverplace Boulevard
RS N ok Jacksonvlille, FL 32207

a0 Alentadas Geite Corspauy wwiw . esquiresoiutions.com

FECO0250
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execution of the affidavit attached hereto as Exhibit

A, and this document at the very bottom says BExhibit

A. I just want to know --
AL Correct.
Q. My assump n that this Exhibit A and

that Exhibit A --
A, Yss. No, I apologize.
Q. No, no, please. If I'm wrong about that,

you know, tell me.

A. I'm telling you what happened is they
tried -- this exhibit was...
. Mr. Kazran, I previously asked you

questions about Exhibit No. 3, the affidavit of Sam
Kazran that at the bottom of that exhibit is the
words "Exhibie A" typed on it. And my question, I
believe, was: Is this document, Exhibit A, is this
the Exhikit A that is referred to in the Confidential

Settlement Communication which we have marked for

i

identification as Exhi

£ 37

AL Yes. Sorry about that. The A and the 3
confused me. This is the affidavit that Mr. Buchanan
wanted me to sign, and it was going to be a condition
of this contract except they never brought it up with
me until afterwards. Initially, I had thought that,

you know, normally when you do a contract there are

Toll Free: 800.3
Facsimife: 904.3!

- -~ 1609 Riverplace Tower
{-4 ‘\) L IRE 1301 Riverplace Boulevard
et ., J Jacksonville, FL 32207

an Aloxender Gallo Campany wiwew.esquiresolutions,com

6152
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exhibits thers, but after Mr. Buchanan signed this he
called me a couple of hours later and he said,
Congratulations. He asked me to come to Sarasota and
meet him.

When I went there, he had told me his
attorney had prepared thisz affidavit and he wanted me
to sign it. And I was so desperate to save my
company that I would probably have signed it had it
not been because of my wife and my attormey, who my
attorney said, Sam, this is a bad person. I'm
surprised that he would go to this extent. And I
knew exactly why he did that. He knew how desperate
I was, and he wanted to use that opportunity to get
that.

But thisg affidavit basically wanted me to
say that Vern had no idea about thie and that I'm the
one who did all of it, which is absolutely incorrect.

o. When you say "about this," what are you
referring to?

A, The campaign contributions. He wanted me
to aay that Vern had ncthing to do with campaign
contributions. When I said no to them, Mr. John
Tosch said, Sam, you want this money? You have five
minutes to sign this contract -- to sign this

affidavit or the contract is not going to go through.

- 1609 Riverplace Tower
E S UI RE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksomville, FL 32207

n Alezasder Crliv fempary www.esguiresolutiong.com

FEC00252

11-7565_0076
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Q. Let me go through some of this affidavit.

First of all, who gave this document, this affidavit
to you?
A. My attorney. This was sent -- this was

prepared by Mr. Vern Buchanan's attorneys and sent

our attorneys.

Q. Does this document which we have marked
for identification as Exhibit No. 3, does this appear
to you to be a true and correct copy of the affidavit
that you had just told us about?

A, Correct.

Q. Did Mx. Buchanan discuss this affidavit

with you?

A. Absolutely.
Q. When was that?
A, This was right after he signed the

contract, he asked we to meet him in Sarasota. I
did. And he said, I need a favor. I need you to
sign this affidavit. He mentioned that there's so
much heat and lawsuits going on that he did not want
any more of this.

You know, I was so excited to save the

company, I said, Sure. But when I read it, I became
very uncomfortable. And I wanted to bhe honest, I

said, Look, Vern, you know, I've never wanted to

Tolt Free: 800.322 I
Facsimila: 804.355.6152

TN N T - 1609 Riverplace Tower
[4 b [) IRE 1301 Riverpiace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

1 Alessnder Getto Compeny wanw.esquivesoiutions . com

FEC00263
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bring this up. You want me to sign something that's
fine, but I can‘t be lying and putting myself in a
spot. So when I said no to him, he was, Okay, no
problem, we'll talk about that. And then he began
talking to me about how he's going to bas the governor
and I shouldn't be this -- I don't want him to be
against me but on my side.

But. the following day Mr. John Tosch told
me he was frustrated, very frustrated with me when I
told him I can't sign this. Mr. John Tosch told me,
Sam, you got five minutes to sign this document or
the deal is off. And when he said that, I became
frustrated, and I said, That's fine. We're going to
go to court.

And I want ¢ put on record here I was

very, very tempted -- this was just before his
slection -~ to go public with this, but I did not do
it. My wife prevented me from doing so but this --

by not signing this, I lost my company. And I‘m vexy
frustrated about it because this has nothing to do

with the other, absolutely nothing to do with the

other.

Q. When you say "nothing to do with the
other, ® what do you nean?

A, The contract. What -- this money that he

Toit Free: 800.322
Facsimile: 504.355.6152

~ 1609 Riverplace Tower
E&) ! IRE 1301 Riverpiace Boulevard
R Jacksonville, FL. 32207

a9 Mosember Galio Compeny www.esqulresclutions.com

FEC00254
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1 is going to pay was money he tock ocut. Now, there
2 are two sets, the campaign contributions and the
3 contract that he signed to buy out my shares and his
4 ghares had aksclutely nothing to do with each other,
5 but he made it a condition afterwards and he did --
3 if I did not sign the affidavit, to blame everything
7 on me, then there would be no agreement and contract
8 to purchase out the dealership and give me back the
£ money .
Q. Let me just ask a question for
i1 clarification. You said that there was two
12 categories of money. Was this agreement intended to
13 give back money to the company that the company had
14 spent reimbursing employees and others to make
15 contributions?
16 B, This contrackt, the one that -- it's for
17 $2.9 million?
18 Q. Which ig Exhibit...
19 A, It's Exhibit 2. No, this has nothing to
20 do with the other ope. Up to the point --
21 Q. The "othesr cne" being?
22 A. The affidavit.
23 I have never asked or brought this up
24 with Mr. Buchanan. He's the one who started it.
25 He's the one who filed the lawsuilt, otherwise I would

Toit Free: 800,322
Facsimite: 504,355.6152

-~ 1609 Riverplace Tower
[4 5 ‘)[J‘IR ;,( 1301 Riverplace Boulevard
- -y Jacksonville, FL 32207

an Aloxsnier CulloCompany www.esquiresolutions.com

FECO0255
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have never filed a lawsuit against him. He's the one
that brought this up, otherwise I wouldn't -- you
know I've been trying to aveid you folks for some
time.

The agreement that I made with him on
thig is exactly the dollar amounts, not a penny more
than what he cost the company. &And I have receipts.
That's sales tax, health coverage and the money that
he took out of the bank account. I have -- I know
that I've had so many people have attempted to get
their hands on this. I've been offered to have
complete immunity if I go public, if I give him thia.

I've had cffers to go public and they
would neot mention my name. And I know that this -- I
know what he did was wrong. He thought that because
I'm so desperate I'm going to gign this. And I know
that the conseguences was s0 bad, but he's just not a
good person.

I could not see -- I mean, I was tempted.
I was tempted to sgign and get him off; I would have
done anything to save my company, but I didn't. 2and
after they backed us out, I wanted to destroy him by
going public and showing this. And my wife prevented
me from doing it.

And you're the only other person that

Toil Free: 200,322 [
Facsimite: 904.355.6152

| TEY T 160% Riverplace Tower
ES UIR_EJ 1301 Riverplace Boutevard
- Jacksonviile, FL 32207
sn Alescagr Callo Campany s esquilresolitions.cam

FEC00258
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I've shared this with. Aalthough it's very tempting
to expose him because he's not the person that he
sald be is.
Q. So, Mr, XKazran, then why have you given

us the information? Why have you cooparatsed with the

FEC by answering subpoenas and appearing here at the
deposition?

A Two reascns. It's not about money. The

money part of it was gone a long time ago. I wanted
to make sure wmy employees are not harmed, and I
wanted to make sure that Vern Buchanan has several
times discussed -- he doesn't come out and say, I'm
going to get you, but he makes comments, Look, I'm
going te be the governor scme day. You want me to be
on your side. I'm the only person that can help you.
And he's also said, And you don't want to
be in litigation with me. I knew that I would crsate
an enemy. And just shortliy after thia, he started to
-~ he sued my wife for this. And that's -- and at
that time I decided that, Look, I don't care about
the money. I'm not deoing this to get money out of
him. I've had several opportunitigs and I have not.

I'm doing this because it's the right thing to do.

I'm doing this because I want Mr. Buchanan to be seen

as bhe is and not anything else, so...

Toll Free: 800,322
Facsimile: 904.355.6152

1602 Riverplace Tower
Eq L’IIR [-1 1301 River) e Boulevard
L / Jacksonviliz, FL 32207

s Alesasder Zalio Gompany wiww.asquiresolutions.com
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Q. Mr. Kazran, referring you back to Exbhibit i

No. 3, which ig titled the Affidavit of Sam Kazran,
drawing your attention to paragraph No. 4 which
states: During the course of tense and somewhat

nogtile negotiations between lawysrs and me and

repr ntatives for My. Buchanan, I advised a

representative of Mr. Buchanan that one or more of

the dealerzhips of which I wa operational control
had reimbursed certain individuals who had
contributed to the Buchanan for Congresgs campaian.

Mr. Razran, when did the tense and
somewhat hostile negotiations take place?

AL That's an inaccurate statement. I never
had a hostile...I have been -- I've been frustrated,
but I‘ve never bheen hostile to them. And this
paragraph is far from the tyuth. Josh Farid sent out
an e-mail to John Tosch because he wanted me and Vern
Buchanan -- he wanted me to tell Vern Buchanan to put
this money back in the company. This wase almost

$160,000.

And I sent out an e-mail to John Tosch
when he made a comment that, you kpnow, your company
is going ko -- the oookie 18 going to crumble and
wa're geing to take it over if you don't work with

ug. And I sent him an e-mail and I said, vou know,

Toil Free: 800.322 JI
Facsimile: 504.355,6152

1609 Riverplace Tower

R o] 1301 Riverpiace Boulevard
ok Jacksonvilie, FL 32207
www,agquiressiutions.com

FECO0258
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You're a dirt bag. I've done so much for you guvs,

and I'm not even asking for anything othar than give
me back the money which you've takan business which
is going to go for payroll. That has been the only
discussion. I don't find that to be hostile.

And he tried to make it sound like he had
nothing te de with this. This iz far from the truth.
Q. When you say he said he wanted it to

sound i1ike he had nothing to do with it --

A. That's what I'm talking about.
Q. Who are you referring to?
AL Mr. Vern Buchanan. Mr. Vern Buchanan.

He has been invelved all along. Nothing geoes on in
that company without his knowledge.

0. In paragrapgh 4 it says: I advised a
repregentative of Buchanan that one or more of the
dealerships of which I was in operational control,

had reimbursed certal iduals who had

contributed to the Buchanan for Congress campaign.
Who is the representative that you were

referring to?

AL I den't know what he's talking about.
The only thing -- I sent out an e-mail to Jehn Tosc

told him that if this woney could go towards payroll,

but this -- this is vwhy I wanted you folks to grab

Toit Free: 800322
facsimile: $04.355.6152

g ks 1603 Riverplace Tower
E % 1 1 RE 1301 Riverpiace Boulevard
A S acksonviiie, FL 32207

<a nirsaes Talis Compear www,esquiresolutions.com

FECOO289

11-7565_0083
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that e-mail because it will clearly show -- this
thing was not something that he knew right then and
there. This is something that has been ongoing for
several years.

Q. Okay. Well, I didn’t mean to imply that
you wrote this affidavit. You've already told us
that someone else wrote it.

A. Correct, yes.

Q. But this affidavit says that one or mors
of the dealexships. At the time that this was
occurring when they were asking you to sign this
dealerships -~ to sign this affidavit, which
dealerships were you operational -- did you have
operational control of?

A, I had -- the ones that Mr. Buchanan and I
were involved were Premier Dodge, Kia of The Avenues,
Kia on Atlantic. And I had already purchased in
2008, I had already finished waking the payments for
Hyundai of North Jacksonville.

MR. SOVONICK: What about the dealership
in Georgia?
THE WITNESS: OGwinnett Place is Premier

Dodge, Gwinnett, LLC.

MR. SOVONICK: That's the one you had

operational control of?

Yol Free: 800,322 I
Farsimile: 904.355.6152

1609 Rivarpiace Tower
F S ! IRF 1301 Riverplace Boulevard
wd -4 Jacksonville, FL 32207

Py — www.esquiresolutions.com

FEC00280

11-7565_0084
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THE WITNESS: Corrscht.

BY MR. GQULD:

Q. Mr. Kazran, going back to the affidavit,
at that time period did you have a list of the
individuals who had contributed and were reimbursed
for contributions?

A, The e-mail that I sent John Tosch, I sent
him the chezk -- I gaid, This is the dollar amounts
that you guvs tock that I'm suppossed to get back.
Remember, this is the campaign money. Mr. Buchanan
was supposed to put back the money he took out of the
company .

And I sent out the checks to show him the
money that Vern got. BAnd I can't remember when that
was. And I don't remember specifically which ones,
but. ..

Q. You sant a copy of the actual checks?

AL Correct, the checks that we wrote o
Mr. Buchanan's campaign. And I basically said, Look,
we need this money back in the company to operate.

Q. and that was in an e-mail, an attachment

to an e-mail?

Al Yes, that's correct.
g, That you sent to Mr. Tosch?
b, Correct. This is why I wanted you guys

o Free: 800322 I
Facsimile: 804.355.6152

16809 Riverplace Tower
1301 Riverplace Boulevard

ESQI‘IIR E Jacksonville, F 322-3?

o Alensndas Gulio Compsoy www.esgriresoiutions.com

FECO0281

11-7565_0085
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to see this.
MR. SOQVONICK: This is the e-mail that

you alrsady told us that you had saved on the

THE WITNESS: Correck.
MR. SOVOMNICK: At youy Kia office?
THE WITNBESS: Correct.

Q. Drawing your attention back to the

affidavit, paragraph states: Hefore September
2008, neilthexr I nor to my knowledge any othex psyson
who had eveyr advised Buchanan or any of his
representatives had any informaticn that one or both

of the dealerships referrved to in paragraph

reimbursed certain individuals r contributions made
to the Vernom G. Buchanan for Congress campaign.

Iz that a correct statemsnt?

A. That is an absao
Buchanan -~ well, let's put it this way. I'm
surprised that they're putting that in there, because
not only he's had perscnal talks with me, I‘ve had --
Josh Farid has heard him, Gail Lephart on
has hesrd him. All these partners know.
put this in this affidavit, I find that to be
ridiculous that he says no one had information.

I would invite you to check my phone

s Atnexoder Giotlo Camspiny

5o, 322
904.355.56152
g gy P TR 31609 Rjverpiace Tower
*2) )“{ ]il{ F 1301 Riverplace Bovlevard

E RN ! . e Jacksonville, FL 32207
www.esquiresolutions.com

FECO0282

11-7565_0086
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recordas. You'll sese it's always congruent with the
dates that they closed the campaign guarter, whatever

you call it., You'll see a faw days before that, it

starts, the phone calls increase from Mr., Buchanan to

me .
Q. Mr. Kazrvan, you remember you are under
A. Yeas.
Q. Is it your sworn testimony that

Mr. Buchanan was aware of these reimbursed

contributionsg?
Al 0f course. Absolutely.
Q. And please state how he was made aware of

the reimbursed contributions to his campaign.

A How he was made aware?

G. Yes.

A. #ell, he knew it when we were reimbursing
him. As far as this what he says in the affidavit,
we never had a hostile -- the only thing that I did

was send him an e-mail with copies of checks to gst
money back.

And other than that, he's had a talk with
me after Josh Farid had sent, and he said, Sam, you
know what I'm going through right now. This is not

the kind of thing I want to do. We'll work this ocub.

20 Aessader Galia Uusgang.

800,222
904.355.6152

- 1609 Riverpiace Tower
E S UI ‘{{E 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonvilie, FL

32207

www.esquiresolutions.com

FEC00263

11-7565_0087
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bDon't worry about it. I've had numerous discussions

with him. For him to come and say that he had no
knowledge of it is...
MR. SOVONICK: Mr. Kazran, going back to

the previous testimony that you'‘ve mads today,

isn't it true that you were in
by Mr. Buchanan who instructed you -~

THE WITNESS: Every time.

MR, SOVONICK: -~ to reimburse your
employees with the company money and
contribute to his campaign?

THE WITNESS: Right. He said get
somebody you trust, run it through the
corporation. And Josh Farid was present there.

But, you know, wihat I would really like

was moye because my store was more profitable,

but you guys should go and loek at the rest of

those dealerships and look at the cawpaign

contributions, and you'll find very similar

stories.

Q. Mr. Kazran, you said that you had
conversations with Mr. Buchanan. Have you had any

conversations with him regarding all the news that

had been cowing cut regarding the campaign

ally approached

for you folks to do, I'm sure that probably mine

Tolt Free: 800.322
Facsimile: 804.355.6152

1301 Riverpiace Boulevard

F ‘g »{ T}I% F L1609 Riverpiace Tower
AN Q /‘ o Bl Jacksonville, FL 32207 |

a5 Rlerande: Gallo Cuopay

www.esquiresolutions.com |

FECOD264

11-7565_0088
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b

contributions and reimbursements?
A The last time that [ talked with him was

one conversation after I did not sign this affidaviv.

He told me, Sam, you know I'm in this heated race.

Towards the end he was very nervous.

going to help you. I've already signed the contract.

1 thase &}

You know a

ings that are geing on, all

thess Democrats try

{af

to ruin my name and
reputation. I've been very good to you. Why do you
want to do this?

And I said, Verm, I've never been a

perscn that‘s heen -- I told him, I said, You know,

As wuch as liked to go to these newspaper companies

I don't intend to

or columnists, I've never done
do sc. He was very, very concerned about his name
coming out anymors.

He -- while he was signing this contract,
at about the same time, he filed a lawsuit against
me, which was larer dismissed, in Duval County for

one purpese only, and that's to prevent me from ever

filing anvthing that would damage his name in

Sarascta. And latsr the judge dismissed it and said

the wenue heve is in Savascta. You'wvs got to go back

there. But he's very concernad about this.

I'm heonestly surprised that he

1608 Riverplace T

F S {;}M{R Efi 1304 Riverplace Boul
e . Jackson 3

B Alezanser Golio Compsny wNW ESGUIress!

Tower
evard

FECHO265

11-7565_0089
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comments ag if he's unaware of all this., Ag I gaid,
and I dem't know, I may get myself in trouble for
saying this. I was so desperate I would have signed
it had it not been becauses of my wifse.

I wanted to save my company, and he saw
an opportunity, someone who's very desperate who
would do anything. BAnd when this did not go through,
he became very defensive,

know he's attempted o sue me., He's
told me that he's very powerful, and I don't want to
e against him. He hag partnared up with Bank of
America to take the company away several, several
times. And all along he wants, he wants ms to giva
him a release and rot mention anybhing.

New, I have never used this against him.
Not only this is the proof, as much as I'd like to,
as much as he deserves it, I've never gone public
with this information. And I wouldu't be sitting
talking to you folks -~ as you know, Il've done my
best to run away from sverybody, but I'm here because
it's time for Mr. Buchanan to stop threatening
people.

I'm not doing this for money. I'm not

going to go after him for this money or what -- I've

already written th off. And I want to put on

Toli Free: 800.322
Facshmile; 904.355.6152

- . - 1608 Riverplace Tower
E‘ g U EE{F 1301 Riverplace Boulevard
(S Ak Jacksonvile, FL 32207

an Aiexender ko Lompeny www.esguirgsclutions.com

FEC00268

11-7565_0090
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record this is not for money. This is justi to come
cut and tell the truth.
And I know that this might create
probliems for me. vYou folks have heen very clear that
this is not a -- this is not legal. I chose myself

not to have an attormey. I chose to provide you-all

thisg information because it's just ©i

e for everybody
£o know who Mr. Buchanan is.

And I guarantee you if you go cut and
search the cthers, you'll see zo nmuch of this going
on. I don't know if it's of this magnitude, but
you'll find that everybody's atory is more like me
and not his.

3. Mr. Kazran, you said that you had

conversations with Mr. EBuchanan regarding thease

reimbursed contributions and the affidavit that he
wanted you to sign but you didn't sign. Tell me,
were all thsse conversations in person?

A i1've had conversations in person and Itve

had conversationsg through the phone., In fact, I

provided you a couple voice mails that he had laft
me. The first voice mail that he had left was the
first time that he had learned about Josh's e-mail

that exprassed how disappointed he was of this. And

ne popped our of the blue after three months or so

Tell Frea: 800.322.
Fagsimile: 304.355.6152

—y 1503 Riverpisce Towar
% S { }YIR E.q 1301 Riverpizce Boulevard
AN - 4 Jacksonville, FL 32207

+ Siesinat: ot Somaner www.esquiresoliions

nm

FECO0267

11-7565_0091
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not speaking to me and several discussions. Now, you
got one oy two of those voice mails, but he wanted to
make very clear that I'm going to have serious

problems if I proceed.
&

I thipmk in that voice mail says
technically you're the one who's got problems or

liab

es or something of that nature. But
simultanecusly, he's a politician; he uses his words
very carefully. He wanted to make me go away, if you
will. And be was willing to pay for it too as long
ag I signed the affidavit. And after I didn't, he's
making good on his threats.

That voice mail was -- the first one was
hefore this contract was signed, and then the next
ong, I'm not sure if it was during or afterwards.
But he ~-- the content of the message was: I1'm not
worried about the elsction. I'm going to win it
anyway. You probably don't know if, but you got the

one who's got problems, but 1'd really like to work

it out. That message was left in my v¢

at night.

If you know Mr. Buchapan, you can hava

that. Anyo that knows him will know
that voice is not like Mr. Buchanan's, very nervous.

He's normally very confident, and he carries himself

- - 160% Riverplace Tower
E S UIRE 1301 Riverplace Boulevard
lacksonville, FL 32207

Yol #ree: oo.322 [
Facsimile: 904,355.6152

W, BsqUiresoiutl
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FECO0208
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recordeyr.

A, Correct.

voice recorder?

function on the other phone?

recording on the second phone?

7
very well, so...
Q. You said that the voice m=ssage
on your phone?
A. Correct.
Q. What phone iz that?
AL I had & -- I had an Apple phone

palm pilot. And after he left the massage,
transferred it te my Apple phone and than after that

I downloaded all that in my computer and voice

Q. Take me through the steps that you did.
You had a voice message on your phone?

Q. And how did you get that msssage to the

A. Okay. I had the phone play. In other
words, I had the two phones right next to sach other,
and I turned one on and the spmakerphone on one and
just put it on the other one and let it record.

MR. SOVONICK: You used a recording

THE WITNESS: Correct, I'm not
very savvy with those electronics.
Q. Okay. And then what did you do with the

was left

and a

I had

ESQUIRE

s Alexasder fakio Camgany

Toil Frea: 800.322
Facsimile: 904.355.6152

1609 Riverplsce Tower
1301 Riverplace Boulevars

Jacksonviite, FL 32207
weew.asquirasolutions.com

FECOO269
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AL Ckay. I put that -- I mean, I asked my
agaistant to downleoad -- she pericdically downloads

all my information from my phone ontc my computser.
And with Apple phons, all you have to do ig synch it
and it dumps severything in there. and that was --
the voice mail, that's another reason you folks want
my computexr, that was on the old phone. It was

transferred from the old phone. You have some static

and all that. I think while was recoyxding it

somebody called me and it had all that.

Q. Mr. Kazran, pursuant to the subpeoena for
records that the Commission issued to you on or azbout
hugust 18, 2009, you provided to the FEC a digital
voice recorder. We have that with us, and I want te
ask you just tco make surs, is this the original -- is
thig the digital voice recorder thaib you provided to

Mr. Sovonick and myself?

AL Corraect.
Q. Okay.
A, It also has scme of my perscnal

recovdings on there as well.
Q. We don't want to know anything about the
personal recordings.
I understand.

AL
Q. Mr. Kazran, since this ig your digital

Toll Free: B00.322
Facsimife: 204.353,6132

—~ . . 1609 Riverplace Tower
ES {J iREA’ 1301 Rivarpiace Bouievard
%, Jacksonville, Fi. 32207

¥ AdeaRoGar Goto Lampen www esquirgsohtions.com

FEC00270

11-7565_0094
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voice recorder, can you play for us the voice
messages that Mr. Buchanan left on your phone.

a. Correct. S8ure.

Q. Mx. Kazran, can you please operate this
voice digital device so that we can hear the voice
message that Mr. Buchanan left on your phone.

A, Sure.

Q. Mr., Kazran, you said you had two

recordings of that conversgation?

A. Coxrect.

9. One that had a lot of static on 1t?

A, Correst.

Q. Would you play for us the one --

A, Yes. When I was recording it, somebody

called me and it had that static.

o, Then what did you do?

A. I just rervecorded it, and there was no
one calling me so it's a bit more clear.

{Playing recording: "Sam, Vern. Sorry I
didn't get your message, but, Sam, Mike Lindell
told me the other day that you're going to sus
us or threatening te sue us. ALl that we're
trying to do is in the event you go through

chapter 11 or unfortunately, hopefully not, but

if something happens, we sell the store, ey're

Yol Free; 800,32,
Facsimile: 804,35

o3 Adoxsade: Gattodnmgany

www,esguireselutio

2|
5.6152

R 1809 Riverpiace Tower
E g {I 1 RE 1301 Riverplace Boutavard
B Jacksonville, FL 32207

NS.LOMm

FEC00271
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recommending to protect cur interests. AaAnd I

want teo resolve it, work it out.

"I can't put -~ I put two and a half
million in cash -- nobody has done that for you
ever -- this year in the business. I trust that
you -- that everything is going to be great.

*and the bottom line, I understand people
have problems, have challenges but, you know,
this should be something we should be able to
work out., We're willing to save what we got and
work with you. But I think the threatening of

the political stuff and all that, you got more

liability than you know if you start telling
peoplas that you reimbursed people, because
technically you have that liabkility.

"A11 1 teld you, and I've always made it
clear is that you can't reimburse pecple.
They've got to give it under their free will.
You know that. At 12, 18 points, we're going to
win the election anyway.

"But the bottom line is I think I've been
your best friend, best asset. I heard the other
day too that the banks were not shipping cars to
Kia, and so that rumor is out there. And again,

we're just trying to protzct our intsrest and do

Toll Free: 600.322 [
Facsimile: $04.355.6152

g g f—. 1609 Riverplace Tower
[.4 % D IRE 1301 Riverplace Boulevard
& v Jacksonvilie, FL 32207

< 40 Aleaoger Galia Somaoy www esquiresolutions.com

FECO0272

11-7565_0096
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what's right for us and ideally for you.

"and I think that it would be a good idea
if we tried to figure out how to work together.
Get a good lawyer and get what you want, hut get
a good lawyer in Tampa. Mike is a very

honorable person, Mike Lindeil. &nd iet us sit
down and work together and work this ocut where
it's in everybody's best interest.

"I've been through situations and
lawsuits before, for 30 years being in business,
and I can tell you at the end of the dayv the

only ones that win

the lawyers.

"So again, nothing personal. You know, I
feel bad that it's come to this, but the lawyer,
Mike Lindell could not recommend to John Tosch
me putting in two million unsecursed on the first
deal with you on a signature and putb another two
million in in a couple three days without
knowing the extent of the whole sexposure.

Bobody in their right mind would do that, you
know, would lcok at it, a bank, and not know
that you put two milliion in there and somehow
once it gets in bankruptcy and we're back in the
same position we're in right now.

“80 again, I've trusted you. We've had a

ESQUIRE

Toll Frae: 800.322|
Facsimile: 904,355.6152

1609 Riverpiace Towar
1301 Riverpiace Bouievard
Jacksonwitie, FL 32207
www esquiresolutions.com

an Ataxsies tinCompany

FEC00273
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great relationship. I never give people money,

like I gave vou two and a half millicn

unsecured. I did that based on your reputation,

based on the relationship. We've had a

successful relationship in the past.

"I feel bad, I really do, in terms of us
having to protect our interests, but again, we
can stay that, Nonissue., I think it's
impertant that we sit down and work together and
work this out. Give me a buzz. 'Thanks.*

0. Mr. Kazran, you've said that this is a
voice message from Mr. Vernon Buchanan. How do you
know it's his voice?

A. I'm very familiar with Mr. Vern
Buchanan's voice. Plus at the beginning of the voice
mail he says: Sam, it's Vern. But anyone that knows
Mr. Buchanan will tell you that's his voice. I'm
confident that's him.

And he had left that voice mail because T
was incredibly frustrated. While we were negotiating
thig contract, to trick me and protect himself, he
committed that we would go through with this deal,
but then he filed a suit in Jacksonville. And he
called right back after that and says: Oh, don't

worry about that. That's just to protect ourselves.

Toil Free: 800322 I
Facsimiie: $04,355.6152

—~ g =1 1609 Riverplace Tower
EBQ ! IRE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

o S — ww,esquiresolutions.com

FEC00274

11-7565_0098
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Because he knew that I may go and sue him in

Sarasota.
Q. His home tuxrf?
A. That's correct. 80 while he was working

on this, he files a suit in Duval County, which later
the judge threw it out, to prevent me from going
there. He just wanted to let me know, Don't worry
about it. It's just a technicality, and we're just
protecting ourselves.
But I was very frustrated about that,
because he acted in bad faith, so...
Anyway, I'd like to play the second one
for you if you like.
Q. Yes, please.
(Playing recording: "Sam, it's Vern.
I'm just calling to see how you made out with
the bankers and the lawyers after I didn't
hear anything. Again, I hope that we can work
something out. I do believe there's a
restructure that makes sense for everybody.
That's the best path to take. Again, I've done
that before in these situations.
“If you decide to go the other way, I
hope that, you know, we talk about paving back

and that gets off on a lot ci tangents because

Toll Free: 506,322 I
Facsimile: $04.355.6152

- 1639 Riverpiace Tower
E S ! I RE 1301 Riverpiace Boulevard
Jacksonville, FL 32207

it Atsxondes Todts Lampany www esquiresolutlons.corm
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1 that will only make it worse for everybody.
2 And, you know, I don't see how that helps you
3 long-~term. But again, I hope we can restructure
4 it, and it will preserve your reputation there
5 in Jacksonville.
& "You don't want to go through two years
7 of litigation. (Inaudible) So, you know, just
& make sure you get good advice, people that don't
9 have an ax to grind, and you get good lawyers.
10 Anybody that's got any sense, any lawyer is
11 going to tell you get a restructuring done,
12 get this recapitalized.
13 "Like I said, if I can find a way to
14 help secure this, I'm willing to work with vyou.
15 But again, we get down the road and things start
18 to get, you know, personal and nasty, then I'm
17 out .
18 "So give me a holler. I'm still hoping
19 we can get something done., Give me a buza
2 when you get this. Bye-bye.®
21 AL He was -- g0 that one was while we were
22 negotiating. So, you know, he tells me we're going
23 to work something out. He files suit. I get upset
24 at nhim, and I send an e-mail to John Tosch. Then he
25 <alls back, and he says: Look, don't worry about

Toit Free: 800,322
Facsimile; 904.355.6152

- 1608 Riverplace Tower
[f S [ i IR E 1301 Riverplace Boulevard
"l J Jacksonville, FL 32207

#h Alesander Guilo Comgany, wwv esguiresaiutions. com
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2'11 do this.

But before and after that on geveral
other occasions, he's made it very clear that I'm
going to have conseguences. But, you know, he
contradicts himself, because I've never gone to the
newapapers, all that. I've never used this against
him. I've never -- all I've aasked him to do is put
back the money that he took out of our bank account.

He's wvery, very nervous in there, and he
keeps saying I711 work it out, I'1l work it out, but
the whole intent of him was for me to give him some
sort of an affidavit like he typed so that he can go
through election.

Wow, it's important that you krnow that he
got what he wanted without me taking any actions. He
did not have to make good on his contract, and I did
not expose him. So he turned out to be a happy man,
because I did not hold him acccountable to the
contract that he signed, nor did I make his
information public.

And I tell you, it's very tempting, it's
~-- a pexrson like that, he's just not a nice person.
And my attorney said, you know, Sam, scometimes people
like that degerve to get hurt, but you're just not

the type of person and you shouldn’t get involved

Toll Free: 860,322
Facsimile: 904.3535.6152

- - 1609 Riverplace Tower
F' % '[J IR]:.- 1301 Riverpiace Boulevard
e Jacksonville, FL 32207

a5 Adseandss Gollo Ganipany www.asquiresolutions,com
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1 with this. And I took their advice. The cost of it
2 was the loss of my company, but it is what it is, 1
3 guess.
4 BY MR. SOVONICK:
5 Q. Mr. Kazran, I just had a couple of
6 follow-up guestions about Josh. When he sent that
7 e-mail, who specifically did he send it to?
8 A. He sent it to me and to John Tosch. He
9 was frustrated at me because, you know, while we're
10 going through this, I told him that, loock, Vern has
11 told me he's going to give this money back; we're
12 going to take care of it. I got a second mortgage on
13 my home. He had gone and gotten a mortgage on his
14 home .
15 And John Tosch came out to him and said,
16 What you need to do is file bankruptcy and sign over
17 the company to us, and we're not geoing to give you
18 anything. And he, Josh, became very frustrated at
19 this. &2And he was mad at me and them. 2and that's why
20 it prompted that, John Tosch and me. So that's
21 where the original...
22 Q. Had he told you he was going to send that
23 e-mail before he sent it?
24 A. ¥o, I had no knowledge of it.
25 Q. Okay.

Tolt Free: 800.322 JI
Facsimife: 804,355.6152

B 1603 Riverplace Tower
E S 1 iRE 1301 Riverplace Boulevard
Jacksonvilie, FL 32207
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Sam Kazran November &, 2009
CONFIDENTIAL
87
A, Iin fact, I sent an e-mail to John Tosch

now I remember it, and I said, I'm sorry, John, I
really didn't have anything to do with this. That's
why I wanted you to have my computer. You'll see
that, you know, up to the last point when I saw him
sue my wife, and then I said, Forget about the money,
I'm going to go public with this; but I still didn‘t
do that.

But up until then all I wanted to de is
save my company, and he tock advantage of that, so...
BY MR. GOULD:

Q. Mr. Kazran, you've played for us the
message from your digital voice recorder, a voice
message that Mr. Buchanan left on youxr cell phone.

A. Correct.

Q. and pricr to that voice message in which
Mr. Buchanan is saying that you have liability for
all this, had Mr. Buchanan ever told you that what he
told you to do, namely to veimburse your employees
for their contributions to his campaign by running it
through the company, did he ever tell you that was
illegal?

AL No, sir. Absclutely not. Up to the
point where this affidavit came where he became

defensive and he wanted to force me into signing it,

H
Tokt Free: 800,322 I |
Facsimile: $04.355.6152 |

— gy - 1609 Riverplace Tower
h% % II{E 1304 Riverplace Boulevard
(. Jacksonvifie, FL 32207
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Sam Kazran Novenber 6, 2008]
CONFIDENTIAL 3
;
a8
1 if you will, prior to that I had no idea.
2 And I tell you, even up to, you know,
3 07, '08 I just thought that he wants toc make himself
4 look better by having lots of supporters. I mean, if
5 I knew that this was -- there's a law against this, I
[ wouldn't -- I would not -- I'm a law-abiding citizen.
7 I would not break the law, especially something as
8 gserious as this.
2] You know, Mr. Vern Buchanan was my senior
i0 partner, and I just did what he told me. But had he
11 told me, Hey, this iz illegal and you're going to get
i2 in trouble, of course I would not get involved in
13 thig.
14 Q. Okay. Thank you, Mr. Kazran. Appreciate
15 your cooperation sitting for this depesition,
16 providing us material documents -- well, things that
17 we had subpoenaed. But I appreciate your
i8 cooperation. And have a good day, sir.
1% A, And thank ycu for having me and thanks
20 for your patience in working with all the documents.
21 Thank you.
22 {The deposition was concluded at 2:07 p.m.)
23
24
25 i

Toit Free: 800,322
Facsimile: 904.355.6152

g g 1609 Riverpiace Tower
E S U IRE 1302 Riverplace Boulevard
oA Jacksonviife, FL 32207

0 Alssaniar Exids Compuny www . esquiresciutions.com
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

IN RE: Hyundai of North Jacksonville Comptroller
REVIEW NO.: 11-7565
DATE: December 9, 2011
LOCATION: 225 East Coastline Drive
Jacksonville, FL 32202
TIME: 10:00 a.m. to 10:45 a.m. (approximate)

PARTICIPANTS:  Kedric L. Payne
Omar S. Ashmawy

SUMMARY: The witness is a former employee of several of Representative Vern Buchanan’s
auto dealerships. The OCE requested an interview with the witness and she consented. The
witness made the following statements in response to our questioning:

1. The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 warning and consented to an interview. The
witness signed a written acknowledgement of the warning prior to the interview, which
will be placed in the case file in this review.

2. The witness is currently employed as a payroll practitioner at Jacksonville Electric
Authority. She has been employed there since January 2, 2011.

3. The first automobile dealership that she worked for that was affiliated with
Representative Buchanan was M & L Motors. She worked as an accountant for the
dealership from approximately 1995 to 2002.

4. From 2002 to 2004, she worked as the office manager for Buchanan Jenkins Hyundai.

5. In 2004, Sam Kazran became an owner of Buchanan Jenkins Hyundai and it became
Hyundai North Jacksonville (“HNJ”). The witness worked there was comptroller until
HNJ closed.

6. Her duties as comptroller included responsibility over the company’s bank records,
weekly payroll, and insurance. She also prepared the company’s financial statements
which included records of all income and expenses.

7. After she prepared the monthly financial statements, Dennis Slater and Sam Kazran
reviewed the records.

8. The witness reported directly to Mr. Kazran. She managed employees who reported to
her, including Jill Oaks, Stephanie Champs, and Jan Martin.

9. The witness told the OCE that the financial statements for HNJ were ultimately given to
Representative Buchanan. It is her understanding the Representative Buchanan reviewed

MOI -Page 1 of 3 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

the financial statements with Mr. Kazran. Her understanding is based on Mr. Kazran’s
conversations with her at the time.

10. The witness never met Representative Buchanan.

11. The witness told the OCE that she contributed to Representative Buchanan’s campaign
around 2005 and 2008.

12. Mr. Kazran told her to make the contributions.

13. She described the first contribution. She told the OCE that Mr. Kazran was at HNJ on
the phone with Representative Buchanan.

14. Mr. Kazran said, “Vern, I'll handle it right now.”

15. Mr. Kazran then told her to write a personal check to Representative Buchanan’s
campaign. Then she was to write a check to herself from the company and “gross it up”.
This meant that she was to make the check from the company large enough to cover taxes
such that after taxes it was enough.

16. The witness said that at the time she did not know that the transaction was illegal.
17. She described the second time that she made a contribution to the campaign.

18. When Mr. Kazran asked her to make the second contribution she said she screamed at
him and said that the company could not afford to make the contribution at the time.

19. She said that she contributed because she had the feeling that her employment could be
terminated if she did not. She felt as though Representative Buchanan had the ability to
tell Mr. Kazran to terminate an employee because he was the majority owner of the
company.

20. The witness told the OCE that other HNJ employees made contributions to
Representative Buchanan’s campaign.

21. Mr. Kazran told her who contributed and the witness wrote checks from HNJ to
reimburse the employees.

22. The witness recalls that Stephanie Champ contributed to the campaign, but Diana from
Representative Buchanan’s campaign committee returned the check to Ms. Champ. The
witness did not know Diana’s last name, but she recalled that Diana assisted
Representative Buchanan’s campaign.

23. The witness told the OCE that the check was returned because Ms. Champ was not
married.

24. However, Ms. Champ had already received the reimbursement from HNJ. As a result,
another HNJ employee, Joe Cutaia, made the contribution to the campaign. In return, Ms.
Champ wrote a check to Mr. Cutaia to reimburse him for the contribution for which she
had already received a reimbursement.

MOI —Page 2 of 3 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

25. The witness told the OCE that the payments were listed in HNJ’s financial statements as
salary.

26. She does not recall any specific designation for the payments other than salary.

27. She told the OCE that Representative Buchanan had to be aware of the reimbursements
because the salary entries for individuals were higher during certain months than others.

28. She also stated that Dennis Slater would have known about the reimbursements.

29. The witness said that during the summer of 2010 the Federal Election Commission
(“FEC”) contacted her and asked about what happened with the contributions to
Representative Buchanan’s campaign from HNJ employees.

30. The FEC then asked her to write a statement, which she sent to FEC.

3

—

. She has not been deposed by anyone concerning this matter.

32. When asked how Mr. Kazran received reimbursement for campaign contributions, the
witness stated that she does not believe that he was reimbursed through salary.

33. She believes that he may have been reimbursed through partnership distribution. She
explained that as partners, Buchanan had to receive 51% of any distribution. Any such
distribution to Mr. Kazran had to be approved by Dennis Slater.

This memorandum was prepared on January 3, 2012, based on the notes that the OCE staff
prepared during the interview with the witness on December 9, 2011. I certify that this
memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on December 9, 2011.

Kedric L. Payne
Deputy Chief Counsel
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

INRE: Hyundai of North Jacksonville CFO

REVIEW NO.: 11-7565

DATE: December 5, 2011

LOCATION: 225 East Coastline Drive
Jacksonville, FL. 32202

TIME: 7:10 p.m. to 8:30 p.m. (approximate)

PARTICIPANTS:  Omar S. Ashmawy

Kedric L. Payne

SUMMARY: The witness is the former Chief Financial Officer of an automobile dealership affiliated
with Representative Buchanan. The OCE requested an interview with the witness and he consented to
an interview. The witness made the following statements in response to our questioning:

1.

MOI -

The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 warning and consented to an interview. The witness
signed a written acknowledgement of the warning, which will be placed in the case file in this
review.

The witness is currently the managing director of U.S. Outfitters, LLC. He has held that position
since 2007. Prior to this position, the witness was the Chief Financial Officer for Honda of
North Jacksonville (“HNJ”). This was the only Representative Buchanan affiliated entity with
which he was involved.

He initially joined HNJ because of his background in construction. There were plans to build-
out HNJ and some other projects. Sam Kazran asked the witness to come work with him to help
out with the building. Sam Kazran has been the witness’s brother in law since 1998. The
witness was involved in the construction, planning the interiors, and purchasing furniture. The
title of Chief Financial Officer was a “title that was bestowed” on the witness.

The witness mainly reported to Mr. Kazran. Regarding his duties, the witness said that the more
involved in the construction side of his work, the less he was involved in the financial side. The
dealership’s finances were not his day to day work. Each dealership had its own comptroller
who did the day-to-day financial management. The witness was involved in the banking side
because the dealership had to put together “packages” for the construction projects.

The witness left HNJ in 2008 because Bank of America audited the dealership and determined
they had defaulted on the loan. The bank shutdown the business.

At the end of each month, the witness reviewed HNJ’s financial statements with Mr. Kazran and
Ms. Gayle Lephart, the comptroller for HNJ. The statements contained sales figures, expenses,
and other data on the incomes and expenses of the dealership.
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

7. Dealership expenses included salaries and bonuses for employees, rent, other compensation, etc.
Ms. Lephart and the witness would review the statements to see if they were “in or out of line.”

8. The witness knew Representative Buchanan. He first met Representative Buchanan in 2004
when Mr. Kazran bought into a dealership with Representative Buchanan. The witness also met
Representative Buchanan a couple of times at a partners’ meeting and at a fundraiser in Sarasota,
FL that was attended by Vice President Dick Cheney. The witness thought the fundraising event
was in 2006.

9. The partners’ meetings were held on a regular basis. All of the partners of the automobile
dealerships Representative Buchanan owned would meet. They would review all the sales
figures and report on each dealership, including the numbers of vehicles sold, whether they were
new or used, and other categories of sales.

10. The witness only attended two of the partners’ meetings. On each occasion it was because Mr.
Kazran asked him to attend. Mr. Kazran was the person who attended all the meetings.

. At the first partners’ meeting that the witness attended, the witness was walking to
Representative Buchanan’s office with Mr. Kazran, John Tosh, and Representative Buchanan.
Representative Buchanan said that he needed help with getting money for his campaign.

12. Prior to this occasion, the witness was with Mr. Kazran at the HNJ location. They were in the
sales tower and were walking from the sales tower towards their office. Mr. Kazran was on the
phone with Representative Buchanan. He knew this because Mr. Kazran put the phone to the
witness’ ear while Representative Buchanan was speaking so that the witness could hear what
was being said. The witness heard Representative Buchanan say that “they could get the
managers to contribute to the campaign and the dealership would reimburse them.”

13. This happened on two occasions. The witness did not recall the second occasion as clearly,
however he remembered that he was at the HNJ location with Mr. Kazran and that they were also
walking from one place to another. He recalled that Representative Buchanan told Mr. Kazran to
“reimburse” people who gave contributions to his campaign.

14. The witness made contributions to Representative Buchanan’s campaign and was reimbursed for
them. Mr. Kazran told the witness he would be reimbursed. The witness’ understanding of
Representative Buchanan’s role in the reimbursement process was that Representative Buchanan
directed it. When asked why he had that understanding, the witness said that it was because
Representative Buchanan told Mr. Kazran to do it and because of Representative Buchanan
mentioned that he needed help at the partners’ meeting.

15. The witness did not recall how the reimbursements were categorized in the financial statements
that he reviewed with Ms. Lephart at the end of each month. They may have been categorized as
“bonus.” The witness also stated that at the point in time when reimbursements were being made
he was not involved in the financial side of the business — he got involved a little later, in the
latter part of 2006. Before he got involved, the financial side was managed by Mr. Kazran and
Ms. Lephard. However, the witness knew the reimbursements were taking place because he was
privy to the conversations.
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16. When asked about the affidavit that Representative Buchanan asked Mr. Kazran to sign, the
witness said that he learned about it the day it was presented to Mr. Kazran. Mr. Kazran called
the witness when he received it and emailed it to the witness. The content of the affidavit is
nothing but a cover-up by Representative Buchanan. Representative Buchanan offered Mr.
Kazran the affidavit while a deal that Mr. Kazran needed was pending.

17. The witness also referred to an email he sent to John Tosh. The email was written “well before”
the affidavit was presented to Mr. Kazran.

18. The witness told the OCE that the email concerned the money taken out of the operating fund of
the company for the campaign contributions that were reimbursed.

19. The witness was then shown an August 5, 2011 newspaper article from the Florida Independent,
titled “More Former Buchanan Employees Speak Out about Pressure to Donate, Reimbursement
Scheme.” He was asked if the quotes attributed to him in the article were accurate and true. The
witness said yes.

20. The witness never worked on Representative Buchanan’s campaign or communicated directly
with Representative Buchanan.

This memorandum was prepared on January 5, 2012 after the interview was conducted on December 5,
2011. I certify that this memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on
December 5, 2011.

Omar S. Ashmawy
Staff Director and Chief Counsel
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¥ FEDERAL ELECTION COMMISSION

‘Washiwgton, DC 20463
September 28, 2010

Via Personal Service

Sam Kazran

1531 Harrington Park Drive Re: MUR 6054

Jacksonville, FL 32225 Sam Kazran
11-2001 LLC d/b/a .
Hyundai of North |
Jacksonville

Dear Mr. Kazran:

On September 21, 2010, the Federal Election Commission found that there is
probable cause to believe that you and 11-2001 LLC d/b/a Hyundai of North Jacksonville
(“HNJ™), violated 2 U.S.C. § 441f, and that HNJ violated 2 U.S.C. § 441a(a), provisions
of the Federal Elention Campaign Act of 1971, as amended, in connection with
contributioas to Vern Buchanan for Congress that were reimbursed using HNJ funds.

The Commissies jms a duty toattempt to correct such vidiatiosm for a period of xt
least 30 daya asd no mare than 90 drys by infosmo] methods of confierence, canaifiation,
and persuasion, and by entering into a conciliation agreement with a respondent. If we
are unable to reach.an agreament aftee 30 days, the Commission may insiituto a givil suit
in United States District Court and seek payment of a civil penalty.

Enclosed is a conciliation that the Commission has in
settlement of this matter, _Ll
I
|
Wi
Mark Allen
Assistant General Counsel
Enclosure
]

FEC_MUR_6054_0432
11-7565_0125
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213112 documetations for....lo review

From: kazran52 Jl@ac!.com>
To: john Jlll@buchananautogroup.com>
Subject: documetations for....to review
Date: Mon, Sep 8, 2008 6:38 pm

Attachmants: scan0001{1]_(2}.jpg (865K), scan0002[1]_(2).jpg (585K), scan0003[1)_(2)ipg (599K), scan0004[1]_{2).jpg (767K), check copies-
vem128[1].pdf (178K)

this this is the lst set of checks, there are more to follow, It gives

me great regret to have done this for

Vern when he doesn't even hesitates for a second to sue me and my wife

over 20k.. Maybe he can consider

taking part of this B0k+ as one month of payment so my wife doesn't cry
out of fear of loosing our home. I thank Vern for giving me permission

to set aside my mecral character...

1. 1.3million of loan on Hyundai that was never disclosed ner mentioned

in agreement

2.purposly deceiving lender by injecting cash and taking it right back

to qualify for a loan, "fraud"

J.borrowing morey as capital contribution when that's a direct lender

violation

4. 1.4 million in gwinette in outstanding bills plus 1.6million in

lease payments

5. a total of 2.2million of capital required by Vern as per our

agreement and manufacture requirement

6. a total of 1Smillion in damages caused by lack of capital in

companies that Vern contributed

7. major reason for the loss of 423 employees and their families

because I made a bad decisions and believed Vern at his word...

8. I am sure the other 5 partners can add on to this list...,

lets dissolve our partnership and remain friends...... if Vern wants to
take Kia stores it will be L1.5million..
what's not optional is qwinette.... based on my agreement the best way

to resolve this is to go back to what we agreed..he is owed 10k per
month as a partner, all other money needs to be paid back te me..once
that is done we both can work together and dissolve the company as
partners..... other option is wait until tomorrow to find out if

To:
Sent: Mon, § Sep 2008 4:18 pm
Subject: check copies

————— Original Message-—---

These are the copies that I have. Let me know if you need anything else.

Thank you!

Stephanie Looking for speilers and reviews cn the new TV season? Get
ACL's ultimate guide tc fall TV.

4 Altached Images

mail.aol.com/35412-111/aol-8/ il/Prit aspx 13
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FEDERAL ELECTION COMMISSION

‘Washington, DC 20463
December 20, 2011
VIA ELECTRONIC MAIL
AND FIRST CLASS MAIL
William J. McGinley, Esq.
Patton Boggs LLP
2550 M Street, N.W.
‘Washington, DC 20037
PnﬁonBoggs.com
RE: MUR 6054
Vern Buchanan for Congress and
Joseph Gruters, in his official
capacity as Treasurer

Dear Mr. McGinley:

On February 7, 2011, you were notified that the Federal Election Commission determined
on Fehruary 1, 2011, to take no further action and close the file as to your clients, Vern
Buchanan for Congress and Joseph Gruters, in his official capacity as Treasurer. This letter is to
advise you that the file in this matter has been closed and this matter is now public. Documents
related to this matter will be placed on the public record within 30 days. See Statement of Policy
Regarding Disclosure of Closed Enforcement and Related Files, 68 Fed. Reg. 70,426 (Dec. 18,
2003) and Statement of Policy Regarding Placing First General Counsel’s Reports on the Public
Record, 74 Fed. Reg. 66132 (Dec. 14, 2009).

Enclosed is a copy of MUR 6054 General Counsel’s. Report #9 in which the Office of the
General Caunsel recommended that the Commission take no further action as to Vern Buchanan
for Congress and Jnseph Gruters, in his official capacity as T: the dati
approved by the Commission on February 1, 2011.

If you have any questions, please contact Michael Columbeo at (202) 694- .
Sincerely,
Michael A. Columbo

Attorney
Enclosure

FEC_MUR_6054_0769
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RECEIVED
FEDERAL '
COMMISSIgh Y

BEFORE THE FEDERAL ELECTION COMMISSIdN
AUINZ5 pY 2: )

In the Matter of )
Vemon G. Buchanan ; MR o0t CELA
Vem Buchanan for Congress and Joseph R. Gruters, ;
in his official capacity as treasurer )
GENERAL COUNSEL’S REPORT #9

L RECOMMENDATION

Take no further action as to Representative Vemon G. Buchanan, Vern Buchanan for
Congress and Joseph Grutars, in his official capasity as treasurer, and clese the Gle as to these
respondents.
II. INTRODUCTION

This matter concerns $67,900 of campaign contributions received by Vern Buchanan for
Congress (“VBFC" or “Committce™), during the 2006 and 2008 election cycles that were
reimbursed with the funds of Hyundai of North Jacksonville ("HNJ"), a car dealership in which
Representative Vernon G. Buchanan (*Buchanan™) held a mejority ownership interest. On
March 17, 2010, the Commission found reason to belicve that Rep. Vemon G. Buchanan, Ve
Buchanan for Cougress, and Joseph Graters, in his official capacity as treasurer, knowingly md
willfilly violated 2 U.S.C. §§ 441f and 441a(f) an# camducted an izvestigation. On
Septomber 21, 2010, the Commission determined to eater into pro-probable cause conciliation
with Respondents, who rejected coneilistion shartly thercafter. After we served the Geaeral
Counsel’s Brief, Respondents served their bricf, which substantively responded to the allegations
in this matter for the first time. On December 9, 2010, the Commission held a probable cause
hearing.

FEC_MUR_6054_0770
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This case tumns on whether Buchanan directed his minority business partner Sam Kazran
(“Kazran”) to reimbursc contributions at HNJ in 2005, 2006, and 2007. Kazran testified that he
did, and Buchanan testified that he did not. We have reviewed the entire record, including
Respondents’ evidence and arguments regarding the credibility of witnesses and exculpatory
information,

Since we served the General Counsel's brief, we learned of evidence that bears directly
on Kazran’s areribility, This new infinraation raises significarir concems regarding the
credibitity of Kazran, the principal witness in this case, aad thare is no testimanial ar
documentary evidence that sufficiently corroborates his testimony that Buchanan directed
Kmaﬁ to reimburse contributions of HNJ employees, a claim that Buchanan denies. Other
witnesses gave statements that are in some ways consistent with Kazran's testimony, but these
witnesses either did not testify that they heard Buchanan instruct Kazran to reimburse
contributions, or their testimony did not align 'with Kazran's as to Buchanan's alleged direction to
reimburse contributions. Given the concems lboll.lt Kazran’s credibility and other gaps in the
evidentiary record, the lack of direct support is significant. Further, the circumstantial evidence
does not sufficiently cormgborate Knaran's testimony to overcen our ruent eomcems with his
cradibility becanna in many cases, this evidence supports Buckoaan’s claims or in ambiguous,

Accardingly, we racommond that the Commission to teke no further action as to
Bucharen and VBFC.

III. NEW INFORMATION REGARDING KAZRAN'S CREDIBILITY

After we filed the General Counse!’s brief, Respondents provided a copy of an order

finding Kazran in contempt of court, This order, coupled with Kazran®s actions at about the

FEC_MUR_6054_0771
11-7565_0133
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same time we filed the General Counsel's brief, influences our reasoning and reoommcnduwn in
this case.

Respondents attach to their reply brief a 2008 order from a civil case in Georgia finding
Kazran in contempt and ordering him jailed, and a 2010 motion seeking sanctions in the same
case against Kazran’s companies. Reply Brief, Exhs. 6, 8. Respondents’ claim that “Kazran’s
lack of oredibility should be evident ® OGC given his deceit during a nrcent nkmuptey
proceeding in Geengia state noit, & ceac likaly familiar to OGC as & result of its two-yesr
investigatian.” Reply Bricf at 6.

The contempt order in question was issued by a Georgia trial court in November 2008 in
a civil suit between Bank of America and three car dealerships owned by Kazran, See Reply
Brief, Exh. 5, 6. It appears that the court found Kazran in contempt because he transferred
$137,843.00 in violation of an order appointing a recciver. Id We agree with Respondents thata
court’s contempt order for transferring funds in violation of an order of receivership is a serious
matter because it relates to Kazran’s honesty and respect for the law, !

Respondents assert that Kazran's credibility is also undermined because in mid-to-late
October 2010, he allegedly threutezed to publiciee the Commission’s investigation of Buchanan
by filing a lamsuit seeiking Buchanan's payment of Kmzzen's future magetiated aivil pemidty with
the Canemission and repaymeet of the reimbezsements to HNJ. Reply Brizfat S, Exh. 1, 4. We
agree with Respondents that Kazran's actions were ill-advised and raise credibility concerns,

! Respondents also fault OGC for not discavering this Information, Hearing Transcript st 16, As to this claim,
Buchszan's ceunsel informed v in Scptember 2010 that Kewen had been in jail in Geergla, We usked
Respondents® counsol for more specifics about Kazzan's juiling, and counsel for Buchanan said he would produce
them at the appropriate time. We immediately conducted criminal background searches (n both Georgls and
Floride, and those searches produced o evidence of convictions. Respondents revealed the information in early
‘November when they served thelr reply brief. We do not know why counsel did not reveal it sooner.

FEC_MUR_6054_0772
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especially as Kazran's sctions occurred in the two weeks before the 2010 elections. We note that
once the clection was over, Kazran did not follow through with his promise to file the lawsuit,
which may suggest that his promise was tied to the election.

In faimess to Kazran, his October 2010 correspondence essentially repeats the claims he
has made all along: Buchanan should repay HNJ and him for the amonunts related to Buchanan's
instrusction that HNJ reimburse contributions to his political vommittee. Further, a close readirg
of tbe documentation Kazran sen iedinates thal Kearan's actite wouid reveal the invantigetion
of his oxm getions, not Buchanan’s. Moreawer, although the iming of Kazran's actions makes it
appear that they were tied to the upcoming election, the timing of K.azran®s letter was also related
to the timing of the Commission’s September 28, 2010, notification to Kazran that it had found
probable cause and was secking conciliation. The September 28, 2010, notification letter also
stated that the Commission might institute a civil suit against Kazran if an agreement was not
reached within 30 days.

We also note that at the probable cause hearing, Respondents asserted that “Kazran implied
in m letter that he was working with OGC to negotiate a civil penalty. for Congressman Buchanan
to pay on behalf of Mozran.” Heachig Tr. a¢ 17. In fact, tim Comrhission found pighable cause
thet Kagran and HNJ vigiatei the Act, snd, as nsquized she by the Act, OGC engoged in pnst-
probable cause concilistien on behalf of the Commission. The nogotiation, which was
vnsucressful, wes over Kazran and HNJ's civil penslty, not Buchanan's,

Given the new information refating to Kazran’s credibility, we believe that his testimony
regarding Buchanan's instruction to reimburse contributions at HNJ needs strong corroboration
1o be considered sufficient enough to say that it is more likely than not that his version of the
facts is true. As explained in this report, the record does not contain such corroboration.

FEC_MUR_6054_0773
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IV.  KAZRAN'S TESTIMONY AS TO DISCUSSIONS DURING WHICH BUCHANAN
INSTRUCTED HIM TD REIMBURSE CONTRIRUTIONS AT HNJ IS NOT
SUFFICIENTLY CORRORORATED BY WITNESSES TO THESE
DISCUSSIONS
Kazran festified that Buchanan, his majority partner in the HNJ car dealership, directed

him on a number of occasions from 2005 to 2007 to solicit employees at HNJ to make

contributions to VBFC arel then to reimburse those employees with funds from HNJ. Kaxran

Depo at 13-14, 20-22, 32, 34-37, 53-54, 70-72. Bnchasan denies thas he ever auggesa:d that

Kazran should reimburse employee cantributions to his campaign. Buchanan Depo at 93, 98-99.
We analyzed Kazran's testimony regarding Buchanan's directions to reimburse

contributions of HNJ employees and compared it to the sworn statements of those who witnessed

these conversations to see if Kazran's claims were more likely than not true. That analysis
shows that Kazran's testimony lacks sufficient corroboration.
A, The 2008 Instructions to Reimburse Contributions
In his deposition, Kazran described the first time Buchanan allegedly told him to
reimburse contributions.
Q. The Federat Etection Commission records show thmt on or about November
2005 some of the erployees at the North Jacksonville Hyundai made
contribations to Mr. Buchanan's campaign for Congress. The records show that
Gail Lephart, Emest Lephart, Gary Smith and Diana Smith contributed a total of

$16,800 to Mr. Buchapan's campaign far Congress. Did you agk any of these
individuals to make a ibution to Mr. Buchanan's campaign?

A.Yes, 1 did.
Q. Why did do you that? [sic (transcript)}
A. Linstructed them to write a check and reimburse themselves for — because Mr.

Buchanan had asked me to get money. And he specifically told me get someone
you trust and run it through the corporation.

FEC_MUR_6054_0774
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Q. Okay. And did you get someone that you trusted?

A. Yes, Ms. Gail Lephart and D, Smith, he's no longer with us, they were the

office matagers. Ms. Gail Ltphart was our campreller that I had known aaci had

a good relatianship with. And she was gping ta cut the check. She's the perzon

that cuts the check. And the first time that — and [ think she's contributed on

multiple times, but the first time that I did, I told her that we'd be getting this

moncy back from Mr. Buchanen. I said, I don't know when, he just asked me to

doit.

Kezran Depo ut 20-22. Kazran makes another reference to Lephart later in the deposition when
we questinnsd him abous a paragesph in aut offidavit that Buchanan and John Tanch, the CEO of
his compmies, pseated to him to sign in connaction with n setidemeit of a business disputs
between Buchanan and Kazren, See Section V.E., below. This paragraph states that before
Scptember 2008, neither he nor Buchanan knew of reimburscments at HNJ. Kazran stated:

A. That is an absolute lie. Mr. Vern Buchanan -- well, let's put it this way. Fm

surprizcd that tkoy're peniig that in thers, bimausa net artly he's hait pensonal tatks

with me, I've had -- Josh Farid has heard him, Gail Lephart on the phone has
Kazran Depoat 70. Buchanan denied that bie ever suggeated to Kazran that he reimburse these
contributions. Buchanan Depo at 98-99.

To help resolve this factusl dispute, we looked ut swomn statéments from wituesses who
clainied they e presai duting 2005 coavieaations regarding reimbursing contributions at
HNJ. First, Gayle Lepbart aveored that juat befare she mate her cankibution fo VBFC on
November 29, 2005, she heard Kazan talking on a celiphoue ta a person she assumed was
Buchanan. See Lephart Affidavit. She heard Kazran say something like “Vern, I'll handle it
now,” and immediately after that, Kazran told her to write a personal check to VBFCina
specific amount and reimburse herself with HNJ funds, and then find other potential contributors
at HNJ and reimburse them through HNJ's payroll account, which she did, /d. She also swore

that Kazran directed her to send the contributions to Diane Mitchell at VBFC. Id Diane

FEC_MUR_6054_0775
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Mitchell is an assistant to John Tosch who, according to Buchanan, may have done some
volunteer work for VBFC. Buchanan Depo at 101-102.

However, Lephart does not swear that she heard Buchanan direct Kazran to reimburse
contributions, indeed, she did not hear anything Buchanan said during the phone call in question.
Further, Lephart did not corroborate Kazran’s testimory that he told her that Buchanan would
repay HNJ for the uiimbursements. Lephart Aff. at 1.

Second, Joshia Farid, Kaaran's busingss partner and ﬁrother-incluw. sSwore to
overhearing a 2005 phane conversation during which Buchaen tald Kazsan thmt he needed to |
raise $50,000 for VBFC. See Farid Affidavit at {4. He also swore that he heard Kazzan tell
Buchanan that he had already contributed the maximum to Buchanan's campaign, to which
Buchanan replied that Kazran should have HNJ employees contribute to the campaign and then
reimburse them with HNJ funds. /d Kazran did not mention this conversation in his deposition.

B. The 2006 Instructions to Reimburse Contributions

Kazran also testified to a 2006 conversation during which Buchanan suggested to him
that he could reimburse contributions at HNJ to raise $25,080 or $50,000 for VBFC, and this
suggestion was part of the negotiations regarding Kazren's parchase of Buchanan's intevest in a
dealership in Geargia called Gwinnett Place Dodge. Kazran Depo at 13-14, 32, 34-36.
Buchanan denies that he ever suggasted raimbursing cantributions at FiNJ, Buchanan Depa st 93,
98-99, and specifically denied that he discussed with Kazran the amount that Kazran would have
to pay him for his share of Gwinnett Place Dodge, and denied asking Kazran to raise funds in
connection with that transaction. Id. at 104-106.

Kazran testified that Buchanan, Ferid, and he were walking in a hallway when Kazran
offered to buy Buchanan's interest in that dealership. Kazran Depo at 32, 34-35. Buchanan had

FEC_MUR_6054_0776
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asked Kazran for $300,000 or $400,000 for his interest, but Kazran did not have that much
money. /d. at 35. Kazran wanted to pay a smaller amount, and he wanted to pay Buchanan over
time. Id. He further testified that Buchanan agreed to payments over time if Kazran would agree
to raise “25- or $50,000" for VBFC. /4, at 35-36. When Kazran said he did not have that much
money, Buchanan told him to “get someone you trust and run it through the corporation.” /d. at
36. Mic also claims that Ferid was present during the convemﬂon; Id. at 32, 72.

Farid, owever, does nat swear that le heard Bushanan tnl] Kazren to reimburse VBFC
contributions with FINJ funds during this annversation. He swears that (1) he bsard Buchanan
tell Kezran that he “would have to get more funds for Buchanan’s campaign,” and (2) it was his

wanted Kazran to solicit contributions from HNJ employees and then reimburse them with HNJ

funds, Farid Aff. at 5. So, while Farid’s affidavit provides evidence that is consistent with
some details to which Kazran also testified, it lacks first-hand testimony on the most important
point: whether Buchanan told Kazran to reimburse contributions at HNJ in 2006.

C. The 2007 In: to Reimburse Contributions

There is corroboration. of Kazra reimbursing contributions at FINJ in 2007, but not of the
allegation that Buchanan directed them. Kamren's testimony as tn such stimbmrsements was:

But an the second time, in fast, she [Lephart] was at the office when I was talking

to Mr. Buchanan. And at the time in 2007, or 2008, was the sccond one, the

company was nat doing very gead, so—and she was not very happy about us

writing those large amounts of checks.
Kazran Depo at 22. He also testified:

And that — end the second time thet he was running, we were in the process of

buying the Kia dealership, But, you know, I was a pretty good partner, if you

will, with Ms, Buchanan, so he always - he always said, I'm counting on you

pow, Yau're the anly one thet can raise this kind of money. Make sure you get it.
Make sure you get it.

FEC_MUR_6054_0777
11-7565_0139



12044311554

SOV S WN -

—

159

MUR 6054 General Coumsel's Report #9 (Rep ive Vernon G. Buch etal)
Page ¢

There would be times that Mr. Buchanan would call me in a week's time several
times. 1mem, very agaraasively too. [ mean, 1 remember lwving two, three
phone ealls in a wo, three-day paclod.

Now, if you guys go and check the close of reporting, that quarterly reporting,
you'll see that, you know, at the beginning you get a small amount, but then
towards the end of it he would always expect us to do more.

Kazran Depo at 53-54. Kazren further testified:
Q.: Mr. Kazran, going biack to the previous testimony that you've made today,
isn't it true that you were initially approached by Mr. Buchanan who instructed
you-—
A.: Every time.

Q.: — to reimburse your employees with the company money and contribute to his
campaign?

A.: Right, He said get somebody you trust, run it through the corporation. And
Josh Farid was present there.

Id at 72. Again, Bachnman denies that hs ever diacussed reimbexrsing coirtribmtions at HNJ.
Buchanan Depo at 93, 98-99.
Lephart's affidavit also describes reimbursements at HNJ “sometime in 2007.” She

swore that Kazran wpproached bos and told her that HNJ employ ded to ibute to

VBFC and be relmbursed with HNJ funds. She cizimed she thid Karun she wag opast that
campany money wen 2eing to bn uesd fu seimbuee comiritutions, but Kazman respeaded only
with a shrug. See Lephart Affidavit,

What is missing from both Kazran®s testimony and Lephart's statement is specific, direct
evidence that Buchanan told Kazran to reimburse contributions in 2007. Kazran testifies only
that Buchanan told him to get more contributions, and he was aggressive about it. Kazran Depo
ot 53-54. He obliquely indicated that these contributions were also accomplished through s
trusted person, Lephart, /d. at 22, Lephart testifies only that Kazran told her to reimburse more

FEC_MUR_6054_0778
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contributions at HNJ, she told Kazran she was upset about it, and Kazran only shrugged. Kazran

also testified ambiguously about how Buchanan instructed him to reimburse contributions “every

time,” but he seems to be referring to times when Farid was present, and Farid was not present
during the 2007 conversation he had with Buchanan, Kazran Depo at 72. As there is insufficient
direct evidence that Buchanan directed Kazran to reimburse contributions at HNJ, we next
considered the circumstantial evidenoe.

V.  SOME OF THE CIRCUMBTANTIAL EVIDENCE IS CONSISTENT WITH
KAZRAN'S VERSION OF EVENTS, BUT OTHER EVIDENCE IS CONSISTENT
WITH THE DENIALS OF BUCHANAN AND HIS8 ASSOCIATES
As described more fully in tho General Counsel’s Brief, there was a neries of events from

2005 to 2008 that relates to Kazran’s allegation that Buchanan directed him and other partners in

his businesses to reimburse contributions. The circumstantial evidence does not sufficiently

corroborate Kazran's testimony to overcome our recent concerns with his credibility because in

meny cases, the evidence is consistent with the denials of Buchanan and his associates.

. As Testimony That Shortly After Buchanan Announced his Capdidacy in 2005, One of
s / iates 8 ted that Contrdhutions Could be Re ed

Buchanan announced to his partners at a meeting in late summer 2005 that he was
running for Congress. Buchanan partrer Steve Silverio testified (o a cenversation that happened
during 2 luech in August or September 2005 that followed thnt mesting. Accooding to Sitverio,
Buchanan's COO Dennis Sinter suggested that coutributions te Buchanan's campaign conld be
reimbursed, and Buchanan's CEQ John Tosch “just sat there.” Silverio Depo at 46-47.

In response, Respondents cite Tosch's general denial of any knowledge that Buchanan or
his agents suggested reimbursing contributions and Slater’s testimony that he did not know about
any contributions that had been reimbursed until he heard about them in the media. Reply Brief
at 14-15; Tosch Depo at 36; Slater Depo at 68. Respondents also assert that Silverio testified

FEC_MUR_6054_0779
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that Buchanan never alluded to reimbursing dealership employees, and Silverio was biased
against Buchanan. See Reply Brief at 15, note 8; Hearing Tr. at 10. In addition, before the
probable cause hearing, we identified and disclosed to the Respondents Silverio’s prior
statement, made during an informal interview before his deposition, that the Buchanan officer
who authorized the reimbursements was either Tosch or Slater and that Buchanan was preseat
when oue of his top officers gave that lwstruetion. Letter dated Decomber 9, 2010. In contrust,
duriwg hix dapesition, Silvariu testifiod that it s Ribsicr who smted thmt pariners could
reimburse their employeas tiwough payrall, and Silwerin didizat place Buchagan at this
discussion. See Silverio Depo at 46-47. Further, we disclosed to Respondents that Silverio
stated during his interview that after the end of his partnership with Buchanan, he was at one
time motivated to sue Buchanan or take their dispute to the media, but an attorney talked him out
of it. Letter dated December 9, 2010,

We believe that Silverio's deposition testimony remains credible. First, Silverio testified
in a way that eliminated Buchanan's involvement in this incident, which is inconsistent with &
bias against Buchaman. Respondems’ claim thut that Silverio’s initial desire to swe Buchanam or
g0 to the media shows bies against Buchanan, bot it is hard to understand how Silverio®s ultimane
refusw (0 do tiese things in the past shows that fic must hiva been biicsed against Ruchanan
when he ®stified ex to what Slster said and Tomah heard. Fusther, whether it was Toach or Slater
who autharized tha pariners o reimburse employee contributions, Silverio consistently claimed
that a top Buchanan officer suggested that pmn:n could reimburse employee contributions.
Finally, both Slater and Tosch have reason to deny that the incident Silvetio described happened.

BEven so, this incident is of limited value in supporting Kazzan's testimony about

23__Buchanan. Silverio testified that Buchanan was not present during the conversation, and that he

FEC_MUR_6054_0780
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never heard Buchanan suggest that partners could reimburse employee contributions. Silverio
Depo at 61. In addition, no other Buchanan partner who we contacted stated that he heard
Buchanan authorize reimbursed contributions,

B. Fundraising Pressure

As described more fully st pages 9-15 of the General Counsel's Brief, there was also

testimony and documentary evidencs that beginning ia 2005, Buchanan and his assoclates
prassurnd ks ninor partners ta isisc contributions, espevinlly owards the end of quasterly
reporting perickis, that Buchasen's campaign tracked these cantrihiutions, and that Buaksnan was
more inyolved in these activities than he was willing to admit during his deposition.
Respondents argue that all of this activity was normal and legal, and Buchanan’s lack of recall
about these events is understandable, given the passage of time. Reply Brief, 16-18, 22-24. We
think the evidence here is ambiguous because it is consistent with both Kazran's contentions of a
wider reimbursement scenario and Respondents’ claim of normal campaign activity.

C. Emplovee Reimbursements of the Venice Nissan Dealership in 2005 and che
SunCoast Ford Dealership in 2007

Last year, the Commission found probable cause to believe that contributions in
Scptember 2005 wrem reimbursed s Venice Nissan (“VN™), a Buchanan-controlled dealership,
and the relevant resposidents conciliated with the Cormmizsingt. Sas Gereral Coumsel’s Report #6
in this matter. There is, however, no information that Buchanan was persanally involved with
these reimbursements. ‘

In 2007, another Buchanan dealership, SunCoast Ford, reimbursed $18,400 in
contributions to VBFC made by its operating partner, Gary Scarbrough, and three employees.
See GC's Bricf at 15-16, Reply Brief at 20-21. Respondents’ sua sponte Submission in this
matter did not mention these reimbursements. See Reply Brief, Exh. 9. Respondents do not

FEC_MUR_6054_0781
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contest that SunCoast Ford reimbursed these contributions, that they leamed of the
reimbursements in 2007, or that they did not voluntarily disclose this fact to the Commission.
Reply Brief at 20-21. Respondents rely upon Scarbrough’s testimony that he did not recall
ordering the reimbursements. /d. at 7. They also maintain that VBFC’s refund of the reimbursed
corributions was in line with Commission regulations and standard operating procedure for
political campaigns. /d at21.

Regarding Scarbrough's claim he did not recall ordering the reimbursements, we note
that Scarbrongh responded that he either did “not recall” ar did *not remember” aver 100 times
during his deposition, which lasted a little more than two hours. See Searbrough Depo, passim.
As discussed below, Scarbrough remembered more during his informal interview, so we do not
consider his testimony particularly credible, In addition, after the SunCoast Ford
reimbursements were revealed, neither Scarbrough nor any other SunCoast Ford employee was
disciplined for using company funds to contribute to VBFC, Tosch Depo at 51, nor have
Buchanan’s businesses instituted new policies nor issued guidance to Buchanan’s partners and

‘employees about contributing to VBFC. Fosch Depo dt 52.

Respoidents’ comtention thet VBFC complied with Commission regulations when it
refinded the reimbursad SCF cartributions is essentially tue. Nonetheless, in responsetoa
question at the hearing why VRFC oaly disclosed the HNY rsimbursed contributions ixits sua
sponte and not the SCF reimbursed contributions, counsel for VBFC responded that CREW had
filed & complaint on August 19, 2008, alleging reimbursed contributions at VN, and it wanted the
Commission to understand “all of the outstanding issues.” Hearing Tr. at 31-33, Counsel also
stated that the HINJ reimbursed contributions were more recent than the SCF reimbursed
contributions and that HNJ was “a completely different fact pattern.” /d. at 31-32. Counsel for
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Buchanan noted that VN never admitted wrongdoing, and he distinguished SCF from HNJ by
asserting that Scarbrough “believed he could engage in the activity that occurred there™ and that
it was a “mistake.” Id. at 35-36. Ultimately, counsel’s explanation appeared to be that, in
contrast to the Buchanan subordinates involved in the VN and SCF contribution reimbursements,
Kazran was the only Buchanan parmer who admitted guilt. /d at 36. We believe the sua
sporme’s exclusion of the SunCoust Fort! reimbursements is in tension with counsel’s claim at tire
hearing that the sus sponte was filed to help the Commisaian understand “all the outstanding
issues.”

Related to evidence of reimbursements at other Buchanan-owned dealerships is the
testimony from Salvatore Rosa, a former financial officer for a Buchanan-owned company, that
Buchanan had asked him in the early 2000's to help one of Buchanan's business partners receive
a reimbursement for a political contribution using the funds of the company Buchanan owned
with that partner. Rosa Depo at 20-21. According to Rosa, when he told Buchanan that doing so|
would be illegal, Buchanan told him to “finesse it” and ended the conversation. /d. at 21-22.

Buchanan denies this event happened, and in their Reply Brief, Respondents provid
why they believe that Rosa is an unreliable witness. See Buchunan Depe at 73-74, Reply Bricf af
12-14, and Soctien V1.B.3 helow. In response to a question a the heaging, Buctmnan’s counsel
statad that the phrase “finesse it” could he interpreted in different ways and that Buchanzn might
interpret such a statement diferently than Rosa did. Hearing Tr. at 25-26. Respondents did not
offer any examples of alternative interpretations.

The Commission found probable cause to believe that VN and a senior manager
reimbursed employee contributions, and there is no dispute that SCF reimbursed employee

contributions. These incidents are consistent with Kazran’s testimony of a reimbursement
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scenario at HNJ, another Buchanan-owned busi There is, , no evid directly

linking Buchanan to these situations, Rosa’s testimony, however, links Buchanan 1o such a
scheme, although it is outside the statute of limitations. Even so, it is evidence that is consistent
with Kazran's claim that Buchanan asked him to reimburse contsibutions at HNJ.

D. Kazran and Farid’s 2008 Emalls

In 2088, the business relationship betweon Buchanan and Kazran deteriorated as
Kazran's dezlerships began experiancing finnecial diffioulty. As a rasult, Kazran and Farid sent
a series af emaila to Buchanan, his CEO Jotm Tosch, and one of Buchanan's attorueys in late
summer and early fall of 2008 seeking to resolve the.business dispute, and in same cases, asking
for Buchanan's help. Kazran also sent Tosch copies of the contribution checks of HNJ
employees and the HNJ checks given to those employees to reimburse them for their
contributions. See Tosch Depo Docs 000018-38.

The first Kazran email, dated August 26, 2008, and sent to Buchanan, mentioned
Kazran's support of their partnership and stated “I am the only one in our group that has donated
over 80k to [Buchanan's] campaign.” Tosch Depo Docs 000058-59. It stated that Eezran and
Buchansn appeawnd to be at the end of thelr partnership, but Kazan hoped for an “amicable,
clean and speedy exit stewivgy.” 5. at 000058.

The next day, Rarid sent an email to Tesch in whizh Ie expressed drustmtion with
Buchanan because Buchanan was seeking to sue Kazran after “this dealership™ [HNJ] had
supported his campaign “to a tune of $80K” at Buchanan’s request. Farid Aff. at Exh. 1. He
also expressed frustration with Kazran, /d. In his affidavit, Farid explained that he sent this
emall, in part, because he felt that Buchanan was taking advantage of Kazran by expecting him
to use dealership funds to reimburse employee contributions to VBFC. Farid Aff. at 1-2.
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On September 8, 2008, Kazran sent an email to Tosch either just before or just after
receiving a demand letter for $2.5 million from Buchanan. In the email, Kazran stated:

this is the 1™ set of checks, there are more to follow, It gives me great regret to

have done this for Yern when he doesa’t even hesitates [sic] for a sacond to sue

me and my wife over 20k . . Maybe kz can consider talting part of this 80k+ as

one month of payment so my wife doesn't cry out of fear of loosing [sic] our

home. 1 thank Vern for giving me permission to sct aside nry moral character . . .
Tosch Depe Does 000028, Tosch testified that Karvan seut fhis einadl end the checks to him the
day ar the day after Buchaman sent aim the denmnd letter secking $2.5 miillion on & loant
Bushansn led made te Kazran. Tosch Depo at 92-96. Accotsling 1o Torch, this emaii shows the
amounts of dealership mooey that Kazran claimed he used to reimburse employee contributions
at Buchanan’s direction. See Tosch Depo at 71; see also Tosch Depo Docs 000028, 000049,
000056, and 000058-59.

On October 1, 2008, Kazran sent an cmail to Buchanan attorncy Roger Gannam about
terms on which Buchanan and Kazran might settle their business dispute. That email contained
the following:

Vern had mentioned he would want to reimburse the stores a bill that he and I

spoke of, the total amount is $83500, He has copies of 52k, if he likes I can get

the rest or he can verify through his record. This was at his request
Tosch Depo Docs 000049,

Finaily, on Qctaber 5, 2008, Kazran sent an email to Tosch, which appears to
reflect setttement discussions he was having directly with Buchanan. In that email,

Kazran stated:

Vem and I will talk about the last part without attornies[sic), I think [ have a

sugpestion that will noke him happy . . . He wants to cut a check for all the

amount, I have about 70k tracked down the rest are credit cards, if he wants to

verify, I have to call the campaign mgr to ask her for details, if you can have
someone do that I would app[re]ciate it.
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Tosch Depo Docs 000056,

Respondents maintain that Kazran's 2008 emails were both (2) about the reimbursements
for which Kazran did not want to take responsibility, Reply Brief at 19, and (b) not about
reimbursements but, as Tosch testified, about attorney’s fees. Reply Brief at 9-10. Respondents
do not clearly explain this difference. In support of their claim that the “52k” Kazran referred to
in his October 1, 2008, etnail wes a reference to Kazran's attorney’s fees, Respondents rely on
Tosch’s deposition testimony. Reply Briéf at 9-10; Tosch Degm at 92-96. Kaurum recently
confizmed in a letter that be and Buchanan were indesd discussing Buchanan possibly paying
Kazran's attorney’s fees of $50,000. Reply Brief, Exh. 1.

Although the emails contained discussions about attorney's fees, they also appear to
discuss Kazran's reimbursement of contributions at HNJ and his discussions with Buchanan
about repaying those funds. What is not clear is whether these emails closely support Kazran's
claim that Buchanan told him to reimburse these contributions with HNJ funds, or that Buchanan
agreed to repay these amounts. The language in the emails is vague on these points, and none of
them state that Buchanan was aware that Kazran was reimiwursing cotributions or that Buchanan
ordered him to do so. .

E. The dfficavit thet Buchonen’s Atlomeys Anked Kazran to Sign

Another picoe of circumstantial evidence in this matter is that on October 2, 2008,
Buchanan and Tosch made aa offer to Kazran ta settle their dispute that required him to sign an
affidavit regarding the reimbursement of contributions at HNJ. This affidavit stated, among
other things, that neither Buchanan nor Kazran knew anything about the reimbursed
contributions. This affidavit was attached to a settlement proposal Buchanan’s counsel drafted,
which Buchanan and Tosch signed. Kazran Depo at 56, Exhs. 2 and 3. Kazran testified that the
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affidavit was false, and that Buchanan made its execution a condition of that October 2, 2008,
offer to scttle their differences. Kazran Depo at 63, 70-72. He stated that Buchenan told him “if
1 did not sign the affidavit, to blame everything on me, then there would be no agreement and
contract to purchase out the dealership and give me back the money.” /d. at 63. This affidavit is
potemially significant because it could demonstrate that Buchanan was sttempting to conceal his
involveraemt in the reimbursement ccheme.

Respondeats claim that the affidavit is “antirely true.” Reply Brief at 20; see also
Probable Cause Henring Transcript at 37. Coatrary to Bespondents® claims, the affidavit is not
“entirely true.” Paragraph $ of the affidavit states that before September 2008, Kazran had no
information that HNJ hed reimbursed individuals for contributions made to VBFC. This
provision contradicts one of Respondents’ key claims in the case--that Kazzan alone directed the
reimbursements at HNJ during the *06 and '08 cycles. See Hearing Tr. at 7-8. It also contradicts
Kazran®s undisputed testimony that he reimbursed contributions at HNJ in 2005, 2006, and 2007.
See Section IV, above. Further, at the time the affidavit was drafted, Kazran had already sent the
reimbursement checks to Tosch, who discussed Kazran's allegations with Buchanan's attoneys.
Tosch Depo at 71-72 (noting that Kazren discussed the reimbursements during a call that took
place the day of, or the day before, Kazran smxt the chmcks to Toach by emnil); Tazch Depa Dacs
000028 (Scptember 8, 2008, omail from Kazran to Tosch eontaining HNJ reimbirsement cheoks
and the contribution checks that were reimbursed). Finally, Buchanan and Tosch gave different
reasons why the affidavit was necessary, Buchanan claimed that the affidavit was needed
because Tosch told him that Kazran was trying to leverage more money in the financial dispute,
but Tosch claimed that the affidavit was needed based on a conversation Buchanan had with
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Kazran on October 1, 2008. See Buchanan Depo at 165-68; Tosch Depo at 111. Tosch testified

2 that he was unaware of the subject of the conversation. Tosch Depo at 111-12.
3 Buchanan testified to having almost nothing to do with the affidavit .and remembering
4 little about it. Buchanan Depo at 164, 166-67, 173. He claimed he did not remember signing the
5 settlement proposal to which the affidavit was attached, that it was not his idea to have Kazran
6  sign the affidkvit, thet he did net know who propared the: affidavit, that he had nv part in disting
7 it, that lee had mever seen & bafors kia depasition, and b ke waver discusmed it with Tosch, kil
8  at164, 166-67. He denied knowing if Kiauran ever signed the effidavit. Jd at 173. Respnndents
9  assert that Buchanan was-understandably uaable “to remember the precise details of a document
10  hebad never seen(.]” Reply Brief at 20.
11 Buchanan's lack of recall about the affidavit, or the events surrounding it, does not scem
12 credible. Itis improbable that Buchanan’s attorneys drafted the affidavit and presented it to
13 Kazran without Buchanan’s involvement considering that (1) the affidavit did not concemn the
14 subject of the commercial negotiations, but rather Buchanan's knowledge of reimbursed
15 contributions to VBFC, and (2) it was presented to # former Buchanan partner who, according to
16  Respondents, was threatoning to go te Buchanan's politicat epponent er the Commission before
17 the 2008 election with his allegation that Bucherum andesed him to smimburso.contriautizmns.
18 To same extant, the affidavit contradicts the testimony of batk Kazeen and Buchansn.
19  Respondents claim that effidavit is true, but it is not. Kazren claims that the affidavit “blame(s]
20  everything on me,” but it does not. Kazran Depo at 63. Thus, it does not provide strong
21 comoboration for either.
2
23
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F. The Testimo ny of Buchanan and his Associates on Background Iysnes

On a number of background issues, the testimony of Buchanan and his associates
is not particularly credible. Although these inconsistencies diminish the credibility of
Buchanan and his associates, they do not necessarily corroborate Kazran’s testimony.

In their Reply Brief, Respondents claim that there is “unassailable, independent
proof that Congressmen Buchanen actively imtructed against reimbursenzent of
cantributions,” Reply Briof at 11, oven thaugh there iz little conoberative eviderae amd
more contrary evidence, During his depesition, Buchanan asyerted that ke made it clear
to Kazran and others that they could nat reimburse contributions, and that VBFC seat a
letter to partners informing them that they could not reimburse contributions. Buchanan
Depo at 34, 58-59, 93-94. Buchanan's testimony is at odds with the testimony of Kazran
and Silverio, see Kazran Depo at 87-88 (testimony that he was unaware that reimbursing
contributions was illegal), Silverio Depo at 46-47 (claiming that Buchanan’s COO
Dennis Slater told him in 2005 that he could reimburse contributions and that Silverio did
not know the rules or the laws of campaign finance). Buchanan's testimony is also
internnlly incomsistent, contradicted by u statement in an interview of the fornver VBFC
troasurer Nansy Wathins thit she wes of any d prepurnd for
Buchanau's business partners regarding campaign finance low, and not tuppartad by the
documents actually produced by VBFC.

Similarly, Buchanan testified that he could not remember “one way or the other”
whether he ever asked Kazran to fundraise for VBFC for the 06 election. Buchanan
Depo at 89. There is evidence that Buchanan did ask, and it raises legitimate questions as
to Buchanan’s credibility that he could not admit this innocuous fact. See Gruters Depo
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at 38-39 (testifying that Buchanan asked his partners for contributions during the 2006
election). Despite not remembering whether he asked Kazran to fundraise in 2006,
Buchanan was certain that he told Kazran ot to reimburse contributions, See Buchanan
Depo at 93-94, 110, These two statements are largely inconsistent with each other, and
are inconsistent with the other evidence.

Also, Eilverio and Gruters testified that Buchanan discussed his campaign with
his partners at the monthly partner mpetings, which Buchanan regulerly attrnded.
Silverio Depo at 16-17, 27-28; Grutors Depa at 32, 50-51. Buchanan and his top
deputies, Tosch and Slater, appeared to have contradicted one another as to whether
Buchanan attended partner meetings during his campaign and whether his campaign was
discussed at those meetings. See Buchanan Depo at 26, 51, 114; Tosch Depo at 28;
Slater Depo at 47-57, However, Gruters' and Silverio’s testimony were consistent with
Kazran’s account.

Buchanan testified that he did not report an individual partner’s fundraising goal
back to the campaign, the campaign did not track fundraising goals, and that he could not
“imagine saying anythlng™ to his campaign about what his partners agreed to raise.
Buchunan Depo at 41, 56. Turther, Bucltomn testifled, “I don't know what anybady Ens
raised,” Jd at 110, Howevss, this tastimony is contradicted by tiss testimony of Gruters
and documents produced by VBFC. The campaign maintained lists showing the amounts
that Buchanan's partners had committed to raise, or what they had raised so far, Gruters
Depo at 42-43, 97, 109, and Buchanan himself would follow up with partners to sce how
they were progressing with their fundraising. /d at 38-39, 42, 109-111. VBFC produced
an email listing $58,300 in contributions from verious individuals received by VBFC on
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September 27, 2007, including $9,200 from Kazran and his wife. VBFC initially
produced this email on June 25, 2010, but redacted the recipients’ email addresses,
including Buchanan's, as “non-responsive.” VBFC 000361 After Buchanan's
deposition, Respondents produced this document in unredacted form, revealing that the
email was sent to Buchanan.

Faced with the inconsistencies between Buchanan's testimony and that of the other
witnesses and records regarding these issuns, Raspondents cenesde that Buohanon's memory
may heve “imperfections” er contains “minor memory lapses™ that pertain ta cvents years before.
Respondents also contand that these inconsistencies and lapses are not meaningful, ard they
relate to legal activity. Reply Brief at [6-18. We do not insist that any witness have perfect
recall of past events to be considered credible, but we think that Buchanan’s inability to
remember basic facts es to these uncontroversial, routine issues detracts from his credibility.
Nevertheless, these inconsistencies on background issues do not necessarily show that Buchanan
directed Kazran to reimburse contributions.

VI. RESPONDENTS’ ARGUMENTS ARE NOT FACTUALLY ACCURATE

While we do not, for the reasons stated above, recommend finding probable cause, we
believe it is necessary to show thet three arguments raised in the Reply Brief are fastually
incorrect. In their brief, Respandents contend that “three fatal flaws” prevant the Commissisn
from finding probable cause in this mattey: OGC (1) “relies exclusively on the testimony of one
unreliable witness and his relative,” (2) “conveniently omits exculpatory evidence that
contradicts OGC's ultimate conclusion,” and (3) “contorts commonplace, lawful fundraising
prectices into evidence of wrongdoing.” Reply Bricfat 1.
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A, OGC Relies on More Than Qne Witness aud bis Relative

As discussed above, other witnesses, including Lephart, Rosa, and Silverio—none of
whom are related to Kazran—-gave testimony that was consistent with parts of Kazran's
testimony. As discussed above, to some extent, Buchanan and his associates also corroborated
aspects of Kazran's testimony.

Respondents assext that Parid is not credible because he is Kazran’s brother-in-law and
partner. Repdy Bricf at 6-7. The fant that Fuid s Karran's braticer-in-Jaw and busincss partoer
does not make Farid’s swain testimony inhcrently Sinset or unrcliable, nor doms it affect the
extent to which the remainder of the evidence may support Kazman's (and Farid®s) testimony.
Also, Respondents rely significantly on an unsworn email from Buchanan's sister-in-law Yvonne
Buchanan stating that “We’ve never reimbursed anyone.” S;z Reply Brief at 15 and VGB 002.
Further, her statement was inaccurate because by the time of her email, there was no dispute that
VBFC knew that contributions at SunCoast Ford had been reimbursed by the dealership and
subsequently refunded by VBFC at the direction of its treasurer. Accordingly, it is hard to sec
why Ms. Buchanan's email statement is significant.

Respondents alss contend that Kazean hus a substantial mative to fabricate his testimouy
to receive lenient tmatment frosa tha Commisoion, kaving ndmitted illegal activity. Reply Bricf
at 3-4. Kazrar has not mceived lenient traatment from OGC, s we 1ecommended that the
Commission make knowing and willful findings ageinst Kazren at ths RTB and Probebla Cause
stages, and we recently recommended that the Commission sue Kazran, which it did. See FEC v.
Sam Kazran a/k/a Sam Khazrawan, et al., No. 3:10-cv-01155-UATC-JRK (M.D. Fla.)
(complaint filed December 17, 2010), We note that Buchanan, a sitting Representative, also has

a motivation to avoid a probable cause determination that he and his committee violated the Act.
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1 Respondents also seek to undercut Kazran's testimony by citing allegations from

2 Buchanan's lawsuit against Kazran and pending bankruptcy proceedings as truth, even though
3 these matters are not final. Respondents allege that Kazran’s credibility is diminished because
4 he did not repay a loan from Buchanan to Kazran and that Kazran allegedly diverted funds

5  intended for one dealership to support a different dealership and for other purposes. See Reply
6  Brief m5-6. Litigation between Buchmnry and Kazvan has been ongoing for over twa yeavs.

7  The Commission is in no pusitien to resolve the allcgations in thaze nmaMen, and for now, thoss
8 allegations are just that: allegations.

9 B. | I oy, Was Disclosed to ondents

10 Respondents received exculpatory information, some in the GC's Brief, some in the

11 depositions, and some shortly before the December 9, 2010, probable cause hearing.

12 1. The HNJ Response Document

13 As evidence that Buch was not involved with the HNJ reimbursements, Respondents

14  relied significantly on a statement in an unswomn document Kazran submitted to OGC styled as
15 the HNJ Response to the Commission’s Subpoeia ("HNJ Response™). In Keran's amswet to
16  subpoena quustion 27, Kavran omits Buchunen's name from a list of HNJ purthers, officers, and
17  mumsgers whean be claineed Enew abo tie reimburaed vontributions. Hesring Tr, at 9-10, 37;
18  HNJ Response as 5. Kazran submitted this document on Qetober 2, 2009, which was efter he
19  stated during interviews on July 15 and 16, 2009, that Buchanan instructed him to reimburse

20  contributions and before he testified under oath during a deposition on November 6, 2009, that

{21 Buchanan instructed him to reimburse contributions. Kazran Depo at 13, 21, 37, 72.
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We understand why Respondents might think this unsworn document? is significant
because they may be unaware that we interviewed Kazran before he submitted that statement,
and in that prior interview, he claimed that Buchanan directed the reimbursements at HNJ.
Further, it is likely Kazran understood the relevant question as referring only to current HNJ
partners, not a past partner such as Buchanan. Accordingly, this docurent is not significant.

A a final note, Respondants assert @mt we provided this dosument two days before the
hearing, and they @ correct. Howevar, it wus an pvarsight, we provided the doanment
immediately when it was catiod to our attautien, and the Respondants’ prominent use of the
document suggests that they suffered little harm,

2. Information in the GC'’s Brief and Contentions Made in the Reply Brief

Respondents contend that OGC amitted significant exculpatory evidence from its Brief,
See Reply Brief at 12. Respondents contend that Salvatore Rosa’s testimony that Buchanan
directed him to reimburse a business partner*s contribution in the early 2000's is not credible and
that Rosa has not worked for Rep. Buchanan for eight years. Reply Brief at 12-14. However,
OGC clearly identified the time period in which Rosa wamed Rep. Buchanan that reimbursing
dealership eanployces wes illegal, and did mst imply thet Rosa knew anything about the current
allegations, Miercuve, the statute of limitstions hias nathing to do with wiien Buslerosn kaser
relinbursing contritmtiens was illegal, and that knowledge is relevant to the analysis of whether
his alleged violations were knowing and willful.

Respondents aiso contend that Slater, Buchanan’s former COO, provided “significant
exculpatory testimony.” Reply Brief at 15-16. Respondents’ characterization suggests that they
view as exculpatory any person’s testimony — here, Slater’s — that their own contributions to

1 Coumsel fox Buchenen inacaestely reformad to the HNJ Response &g nswom setamant. Heoring Tr. at 37,
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VBFC were not reimbursed or that Buchanan never told them to ﬁmbm contributions, see
Hearing Tr. at 10-11, even if their contributions are not at issue in this case, Respondents even
asserted that Dennis Slater's opinion that “the reimbursement allegations smell like retribution
rather than fact” is exculpatory evidence, which it is not. Hearing Tr. at [ 1. In any event, Slater
was represented by Buchanan's attormey for his dealerships during his deposition and a full
transoript of his deposition testimony was provided to Respondents at the time we provided
Respondents with OGC's brief.

3. Infarmation Provided to Respondents Prior to the Probable Cause Hearing

Just before the probable cause hearing, we provided to Respondents three pieces of
information obtained during informal interviews. Letter dated December 9, 2010. We have
already discussed one of these pieces, which relates to a difference between Silverio’s interview
and deposition testimony. See Section V.A., above. While there may be differences of opinion
as to whether all the material in the letter is exculpatory, we do not think that the information is
particularly significant and, as already noted, Respondents used the information at the hearing.

Another piece of information was a statement from Rosa's interview that he did not trust
Kearan. However, Respondents argus for thrce pages thatRoss himself shoald not be belicved,
see Reply Briefat 12-14, We do not thisk that Rosa’s general impression of Sam Kaaran is
particularly probative.

Finally, the information provided fram Joseph Scarbrough's interview regarding the
circumstances of his being reimbursed by SunCoast Ford for his contribution to VBFC was
actually inculpatory, not exculpatory, because it impeached his testimony (he appeared to
remember more during his intervicw than at his deposition), and Respondents relied on

Scarbrough's testimony.
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C. Lawful Fu isng Practices Are Not Cited idence of Wrongdoing but
Rather Provide Reluxant Context

Respondents correctly point out that the following actions are legal: soliciting business
partners for contributions, seeking contribution “bundlers,” tracking contributors, focusing on
quarterly reporting, and choosing to raise funds from individuals instead of self-funding, See
Reply Bricf at 22-24. OGC did rot allege that any of these practices constituted violations of the
Act; rather, they provide relevant background, content, aad soiroporating details for Kazian's
testimoriy, and provided exemplon of instances in which Bachanan's testanony #tid net appear to
be accurate or consistent, even as to innocuaus and routine activity,

VII. CONCLUSION

The evidence in this case comes close to supporting & finding that it is more likely than
not that Respondents violated both §§ 441f and 441a(f), However, ncw information raises
significant concerns regarding the credibility of Kazran, the principal witness in this case, and
there is no testimony or documentary evidence sufficiently corroborating his testimony that
Buchanan instructed him to reimburse employee contributions at HNJ, a claim that Buchaman
directly denies. Whilo there is some other evidenoe in thre recod that is consistenl with Kazean's,
general dllegutions, other evidence supports Buchanati’s denials or is ambiguous. Accerdingly,
we resnmmend that the Commissinn taka no furthnr petion against theee se:spondenta
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VIII. RECOMMENDATIONS

1. Take no further action as to Representative Vernon G. Buchanan, Vern Buchanan
for Congress and Joseph Gruters, in his officiat capacity as treasurer, and close
the file as to these respondents,

2. Approve the appropriate letters.

__‘EL_ W feaghoy by SwprenGor
Date Christopher Hughey_w —1 Wil pesenssion
Acting General Counsel

Stephen A. Gura
Deputy Associate

W, 0L

Assistant General Counsel

Counsel for Enforcement

Jack Gould
Attorney

Michael A. Columbo
Attorney
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CONFIDENTIAL

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
UNITED STATES HOUSE OF REPRESENTATIVES

MEMORANDUM OF INTERVIEW

IN RE: Dennis Slater

REVIEW NO.: 11-7565

DATE: October 25, 2011
LOCATION: Lindell Investments Inc.

402 Knights Run Ave.

Tampa, FL 33602
TIME: 10:40 a.m. to 11:40 a.m. (approximate)
PARTICIPANTS: Paul J. Solis

Kedric L. Payne

SUMMARY: Dennis Slater (the “witness”) is the Vice President and Chief Financial Officer of
Lindell Investments Inc. OCE requested an interview with the witness and he consented to an
interview. The witness made the following statements in response to our questioning:

1. The witness was given an 18 U.S.C. § 1001 warning and consented to an interview. The
witness signed a written acknowledgement of the warning, which will be placed in the
case file in this review.

2. The witness is currently the Vice President and Chief Financial Officer of Lindell
Investments. He has been employed with the company for approximately one year.

3. He was the Chief Operations Officer and Corporate Controller for the Buchanan
Automotive Group (“BAG”) from approximately 2003 to 2005. BAG consisted of
approximately twelve automobile dealerships.

4. He left BAG when Representative Vern Buchanan began selling his dealerships during
his first congressional campaign.

5. As COO and Controller, the witness was responsible for creating budgets and forecasts
and interacting with the various dealerships. The Controllers for each dealership reported
to the witness.

6. The witness reported to Representative Vern Buchanan and John Tosch, who was Vice
President and Chief Executive Officer for BAG.

7. The witness first met Representative Buchanan when Carl Lindell introduced them to
discuss a potential business relationship between Representative Buchanan and the
witness.

MOI -Page 1 of 3 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 as Amended

8. The witness described the nature of his relationship with Representative Buchanan as a
business relationship.

9. When the OCE asked when the witness most recently communicated with Representative
Buchanan, the witness paused for an exceptionally long period of time. He then said that
his most recent communication was eight or nine months ago. This communication
occurred during an in-person meeting at the Sarasota Club.

10. During the meeting, the witness and Representative Buchanan discussed Sam Kazran.
The witness told the OCE that he offered to talk with Mr. Kazran on behalf of
Representative Buchanan to help resolve a “business dealing” between the two.

1

—_

. The witness has known Mr. Kazran since 2003 and would usually see him once per
month when Mr. Kazran was an operating partner of one of the car dealerships.

12. The business dealing was related to a car dealership where Mr. Kazran defaulted on a
loan. The witness told the OCE that Representative Buchanan had loaned Mr. Kazran a
substantial amount of money and Mr. Kazran had diverted the funds and defaulted on the
arrangement, yet Mr. Kazran wanted more money from Representative Buchanan. The
witness stated that he discussed with Mr. Kazran the claims against Representative
Buchanan and told Mr. Kazran to move on.

13. The witness stated that based on his understanding of the loan agreement, Representative
Buchanan’s description of the facts was correct and Mr. Kazran’s description of the facts
was a “figment of his imagination.”

14. The witness also discussed with Mr. Kazran his lawsuits against Bank of America and
offered “friendly advice” to him.

15. The witness described Mr. Kazran as a highly emotional person who “manufactures
things in his mind.” He stated that the automobile dealer business has a reputation for
manipulation and that Mr. Kazran fit that perfectly.

16. The witness told the OCE that he first began acting as an intermediary between Mr.
Kazran and Representative Buchanan about a year and half ago after he offered to help.
He stated that Representative Buchanan had no “malicious intent” towards Mr. Kazran.

17. The witness told the OCE that Mr. Kazran is motivated by his need for $5 million to
restart a dealership and that Mr. Kazran had asked the witness to reach out to others for
the money. He needs this abnormal amount of money to start a dealership because “he
had burned his bridges with everyone in the industry.”

18. The witness stated that the last time he spoke to Mr. Kazran as eight to nine months ago.
At that time, Representative Buchanan told the witness that he wasn’t going to keep
paying money to Mr. Kazran although he was willing to help him as a “humanitarian.”

19. When asked why he made campaign contributions to Representative Buchanan in 2005,
the witness told the OCE that he wanted to support Representative Buchanan and he was
excited about him running for office.

MOI —Page 2 of 3 OFFICE OF CONGRESSIONAL ETHICS
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20. The witness was not directed to attend fundraisers or to make contributions to
Representative Buchanan’s campaign while at BAG business meetings. Campaign
contributions were not a topic at the meetings.

21. The witness stated that he attended eight to ten fundraisers for Representative Buchanan.

22. The witness told the OCE that he “absolutely” did not receive any reimbursements for
any contributions that he made to Representative Buchanan’s campaign nor was he told
by Representative Buchanan that he would get his money back.

23. The witness told the OCE that he was familiar with Mr. Kazran’s FEC deposition
testimony, which states that Representative Buchanan asked the witness to contribute to
his campaign and offered to reimburse the contribution. The witness stated that Mr.
Kazran’s statements in the deposition are false and that Representative Buchanan did not
offer to reimburse him for a campaign contribution. The witness also stated that he did
not solicit any contributions for Representative Buchanan’s campaign.

24. The witness said he was not aware of anyone receiving reimbursements for campaign
contributions and that he did not authorize anyone with the company to reimburse anyone
for campaign contributions.

2

[V

. He stated that he did not discuss the deposition testimony with Mr. Kazran.

26. The witness did not have any ownership interest in any of the car dealerships affiliated
with Representative Buchanan.

2

~

He stated that he was not asked by Representative Buchanan to submit any type of
affidavit.

28. The witness told the OCE that Mr. Kazran has never substantiated his allegations. He
knew all the individuals that were allegedly involved and if there were any financial
misdealing, it would have been the witness’ responsibility, and he has never been
implicated.

This memorandum was prepared on November 29, 2011, based on the notes that the OCE staff
prepared during the interview with the witness on October 25, 2011. I certify that this
memorandum contains all pertinent matter discussed with the witness on October 25, 2011.

Kedric L. Payne
Deputy Chief Counsel
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